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En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos se encuentran
omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento de la Ley Orgánica 15/1999, de 13 de
diciembre, de Protección de Datos de Carácter Personal.

ACTA - PLE

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA PLE DEL DIA 17 D'OCTUBRE DE 2018

Al saló de sessions de la casa consistorial de la ciutat de València, a les 10:10 hores del dia
17 d'octubre de 2018, s'obri la sessió davall la presidència de l'alcalde, Sr. Joan Ribó Canut. Hi
assistixen els tinents i les tinentes d'alcalde, Sra. Sandra Gómez López, Sra. María Oliver Sanz,
Sra. Consol Castillo Plaza, Sr. Sergi Campillo Fernández, Sra. Anaïs Menguzzato García, Sr.
Giuseppe Grezzi, Sra. Neus Fábregas Santana, Sr. Vicent Sarrià i Morell, Sra. Pilar Soriano
Rodríguez i Sra. Glòria Tello Company; i dels regidors i de les regidores Sr. Pere Sixte Fuset i
Tortosa, Sra. Isabel Lozano Lázaro, Sr. Carlos Galiana Llorens, Sra. Maite Girau Melià, Sr.
Ramón Vilar Zanón, Sr. Roberto Jaramillo Martínez, Sr. Alfonso Novo Belenguer, Sr. Eusebio
Monzó Martínez, Sr. Vicente Igual Alandete, Sra. Mª Àngels Ramón-Llin Martínez, Sr. Cristóbal
Grau Muñoz, Sra. Lourdes Bernal Sanchis, Sr. Fernando Giner Grima, Sr. Narciso Estellés
Escorihuela, Sra. Mª Amparo Picó Peris, Sra. Mª Dolores Jiménez Díaz, Sr. Manuel Camarasa
Navalón i Sr. José María Bravo Plana-Sala. La  Sra. Beatriz Simón Castellets, s'incorpora a la
sessió a les 10:22, el Sr. Alberto Mendoza Seguí a les 10: 45 i el Sr. Félix Crespo Hellín a les
11:08.

Hi assistixen, així mateix, el secretari general i del Ple, Sr. Pedro García Rabasa, i
l'interventor general municipal, Sr. Ramón Brull Mandingorra.

Excusa la seua assistència la regidora Sra. Mª Jesús Puchalt Farinós.
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1 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
ALCALDIA. Debat sobre l'estat de la ciutat.

Sr. Alcalde

“Bon dia.

El Govern de la Nau i jo mateix com alcalde consolidem hui l’impuls que al llarg d’este
mandat li hem atorgat a la celebració del debat de l’estat de la ciutat. enguany en el mes
d’octubre, és a dir, en el tercer quadrimestre de l’any tal com marca el nou reglament aprovat. És
l’últim debat abans de les properes eleccions i, per tant, té una certa component d’anàlisi de tot el
mandat, així com de previsió de les actuacions que es prolongaran durant els propers anys.

Els he de dir que el balanç d’actuació del Govern de la Nau és clarament positiu. En estos
moments podem dir que hem complit ja o estem en condicions de complir abans de finalitzar el
mandat present la immensa majoria dels objectius que ens proposàrem a l’establir el programa en
comú del Govern de la Nau.

Hem fet moltes coses, li hem donat la volta a moltes polítiques caduques que vàrem heretar
de l’anterior govern. I alhora és cert que queden moltes coses per fer. Per açò els anuncie la meua
ferma voluntat de treballar per la reedició d’un govern progressista que continue el camí iniciat
en estos quatre primers anys. Evidentment la seua concreció anirà condicionada pels resultats
electorals que es produïsquen en les properes eleccions de 2019. Però si està en la meua mà faré
possible la renovació d’un govern de progrés que durant estos anys ha funcionat, que ha donat
estabilitat a la gestió de València i que ha demostrat ser eficaç i eficient. Un govern de progrés
que continue millorant la vida de les persones en tots els nostres barris. Perquè el canvi que
iniciàrem en 2015 és imparable.

Un primer element a analitzar és la situació econòmica municipal començant pels seus
ingressos. Entre les cinc majors ciutats espanyoles, València ha sigut la ciutat espanyola amb
menors ingressos per càpita en els tres anys de legislatura. I evidentment, continua sent-ho. Dit
d’una altra manera: València és la gran ciutat espanyola que menys impostos ha cobrat per càpita
als seus residents. I açò és contrastable per qualsevol de vostés.

Els invite a analitzar els pressupostos d’ingressos de totes les ciutats espanyoles majors de
600.000 habitants i podran comprovar-ho [ ]. Els hi vull ensenyar de totesmostra una gràfica
formes el resultat dels impostos directes de l’any passat en els pressupostos aprovats on podem
veure que València és la ciutat que menys impostos cobra. Es repeteix en totes les anualitats
almenys durant els últims quatre anys que he analitzat. Per tant, qui afirma que a València s’estan
pujant els impostos, com s’ha afirmat per part de l’oposició, senzillament està faltant
descaradament a la veritat.

Però l’Ajuntament de València, malgrat tindre els ingressos més reduïts de les grans ciutats
espanyoles, ha aconseguit baixar el deute que el Govern anterior ens va deixar. Els ho recorde: la
dreta va rebre en 1991 la caixa de l’Ajuntament amb un deute de 221 milions d’euros que va anar
creixent fins als més de 1.000 milions d’euros en maig de 2012. El PP ens endeutà als valencians
en un volum proper al 150 % dels ingressos municipals.
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Què hem fet nosaltres? Els ho diré amb xifres: a final d'any l'endeutament serà de 446
milions d'euros, un 52,78 % respecte als ingressos líquids. En desembre de 2014 el deute
municipal era de 784 milions d’euros, el 105 % respecte als ingressos municipals líquids. Els hi
ho vull mostrar també una taula [ ]. Miren vostés, eixe és el resultat, ésmostra una gràfica
terriblement gràfic.

Els números són tant contundents que no fa falta massa explicacions. En només 3 anys
hem reduït el deute fins arribar a menys de la meitat del màxim històric que este Ajuntament
havia patit mentre va estar sota les mans del PP.

La concreció més visible d’esta política la veieren vostés en el passat Ple municipal en el
qual aprovàrem els crèdits necessaris per a eixir del Pla d’Ajust amb què l’anterior govern del PP
ens hipotecà als valencians i valencianes, fent-nos assumir un constrenyiment a 10 anys vista que
havia d’acabar al 2022 i que nosaltres hem aconseguit superar 3 anys abans del previst. Tots i
totes, pel bé de la nostra ciutat, ens hauríem de felicitar d’este èxit que ens permet a partir d’ara
entrar en una situació econòmica normalitzada. Deixarem d’estar tutelats pel Govern estatal,
recuperarem la nostra autonomia municipal, no haurem de plantejar un pressupost amb un
superàvit rígid com hem hagut de fer estos anys, podrem crear organismes municipals que ajuden
a agilitzar l’Administració municipal.

Volen més exemples? Els en pose un parell que em serviran per a fer-los els dos primers
anuncis. Quan arribàrem al govern municipal, els fons propis de la EMT eren de menys 24
milions d’euros que ara hem reduït a 9 milions d’euros i els anuncie que anem a reduir-ho a zero
en 2019, de la mateixa forma en 2019 finalitzarà el Pla de Sanejament del Palau de Congressos
iniciat en 2016.

Anem a parlar d’execució d’inversions, tema estimat per l’oposició. Els números també
són molt clars. L’anterior govern va executar 59 milions de 2012, 35 milions l’any 2013 i 53
milions d’inversió l’any 2014. És a dir, una mitjana de 49 milions a l’any. Les dades de l’actual
govern són: en 2016 l’Ajuntament va invertir o executar 89 milions d'euros en la ciutat, en 2017
es van executar 79 milions d’euros. La mitjana d’inversió ha estat, per tant, de 84 milions.
Comparen-la amb els 49 milions del període anterior, un 71 % major. Sobren comentaris, però
els hi h o vull ensenyar [ ]. Miren vostés les inversions executades en els dosmostra una gràfica
períodes, són prou claretes.

Recorden per tant, el Govern de la Nau és un govern progressista, responsable i
compromés amb el benestar d’esta ciutat, que gestiona l’economia molt millor que la gent del
bipartidisme de dreta que vostés representen. Les dades ho confirmen sense cap dubte, amb
contundència.

Els jardins enriqueixen el paisatge urbà, realitzen un paper d’oxigenació de la ciutat,
contribueixen a la regulació hídrica i ofereixen un ecosistema urbà apropiat per a la conservació
de la biodiversitat. A més, els jardins constitueixen un dels principals articuladors de la vida
social. Són lloc de trobada, d’integració i d’intercanvi; promouen el coneixement mutu i el abraç
de la diversitat cultural i generacional de la societat. A més, generen valor simbòlic, d’identitat i
pertinença.
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En definitiva, un dels aspectes que més contribueixen a definir la qualitat de vida d’una
ciutat són els seus parcs. Hem avançat i molt al llarg d’este període. Els citaré només alguns
exemples, com l’ampliació del Parc de Vivers, l’execució del Parc de l’Ermita d’Orriols, la
dignificació i obertura del Parc Lineal de Benimàmet, el necessari Parc de Malilla, i per fi el Parc
Central, a punt d’obrir a la ciutadania. I encara hi ha molt més, perquè s’han condicionat zones
verdes i parcs que mai havien tingut cap obra de manteniment, com per exemple el Parc de
Benicalap. I s’han creat desenes de zones verdes i renovades zones infantils en espais fins al
moment oblidats, que eren una mena de terra de ningú. I el que queda encara per fer.

Tenim dos projectes emblemàtics que acaben de posar-se en marxa. En primer lloc, el Pati
Obert de l’IVAM, que serà un gran parc que donarà continuïtat al contingut museístic, amb
escultures a l’aire lliure i que també comptarà amb una zona infantil. Este parc està previst que
estiga a punt en pocs mesos. I d’altra banda, els anuncie ja el començament dels treballs en les
properes setmanes del Parc de Natzaret sobre l’antic llit del riu, en uns terrenys cedits pel Port a
la ciutat que hauran de culminar el Jardí del Túria -hui sense finalitzar- en el nou Parc de
Desembocadura. En estos moments, per cert, també es troba en fase de redacció el projecte
d’ampliació del Parc de Benicalap i el Parc de Coves Carolines de Benimàmet.

Haurem de comparar les inversions en jardins de l’anterior període 2012-2015 amb el
període actual 2015-2018. En el període anterior es varen invertir 3,5 milions d’euros. En el
període actual fins a setembre ja s’han invertit 6,2 milions d’euros. I açò sense comptabilitzar els
parcs de Benimàmet, Malilla i Central, on han intervingut altres servicis. En el període anterior
set districtes es quedaren sense cap inversió. En este període tots els barris (excepte un, que
també en tindrà) han tingut inversions en jardins. En definitiva, hem augmentat un 177 % el
pressupost de jardins fins a este moment. I a això sumem dos novetats més: és la ciutadania qui
ara demana els espais que necessita, a través del programa participatiu DECIDIM VLC, i és
també la ciutadania qui participa directament en el disseny dels jardins. Quasi res, comparat amb
allò a què se’ns tenia acostumats abans.

D’altra banda, des de l’inici del present mandat vam tindre clar que havíem de donar
resposta a les noves inquietuds ciutadanes respecte als horts urbans i que l’Administració pública
havia d’apostar plenament per proporcionar espais de cultiu que generaren espais d’interacció
ciutadana i promogueren el coneixement de la nostra cultura agrària i de la biodiversitat. Per
això, vam redactar i aprovar una ordenança municipal que ens permetera autoritzar la gestió dels
espais municipals d’horts urbans. I ja és una realitat. Sense anar més lluny, fa exactament una
setmana va acabar el termini de presentació de sol·licituds per a participar del cultiu dels Horts
Urbans de Malilla. I pròximament s’obrirà un nou procés per a les 54 parcel·les i 7 taules de
cultiu dels horts de la Rambleta.

A més, només comence la parada vegetativa dels arbres, anem a posar en marxa el projecte
de reposició de l’arbrat urbà en els escocells buits. Suposa la plantació de 3.270 arbres nous,
l’ampliació de la superfície de més de 1.800 escocells i la instal·lació de reg en més de 900
arbres. Amb un pressupost de 2,1 milions d’euros provinents del procés participatiu Decidim
València 2017.

La principal preocupació de valencians i valencianes és l’atur. L’Ajuntament de València,
preocupat per les elevades taxes d’atur, ha desenvolupat tota una sèrie de polítiques encaminades
a pal·liar esta problemàtica en la mesura de les nostres possibilitats, ja que si bé els municipis no
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tenim competència directa, estic convençut que sí podem ajudar a resoldre-la. Les polítiques
públiques que hem encetat estan orientades en tres àrees de treball: ocupació, formació i
emprenedoria, amb un pressupost de 19,5 milions d’euros en 2017, un 204 % major que en 2015.
Cada àrea és desenvolupada de forma coordinada entre el servici pertinent i la Fundació Pacte per
l’Ocupació.

Pel que fa a la primera línia de treball, relativa a l’ocupació i empleabilitat, hem de
destacar els programes de contractació posats en marxa, mitjançant una actuació coordinada amb
el SERVEF que ens permet aprofitar uns recursos europeus que, fins a l’arribada del Govern del
Botànic a la Generalitat, o no s’utilitzaven o s’havien emprat en altres temes. Amb esta actuació
conjunta s’han contractat 1.026 persones en el programa Anem, 315 persones amb el programa
Oportunitats i estan a punt de contractar-ne altres 80 persones en el programa Oportunitats +55,
perquè no és just que a la generació millor formada de la nostra història i a aquells amb major
experiència laboral se’ls excloga precisament per la seua edat.

Quant a formació, en tres anys s’han format 9.950 persones amb un pressupost de 3,7
milions en els tres anys. S’ha treballat en programes de capacitació no reglada, pràctiques
formatives, certificats de professionalitat, ajudes municipals a la formació i programes
d’aprenentatge tant en l’aula com posteriorment en empreses col·laboradores.

Dins l’àrea d’Emprenedoria s’està treballant en el Punt d’Atenció a la persona
emprenedora per tal d’assessorar, informar i ajudar en la constitució de noves empreses, un Pla
de Formació per a l’Emprenedoria, creació d’espais i ajudes per a la innovació, els premis
València Emprén, espais d’economia social i creació d’una xarxa d’impuls de noves empreses i
innovació com és «Vit emprén».

En definitiva, tot un conjunt de mesures encaminades a aconseguir que a les persones sense
treball els siga més fàcil trobar-ne un, a pal·liar la situació d’atur en les distintes edats i a millorar
tant la formació personal com les possibilitats d’emprenedoria.

El passat 15 de setembre vàrem celebrar, per tercer any consecutiu, la tercera edició del
Bonica Fest. Suposa un símbol del treball pels mercats municipals que s’ha ficat entre cella i
cella el Govern de la Nau. Una festa amb la ciutadania per a donar a conèixer i potenciar els
mercats locals, acompanyats d’un conjunt d’inversions per a mantenir i dignificar els mercats de
proximitat i per apropar els productes alimentaris de kilòmetre zero a tota la població valenciana.
Connectem d’esta manera amb la història i el tarannà valencià, estretament vinculat a l’horta.
Però connectem també amb els corrents actuals de sobirania alimentària per tal d’impulsar la
producció i el consum propi i més saludable.

Hem adjudicat l’obra del Mercat del Grau, després que des de desembre de 2010 fins a
febrer de 2015 el PP intentara dos concursos que quedaren deserts. Estem reparant la façana del
Mercat de Benicalap, on també hem aprovat el projecte per a canviar tot l’aire condicionat. Hem
reparat la pescateria i els baixos del Mercat de Castella. I la setmana que ve comença la reparació
de la pescateria de Russafa i els seus baixos. Gràcies al Pla EDUSI, a més, estem canviant l’aire
condicionat del Mercat del Cabanyal. En definitiva, estem potenciant els mercats i
revitalitzant-los. Fent allò que mai se’ls havia ocorregut als anteriors gestors: invertir en el seu
manteniment perquè siguen punters i competitius.
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Convé destacar en esta direcció les obres de l’aparcament de la plaça de Bruges per la seua
estreta vinculació amb el Mercat Central. Una infraestructura que, si no apareix cap inconvenient
d’última hora, estarà operativa per a les compres nadalenques. El pàrquing disposarà d’un primer
pis que es convertirà en un vertader centre de distribució d’aliments donant fi a un malson que li
ha costat a l’Ajuntament més d’onze milions fruit d’un projecte megalòman d’estació de metro
sense cap línia construïda. Molt típic de les dretes, hui en l’oposició.

A més, hem aprovat el projecte del Mercat de Vell (el ) i els anuncie que les obresRastro
començaran durant el primer semestre de 2019. També hem aprovat el projecte de reforma
integral dels baixos del Mercat de Rojas Clemente per un valor de vora 800.000 €. És prou
evident que des de 2015 hem multiplicat considerablement les inversions als mercats municipals.

Gràcies al treball conjunt amb la Conselleria de Comerç, hem pacificat els horaris
comercials. Gràcies a eixe treball al primer semestre de 2019 i fins aproximadament el 15 de
juny, les grans distribuïdores no obriran diumenges i ni festius. Hem guanyat en conciliació
laboral i el xicotet comerç pot respirar un poc més. Perquè els treballadors tenen dret a disfrutar
de les seues famílies, també en els dies festius. I perquè el comerç de proximitat és un dels
principals valedors de la dinamització econòmica a la nostra ciutat.

L’economia d’una ciutat no es pot reduir a un sector, cal apostar per la seua diversificació i
innovació. Un aparador fonamental de l’economia valenciana és la centenària Fira de València.
La seua gestió ha passat del desficaci a la responsabilitat. No debades, en 2017 ja ha tingut un
resultat operatiu positiu com és totalment previsible que torne a ocórrer enguany, a pesar de tots
els problemes heretats: deute milionari, problemes de personal amb un ERO rebutjat pels
tribunals, pèrdua de presència i de pes als rànquings de fires nacionals i internacionals... La Fira,
com València, recupera la seua imatge. Una bona imatge que mai hauria d’haver perdut, però que
alguns es van encabotar a embrutar a base de malbaratament i corrupteles vàries.

Cosa pareguda ha ocorregut en la Marina de València. Malgrat el milionari deute heretat,
malgrat el baix nivell de funcionament que ens vàrem trobar en 2015, hui la situació ha canviat i
podem parlar de resultats operatius positius descomptant, per suposat, el pagament de deutes que
cal afrontar des del Govern estatal. Cal destacar que en 2017 la Marina va augmentar un 40 % els
seus ingressos i disminuir un 15 % les seues despeses respecte a 2016.

Estem impulsant la Marina junt amb Las Naves com els dos centres d’innovació més
importants de València ressaltant en el primer cas la col·laboració amb empreses punteres en
l’àmbit estatal i internacional. En el cas de Las Naves, la seua participació en diversos programes
europeus com, per exemple, el projecte , provant solucions basades en la natura en elGrow Green
barri de Benicalap; el projecte , assatjant solucions en l’àmbit energètic, de mobilitat iMatch Up
les noves tecnologies de la informació i la comunicació en la façana marítima, o el projecte 

 que busca millorar la gestió del cicle de reciclatge i reutilització de plàstics que esPlastic Circle,
realitza en el barri de Sant Marcel·lí. A destacar també en Las Naves el Laboratori
d’Accessibilitat Tecnològica i Cultura Inclusiva.

El turisme en la ciutat de València és actualment la major font d’ocupació de la ciutat. El
seu creixement és palpable passejant qualsevol dia per l’eix entre la plaça de la Mare de Déu i
l’estació del Nord, o analitzant les dades de creixement fins i tot quan decreix en la resta de
l’Estat. Avui tenim dades d’açò.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 +

b
Q

Y
 +

B
x1

 9
Z
tG

 S
6
/u

 I
y4

7
 z

X
Q

1
 4

Lo
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL I DEL PLÉ - SECRETARIA GENERAL I
DEL PLE

PEDRO GARCIA RABASA 16/11/2018 ACCVCA-120 1728428976571252575

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 17 D'OCTUBRE DE 2018 7

El turisme creix en València com a resultat d’un treball de promoció de la ciutat en tot el
món, amb especial incidència en els països asiàtics, de reactivació de l’agenda internacional de
València i d’agermanament amb ciutats com Xeng-dú o Timisoara, de celebració
d’esdeveniments durant tot l’any, tant esportius com culturals o de congressos, de millora de la
informació i de les oficines turístiques, i amb l’aprovació d’un Pla Estratègic de Turisme 2020
que desenrotlla l’estratègia turística per als propers anys, així com l’adhesió al Codi Ètic de
Turisme Valencià que regula una sèrie de compromisos i valors per a administracions, empreses i
turistes.

En definitiva, el creixement turístic valencià no és una casualitat. És fruit d’un treball
programat que està donant resultats. És cert que també presenta problemes que hem de resoldre,
com el dels apartaments turístics. Que un particular llogue sa casa durant unes setmanes a l’any
no resulta problemàtic. És més, entra dins d’un model d’economia col·laborativa ben interessant.
El problema arriba quan una gran empresa, habitualment també allò que es coneix com a fons 

, es dedica a comprar edificis sencers en determinats barris. Automàticament els preus delbuitre
lloguer pugen de manera accelerada i es produeix paulatinament una expulsió dels veïns del seu
barri perquè no poden fer front a uns preus de lloguer pensats per a turistes i no per al veïnat. Per
a controlar açò cal la implicació de l’administració autonòmica, que n’és la competent i amb qui
l’Ajuntament col·labora i col·laborarà en tot moment per a posar fre a una situació que ja es viu
als barris de Russafa i Ciutat Vella, i que podria començar a ocórrer al Cabanyal.

Per cert, esperem poder tindre prompte competències per a regular els preus del lloguer en
determinades zones establint uns màxims que facen raonable la vida en barris, com ara
Benimaclet, que ha vist augmentar els preus de manera molt accelerada en els últims mesos.

Lluny queda ja el mes de febrer de 2016, quan férem un pas decisiu per a la dignificació de
la Llotja, amb la pacificació del trànsit en la zona i la reserva d’espai públic per als vianants. La
plaça del Mercat deixava de ser un aparcament i es recuperava la prioritat per a les persones que
es desplacen caminant. Tan lluny queda que esta estampa tranquil·la d’un dels entorns
arquitectònics més valuosos de la nostra ciutat sembla que haja estat sempre igual. Però no, va
ser este govern qui va donar el pas per a protegir el nostre patrimoni i recuperar, a la vegada, un
espai per a la ciutadania. Aquella actuació simbolitza molt bé la política seguida per tal
d’aconseguir una mobilitat cada dia més sostenible al llarg de tots estos anys. Mesures valentes,
treballades amb rigor tècnic, que atenen a les necessitats col·lectives encara que suposen a
vegades modificar velles rutines. Mesures amb un comú denominador: retornar el carrer al
vianant i dignificar el transport públic i col·lectiu.

En 2015 només una escola de la ciutat disposava de rutes escolars. En este període hem
dissenyat i posat en marxa 37 rutes, colze a colze amb les AMPA, amb l’adequada senyalització
de les ja conegudes llapisseres, possibilitant que l’alumnat puga anar al seu centre caminant amb
seguretat. S’han creat o modificat prop de tres-cents passos de vianants per a evitar donar voltes i
facilitar i recuperar les sendes naturals dels caminants i les connexions entre barris.

Continuem creant itineraris ciclistes segurs i segregats, els anomenats carrils-bici, que
també estan servint per altres vehicles com els patinets. Abans de finalitzar l’any disposarem de
dotze carrils-bici més ajudant a què bicicletes i patinets vagen pel lloc on toca, els carrils-bici o
els ciclo-carrers, amb el consegüent benefici també per als vianants. Entre estos carrils-bici,
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projectes tan emblemàtics com els de l’avinguda de Burjassot, l’avinguda del Regne de València
o el de Manuel Candela. Així, cada vegada s’incrementa de forma més important el nombre
d’usuaris de la xarxa de carrils-bici. València és ja un model a seguir dins i fora d’Espanya, i va
camí de convertir-se en la capital mediterrània de la bici, com ja n’hi ha qui ens anomena.

A més, els anuncie que en breu s’instal·laran dotze punts de recàrrega ràpida de vehicles
elèctrics que, junt amb els punts de recàrrega que ja s’instal·len en el pàrquing de Bruges,
suposarà una forta aposta pel canvi tecnològic, amb la introducció de vehicles sense emissions en
la nostra ciutat. Una aposta que hem vingut demostrant des de principi de mandat quan en 2016
ja vam rebaixar l’impost de circulació en un 75 % per als vehicles elèctrics sense emissions.

En l’EMT podem afirmar que hem posat ordre i hem rellançat una empresa pública que la
dreta havia encaminat cap a la privatització. Vegem algunes dades: en este mandat haurem
comprat 131 autobusos nous, dos d’ells elèctrics i 88 híbrids, i per primera vegada 49 són híbrids
articulats. Ho Comparem? En l’anterior legislatura es compraren només 2 autobusos.

Contractacions: acabarem este mandat contractant 362 persones. Només enguany han
entrat a treballar a l’EMT 93 persones, 85 d’elles conductors i conductores, als que se n’afegiran
15 més abans que acabe l’any. En l’anterior etapa (2011-2015) es varen contractar 105 persones a
l’EMT. És a dir, hem més que triplicat les contractacions.

Pressupost: L’aportació municipal ha passat dels 54 i 55 milions d’euros dels anys 2012 a
2015, fins als 59 de 2016, els 60 de 2017 i els 62,7 milions d’euros d’enguany.

Pel que fa als viatgers continuem en una pujada constant i acumulem tres anys de pujades.
En total en tres anys el nombre de viatgers en els autobusos de l’EMT s’ha incrementant més
d'un 9 %. I per acabar d’arrodonir-ho, s’ha reconegut l’EMT de València com la millor empresa
de transport urbà de tot Espanya. Els sona este premi? Saben qui el va atorgar? Sí: el Ministeri de
Foment del Govern central. Amb un ministre de Compromís? No, amb un ministre del PP.
Gràcies pel seu suport incondicional a les nostres polítiques de mobilitat.

Quan arribàrem al Govern municipal en 2015, l’EMT tenia un dèficit patrimonial de de 20
milions d’euros. Este dèficit l’hem anat reduint fins als 9 milions d’euros a finals de 2017. I com
ja els he avançat, els anuncie que en el pressupost de 2019 anem a deixar a zero este dèficit
patrimonial, així com anem a acabar de sanejar també el dèficit del Palau de Congressos. 

Per cert, una reflexió final sobre este punt. Se’n recorden quan no fa molt un ministre del
Govern del Partit Popular amenaçava amb tancar l’EMT? Amb la nostra gestió ni es tanca ni es
privatitza, sinó que es millora cada dia.

El pressupost de neteja ha augmentat un 14,3 % en este mandat permetent una millora
general del servici, la realització de l’aigualeig en tots els barris i un descens molt significatiu de
les queixes de la ciutadania que arriben a l’Ajuntament per este motiu. Hem eixit, d’esta manera,
del furgó de cua de les ciutats en matèria d’inversió en neteja per habitant. D’altra banda, estem
començant les proves per a geolocalitzar tots els servicis de neteja que s’implantaran en el proper
mes de novembre per a millorar la inspecció de servicis i la gestió en general.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 +

b
Q

Y
 +

B
x1

 9
Z
tG

 S
6
/u

 I
y4

7
 z

X
Q

1
 4

Lo
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL I DEL PLÉ - SECRETARIA GENERAL I
DEL PLE

PEDRO GARCIA RABASA 16/11/2018 ACCVCA-120 1728428976571252575

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 17 D'OCTUBRE DE 2018 9

L’any passat començàrem a nivell experimental la recollida selectiva de matèria orgànica
en alguns barris de la ciutat (Benimaclet, Sant Marcel·lí, Sant Pau i Campanar). Els anuncie que
en pocs dies, a partir del 5 de novembre, posarem en marxa la recollida selectiva en els districtes
de Campanar (districte sencer), la Saïdia, l’Olivereta, Patraix, Jesús, Quatre Carreres, Benimaclet
(també districte sencer), Rascanya, Benicalap i Poblats de l’Oest. En total, es recollirà de forma
selectiva la matèria orgànica de trenta-cinc barris, ubicats en deu districtes, que suposen el 51%
de la població de València. amb voluntat d’assolir el 100% de la població al llarg de l’any 2019.

València es converteix d’esta forma, junt amb Madrid, en la ciutat capdavantera a Espanya
en la recollida selectiva de matèria orgànica, juntament –per suposat– amb el País Basc i
Catalunya, que implantaren fa anys esta recollida. Complirem així l’objectiu de la Unió Europea
d’assolir el 50 % de reciclatge de residus domèstics. A més, la valorització d’este residu per a fer
compost de qualitat també ens permetrà reduir l’ús de l’abocador i abaratir la gestió dels residus.
És este govern, el de la Nau, qui està fent els deures ja que haguérem de començar de zero en
2015. No hi havia res fet en esta matèria, res.

Junt amb la posada en marxa de la recollida selectiva de matèria orgànica, es procedirà en
estos barris a una millora en la dotació de recollida selectiva d’envasos de plàstic, paper-cartró i
vidre. Així mateix, este últim trimestre comença la recollida porta a porta als barris de les
Moreres, Quatre Carreres, Sociòpolis i Benicalap, instal·lant els contenidors en els magatzems
dels edificis i eliminant els contenidors dels carrers.

Malgrat la millora de la macroeconomia, amplis sectors de la societat valenciana es troben
en una situació vulnerable que obliga a un esforç creixent dels servicis socials municipals. Des de
l’inici del mandat vam elaborar un pla de xoc per a fer front a les situacions d’emergència. Un 47
% vam augmentar el pressupost ja en el primer any. I no hem estat sols. Les polítiques inclusives
de la Generalitat s’han traduït en un increment de les aportacions a l’Ajuntament de València,
que han passat de 3, 7 milions d’euros en 2015 als 9,8 milions previstos en 2019, un creixement
del 265 % que permet posar el focus en l’arrel de molts dels problemes socials, passant d’un
model assistencialista a un de drets i justícia social.

Hem modificat els criteris de concessió de beques de menjador i la seua quantia,
incrementant en els darrers dos anys en 700.000 € el pressupost en este concepte. Això ens ha
permés concedir només enguany 1.529 ajudes, un 37 % més que en el curs passat. A elles cal
sumar les que concedírem responent a les circumstàncies extraordinàries.

A València no se li talla l’aigua, la llum ni el gas a cap família que no puga fer front al
rebut a final de mes. Els acords amb les empreses subministradores propicien que els Servicis
Socials de l’Ajuntament es posen en marxa en rebre l’avís d’impagament, se supervisa la situació
real de la família per a evitar qualsevol possible frau i es paga el rebut en cas de necessitat. I
saben què? Hem detectat una cosa: que les famílies més vulnerables davant la pobresa energètica
són les que, evidentment, tenen un consum energètic més moderat. Què vol dir açò? Que no hi ha
frau. Una experiència similar hem dut a terme evitant que a València es desnone a cap família per
impossibilitat de fer front al pagament de la hipoteca bancària.

Des de l’objectiu bàsic de mantenir el major temps possible a les persones a sa casa, al seu
àmbit i al seu estil de vida, hem millorat l’Ordenança del servici d’atenció domiciliària. Hem
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ampliat l’horari i els dies d’atenció i hem modificat el barem de manera que el usuaris amb una
renda inferior a 790 €/mes no paguen per este servici. La teleassistència és la primera mesura de
suport de les persones majors que mantenen l’autonomia per estar a les seues cases. Per cert, estic
veritablement content d’un informe de satisfacció del 100 % per part dels usuaris. I estic a temps
per anunciar-los que estem finalitzant una nova licitació que va a augmentar un 12 % el nombre
de terminals fins arribar als 6.000 i millorarà també la qualitat del servici.

La Conselleria d’Igualtat i Polítiques inclusives a partir de gener de 2017 va transferir-nos
la tramitació de la valoració de la Dependència mantenint-se com l’administració pagadora. Des
d’aleshores hem tramitat més de 5.000 expedients de valoració per a dignificar, i molt, les
condicions de vida de persones que havien estat fins ara totalment ignorades.

I una dada a tindre en compte. En l’últim any hem aconseguit que dels nostres vora 160
usuaris dels Centres Ocupacionals municipals de diversitat funcional, 7 hagen aconseguit feina
normalitzada. Altres usuaris estan fent pràctiques no laborals a distintes dependències municipals
i n’hi ha més d’una dotzena que estan preparant-se per a les oposicions que convocarà
l’Ajuntament. Òbviament volem xifres més altes, però estem en la bona senda de la
normalització laboral d’estes persones i els anuncie que anem a reconèixer públicament a
aquelles empreses que s’hi impliquen mitjançant un premi que lliurarem amb motiu del seu dia
internacional.

Invertir en l’escola pública és dignificar l’ensenyament per a tots i totes. Per això,
l’Ajuntament de València i la Generalitat van acordar en el mes de gener la realització de
diverses obres de rehabilitació integral i noves construccions de 9 centres de la ciutat, dins del
Pla Edificant. En abril es va aprovar un segon paquet amb 12 centres educatius per a dur
endavant altres reformes i reparacions. La inversió estimada és superior als 26 milions d'euros.
Totes estes obres milloraran considerablement les infraestructures d’estos centres, en un procés
en què les diferents propostes han sigut elaborades junt a les direccions i les AMPA dels
mateixos centres.

A més, este curs escolar ha començat amb quatre escoletes municipalitzades de gestió
directa. Les escoletes de Quatre Carreres, Solc i Gent Menuda s'han sumat a la de Pinedo, que ja
era de gestió directa. Esta iniciativa és fruit de l'acord constituent del Govern de la Nau que
arreplega el compromís per una educació gratuïta a partir dels 0 anys, així com l'establiment
d'una xarxa pública d'escoles infantils. El preu mitjà d'estes escoles de gestió municipal s’ha
rebaixat fins a 34 euros al mes, xifra que contrasta amb el preu mitjà de les escoles de gestió
indirecta de 303 euros/mes de preu mitjà.

S'ha produït un increment del voltant d’un 20 % de les inscripcions, molt significatiu
perquè indica que la ciutadania dóna suport al model. Cal destacar el 40 % d’increment
d'ocupació de places en zones com a l’Olivereta i Patraix, o d'un 20 % en Pinedo (arribant al 100
% de l'ocupació). Hi havia recursos municipals infrautilitzats, hi havien escoletes que no
aplegaven al 50 % d’utilització perquè eren inaccessibles econòmicament per a moltes famílies.
Estem treballant en la rehabilitació de l’escoleta Solc, de l’avinguda de Tres Forques, amb un
pressupost de 58.900 €, i de l’escoleta Gent Menuda de Natzaret, amb un pressupost de 48.400 €.

La implicació de l’Ajuntament en el programa Xarxallibres de la Generalitat també ha
suposat un canvi significatiu. Quan arribàrem en 2015 als governs de la Nau i del Botànic els
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començaments de curs eren un problema per a moltes famílies pel cost dels llibres de text, hui
això també és un record del passat.

L’educació és un assumpte molt simptomàtic de les prioritats de cada u. Miren, les
primeres mesures que va prendre la dreta l’any 1991 quan va arribar al poder local de
l’Ajuntament va ser desfer la xarxa d’escoletes públiques municipals, amb obscurs interessos al
darrere. El primer que vaig signar jo com alcalde quan vaig prendre possessió del càrrec l’any
2015 va ser l’ampliació de les beques de menjador en les escoles.

L'Ajuntament de València ha aprovat el Pla Marc d'Igualtat entre Homes i Dones, un
instrument imprescindible per a treballar des del dia a dia amb la igualtat com un eix transversal
de l’Ajuntament. El 8 de març passat les dones i els homes que vam acudir a la multitudinària
manifestació que va tindre lloc pels carrers de València, entre moltes altres ciutats, vam llançar
un missatge clar: els grans reptes de la democràcia només es tractaran amb veritable consideració
si es fa des del feminisme, és a dir, si es fan comptant amb tota la població i no deixant-nos pel
camí a la meitat de la ciutadania que és el que ha passat històricament amb els dones.

L’aprovació d’este Pla Marc d’Igualtat entre dones i homes a la ciutat de València significa
comptar amb un referent molt clar on visibilitzar quines són les polítiques de promoció de la
igualtat de gènere i de prevenció, detecció i atenció de la violència masclista. Es tracta d’un pla
molt ambiciós, amb 142 accions desplegades transversalment per 25 delegacions i on estan
incloses totes les àrees de govern. De fet, s’organitza en 8 grans àrees d’actuació que van des de
la prevenció de la violència de gènere i masclista a la salut, els esports, l’ocupació i la
coresponsabilitat a casa, l’ensenyament, l’associacionisme o els mitjans de comunicació i
l’urbanisme.

Som una societat diversa, i això ens enriqueix. Pels nostres carrers escoltem parlar llengües
diferents, observem com es relacionen persones amb diferents colors de pell, respectem la
diversitat d’opinions i de creences, així com la no creença, i donem suport a les diferents maneres
d’estimar i especialment a un col·lectiu tan estigmatitzat com ho ha estat l’LGTBI. Els anuncie
que l’Ajuntament de València obrirà una Oficina per la No Discriminació que atendrà les
víctimes de delictes d’odi. Perquè València és una ciutat oberta i vol continuar sent-ho.

El Govern de la Nau, en col·laboració amb el Govern de la Generalitat, ha mantingut i
manté una permanent actitud de defensa dels drets de les persones migrants i de solidaritat amb
les persones refugiades. De res ens val que alcem les mans al cap i la comunitat internacional
pronuncie grandiloqüents sentències cada vegada que apareix el cos sense vida d’un de tants
xiquets com Aylan, si nosaltres, cada u amb les seues responsabilitats, no fa res per evitar-ho. Per
això, juntament amb la vicepresidenta de la Generalitat, Mónica Oltra, vaig oferir al govern
d’Espanya que el port de València poguera acollir l’Aquarius, amb 630 persones a bord a punt de
morir a la deriva sense aigua ni aliments. I el Govern de Pedro Sánchez, en un gir de 180 graus
respecte de les polítiques de Rajoy, obrí les fronteres a la solidaritat.

Ho volem dir amb molta claredat: estic molt orgullós que la nostra ciutat haja aparegut
com un exemple de solidaritat en tot el món, tal com ho han reconegut des de l’ONU fins al
mateix Papa. Em satisfà plenament que a València se la conega a tot el món pel valor de la
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solidaritat, no debades som Ciutat Refugi. Però queda molt per fer. La nostra ciutat té unes
infraestructures d’ajuda a les persones refugiades molt febles que hem de millorar i ampliar amb
urgència.

La pobresa, les guerres i el canvi climàtic són les grans causes de les migracions. Hem
d’ajudar a les persones que migren en l’actualitat, com ens ajudaren als valencians quan
haguérem de migrar en el passat. Però també hem d’anar a l’arrel del problema contribuint al
desenvolupament de molts dels països d’on vénen estes persones. Quan arribàrem en 2015 no hi
havia cap Servici de Cooperació al Desenvolupament i Migracions. De fet, no tenim dades de
2015 al no existir este servici. Però en tres anys hem passat dels 2,7 milions de 2016 als 4,3
milions d’enguany, creixent un 58 % la partida destinada a cooperació i migracions.

Enguany en el pressupost definitiu arribarem en el capítol d’ajuda al desenvolupament al
0,6 % del pressupost d’ingressos propis. I vull anunciar-los el compromís ferm meu i del Govern
de la Nau d’assolir el 0,7 % en el pressupost de 2019. La solidaritat no pot quedar-se només en
una bonica paraula, sinó que s’ha d’expressar amb uns números molt concrets que demostren la
implicació en polítiques de cooperació al desenvolupament. 

Este mapa sí ens agrada, el de la solidaritat. És sorprenent que València haja passat
d’anomenar-se en tots els telediaris per la corrupció dels seus exdirigents a anomenar-se per
l’Aquarius i la solidaritat. En definitiva, hem canviat el mapa de la Fórmula 1 i dels ‘amiguitos

’ al mapa internacional de la solidaritat i l’alimentació sostenible. Un bon gir per a ladel alma
reputació de la ciutat que no ha sigut fàcil de dur avant.

Fa aproximadament un any València va ser nomenada capital mundial de l’alimentació
sostenible al reunir més de quatre cents delegats, experts i alcaldes d’un centenar de ciutats de tot
el món, com Nova Delhi, Mèxic Districte Federal, Milà, Copenhagen, Àmsterdam, etc. La
convocatòria va ser un èxit segons tots els indicadors i va posicionar la nostra ciutat en l’àmbit
mundial.

Però no ens hem quedat adormits. En el mes de juny es va constituir el Consell Alimentari
de la ciutat amb voluntat d’avançar en una pràctica continuada en la producció local, la
comercialització d’aliments de proximitat i l’educació a tota la societat per millorar la qualitat de
la nostra alimentació. És el primer consell alimentari d'àmbit municipal a l'estat espanyol. A més,
València és membre fundadora de la Xarxa de Ciutats per l’Agroecologia i hem participat en
programes internacionals com el de Sistemes Alimentaris Territorialitzats.

És a dir, no hem fet allò de muntar ‘ ’ com es feia abans per a tractar deun gran evento
rascar diners públics no se sap per a què ni per a on, sinó que hem continuat amb un programa de
treball tant en l’àmbit internacional com en l’àmbit local. Així, hem creat el Banc de terres de
València i hem posat en marxa un pla de dinamització i difusió que ja ha donat fruit amb als
primers acords d'arrendament.

És més, hem articulat amb els ajuntaments de la comarca de l’Horta, la Generalitat i el
Ministeri d’Agricultura una plataforma per a sol·licitar que l’horta siga declarada SIPAM
(sistema important de patrimoni agrícola mundial). Perquè ara protegim l’horta.
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També hem apostat per la creació de dos càtedres institucionals amb les universitats
públiques de València. Els anuncie que en el Ple municipal de la propera setmana està prevista
l’aprovació del Centre Mundial d’Alimentació Sostenible que este Ajuntament desenvoluparà
conjuntament amb FAO, la Unió Europea, la Generalitat i la Diputació de València. Està prevista
la seua ubicació en la Marina i serà un centre de divulgació de l’alimentació sostenible en l’àmbit
urbà.

En definitiva, la preocupació per l’alimentació no és una flor d’un dia amb la capitalitat de
l’any passat. València va nàixer en una horta que li ha servit històricament de rebost, la
producció agroalimentària ha sigut i continua sent un dels sectors econòmics més dinàmics tant
pel que fa a la producció com a l’exportació. El sector de l’hostaleria i, amb ell, la gastronomia,
s’està convertint en un dels grans atractius turístics de la nostra ciutat. Continuarem en els
pròxims anys consolidant València com una referència mundial en l’alimentació sostenible.

En novembre de 2016 encetàrem un Pla d'Eficiència Energètica impulsant solucions
d'enllumenat públic i de consum energètic per als edificis municipals i per a la ciutat de València.
Creàrem una comissió tècnica amb personal municipal per abordar de manera integral i
transversal el consum energètic i establir les mesures i prioritats més oportunes per a avançar cap
a un model de consum energètic més sostenible.

Al llarg del mandat hem canviat més del 5 % de la instal·lació d’enllumenat públic de la
nostra ciutat amb una inversió aproximada de 14 milions d’euros. Hem disminuït en un 20,2 % el
gasto anual del consum de l’electricitat de l’Ajuntament, passant d’un consum de 124 milions de
Kwh en 2014 a 99 milions de kWh en 2017. Açò ha suposat una reducció del gasto anual de
aproximadament 5 milions d’euros en 2017, malgrat l’augment del preu de l’energia. És a dir,
ens estalviem 1 de cada 5 euros en la factura de la llum.

Esta política d’eficiència energètica i d’estalvi d’aigua també s’ha desenrotllat en la
Federació Esportiva Municipal aconseguint importants estalvis energètics i d’aigua en 2016 i
2017, malgrat el creixement d’usos d’un 4,5 %.

D’altra banda, enguany s’ha presentat el Mapa del Soroll corresponent a 2017. Els resultats
indiquen una disminució del soroll generat pel trànsit rodat i hi ha clars signes de millora en les
zones on s’ha produït la conversió per a vianants. Així mateix, s’ha aconseguit un elevat grau de
compliment dels plans d’acció per a la disminució del soroll en la nostra ciutat. Un Pla d’Acció
que es renovarà en 2019.

Estem instal·lant una nova estació de medició de la contaminació atmosfèrica en la plaça
de l’Ajuntament que, juntament amb les dos noves estacions aprovades en els processos
participatius d’enguany i la posada en marxa d’un projecte pilot per a mesurar les emissions dels
vehicles en la ciutat, ens permetrà tindre una idea més exacta de la situació de l’aire a València.
Hem demostrat al llarg d’este mandat que afrontem amb valentia els reptes per a millorar la
qualitat de l’aire de València i ho continuarem fent.

Canviem ara d’escenari per uns instants. Poques grans ciutats disposen d’un parc natural en
el seu terme municipal. La sostenibilitat en València passa també per la cura i millora del Parc
Natural de l’Albufera conscienciant i sensibilitzant la ciutadania de la seua importància. Per açò,
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i per tercer any, s’ha realitzat un projecte de voluntariat ambiental, mensualment es realitzen
activitats en la mateixa direcció, s’han millorat les passarel·les de connexió de diversos accessos
instal·lant panells informatius en els distints itineraris.

S’ha apostat per la conservació i la posada en valor del Tancat de la Pipa com a reserva de
la biodiversitat signant un conveni de col·laboració amb Acció Ecologista-Agró i SEO/Birdlife i
per la regeneració de la vora de la llacuna del Racó de l’Olla. Així mateix, col·laborem amb la
Comunitat de Pescadors del Palmar en la reintroducció d’espècies autòctones en el parc natural i
s’han realitzat diferents gestions amb el teixit associatiu del poble i la Generalitat per a pacificar
el trànsit a la carretera CV-500 i maximitzar la seguretat viària. En definitiva, tot un conjunt
d’actuacions encaminades a millorar la situació de la Devesa del Saler i l’Albufera.

Per a finalitzar este apartat, voldria que reflexionàrem un moment sobre el nou llit del
Túria. Sense tindre en compte la zona inundada que va des de l’autopista d’Alacant a la
desembocadura al mar, tenim 8.800 m de llarg per 175 d’ample, més de 150 hectàrees de sòl per
a previndre inundacions, element imprescindible sempre, però més encara hui dia, davant el
canvi climàtic. Al mateix temps, és cert que tot eixe tram transcorre la major part del temps sec i
sense cap utilitat. S’han naturalitzat altres rius com el Manzanares a Madrid, el Besós a
Barcelona o el Segre a Lleida, on mantenint el seu caràcter de prevenció d’inundacions
compleixen també les funcions de parc fluvial i de corredor verd. Per què no podem fer una cosa
pareguda també a València?

Els anuncie que estem començant a treballar en un projecte de llarg abast: fer del nou llit
del riu Túria un corredor verd que connecte el Parc Natural del Riu Túria (incloent el Parc de
Capçalera i el jardí de l’antic llit del Túria) amb el Parc Natural de l’Albufera i permeta la
interconnexió entre els dos costats del riu. Una connexió mitjançant la renaturalització del nou
llit del Túria i que en una fase inicial anem a sol·licitar a la Generalitat la modificació i ampliació
del Pla d’Ordenació de Recursos Naturals (PORN) per a programar i, en un futur realitzar, les
dos connexions. Perquè per als valencians i valencianes, el nou llit del Túria també és nostre i
també el volem verd, recordant una vella frase.

Benestar Animal és un servici que vàrem crear de nou en 2015 per a donar resposta a una
necessitat social cada vegada més apremiant i que naix de la presa de consciència animalista en
les societats avançades. Fins aleshores, València era una ciutat que comptava amb un Centre
d’Animals Abandonats a Benimàmet, totalment insuficient, amb una gestió conveniada amb una
societat privada sense capacitat de mitjans per a prestar un servici adequat i garantir el benestar
dels animals.

Hem invertit 276.000 € per a millorar els centres d’animals de Benimàmet i el d’espècies
exòtiques de Natzaret. Hem iniciat el procés de municipalització de la gestió dels animals
abandonats amb 4 veterinaris, 7 operaris i 1 cap de secció per a coordinar els centres.

També hem signat amb Torrent un protocol de col·laboració per a construir un centre
d’animals abandonats nou per als dos municipis que permetrà adquirir un terreny d’entre 20 i 30
fanecades per a les noves instal·lacions. Els puc anunciar hui que amb l’eixida del Pla d’Ajust
anem a crear un consorci amb este municipi veí per a donar solució a llarg termini al problema
dels animals abandonats.
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A més, els avance que mentre no es dispose d’eixe nou centre de referència anem a
construir un local nou que, en un termini més ràpid, puga descongestionar el centre de
Benimàmet. Disposem ja del solar i del projecte per a iniciar la contractació.

D’altra banda, hem implantat el Pla d’Esterilització Felina amb el qual ja hem esterilitzat
més de 600 gates de carrer, mitjançant un conveni amb el Col·legi Oficial de Veterinaris. I hem
reconegut a les persones col·laboradores que cuiden als gats de carrer amb un distintiu que
reforça la seua tasca.

Hem fet per primera vegada en la història de l’Ajuntament de València campanyes regulars
de conscienciació adreçades a la ciutadania per tal d’evitar el maltractament animal, atraure
l’adopció i la sensibilització cap als animals domèstics. Així, hem col·locat a València entre les
ciutats amb major sensibilitat amb els animals al no permetre l’ús d’estos en circs ni autoritzar
tampoc les pràctiques més agressives en els bous al carrer, com són el bou embolat o el bou amb
corda.

A més, hem incrementat per tota la ciutat les zones de socialització per a gossos, dotant-les
de la infraestructura necessària per a les seues activitats físiques. Unes zones delimitades amb
gran acceptació i que s’estendran properament amb 3 noves zones de socialització de gossos a la
Malva-rosa, a Torrefiel i a Tres Forques.

Es continua avançant en la revisió del Pla General d’Ordenació Urbana amb dos grans
directrius que vertebren el planejament urbanístic de la ciutat en els propers anys: no incrementar
l’ocupació del sòl -o siga, d’horta- i millorar la qualitat urbana del sòl consolidat. S’ha redactat el
document «Directrius per a la millora de la qualitat urbana dels barris» i han començat els
processos participatius per a la revisió detallada de Ciutat Fallera i prompte començarà en Orriols
i Natzaret.

Seguint el mecanismes de participació ciutadana, s’ha aprovat ja el Pla Especial de
Protecció (PEP) del Botànic, hem presentat el de Ciutat Vella que unifica, simplifica i actualitza
el planejament del barri, i el Pla Especial del Cabanyal que elimina qualsevol ombra de
prolongació de Blasco Ibáñez i serà una potent eina per a la revitalització del barri.

En breu se signarà el conveni entre l’Ajuntament i l’Autoritat Portuària que permetrà
resoldre la relació entre la ciutat, el Port i el barri de Natzaret. Mitjançant este conveni es crearà
el Parc de Desembocadura, abans els ho he comentat, que inclou el desmantellament de l’actual
mur al voltant de l’antiga fàbrica de Moyresa, i al costat d’este nou parc es crearà també una gran
àrea esportiva dotacional.

S’han desbloquejat diferents PAI com el d’Enginyers, el de Músic Chapí, Palleter, Malilla
Nord, Brasil-Navarro Cabanes, Guillem d’Anglesola, Camí Fondo del Grau, Riu Bidasoa i està
molt avançat el del Grau. Tot açò permetrà nous equipaments i vivendes de protecció pública.

S’han eliminat taps urbanístics que duien molts anys oblidats, millorant tant l’accessibilitat
dels barris com la vida diària de la ciutadania. Els veïns i veïnes els coneixen bé perquè han estat
anys suportant-los, com per exemple el del carrer de Rubiols, el del carrer de Joan Miró, el del
carrer l’Aurora, el tap de l’avinguda de Burjassot, la Volta del Rossinyol... Es troben en fase
d’execució els del carrer Salabert, Doctor Olóriz, Doctor Buen Soria, Hort d’en Cendra, Sant
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Vicent (que alguns anomenen la vorera de la mort), i un que especialment em dolia, com era el
tap del carrer d’Agustí Lara, on es trobava aquell forat que els mateixos veïns havien fet per a
connectar els carrers. Són alguns exemples d’un llarg etcètera.

S’han représ les obres d’urbanització de Sociòpolis amb la finalitat de poder recepcionar
l’obra per a què passe a ser un barri de la ciutat i així poder millorar aspectes com el transport
públic i dotar-lo de zones verdes i equipaments.

En el Cabanyal s’ha executat la reurbanització dels carrers de la Reina, la Barraca, Doctor
Lluch i l’avinguda del Mediterrani, s’ha renovat gran part de la xarxa d’abastiment d’aigua del
barri, així com la xarxa de col·lectors. En este moment estan a punt de licitar-se les obres dels
carrers paral·lels al mar i de les travesseres. Després de 24 anys de destrucció programada de tot
un barri estem actuant urbanísticament, en matèria de neteja i de servicis socials i cultura. Falta
molt, però aconseguirem que siga el barri singular i atractiu que sempre ha estat.

Pel que fa al patrimoni, per exemple, també s’està rehabilitant el Casinet del Cabanyal.
Una actuació que es reprodueix en altres parts de la ciutat, on també s’ha consolidat Sant Vicent
de la Roqueta, rehabilitat l’antiga Farinera, redactat el projecte de rehabilitació de l’almàssera de
Marxalenes i s’està redactant el projecte de la Casa del Rellotger, en el centre.

S’han dut a terme nombrosos projectes d’urbanització en barris, districtes i pobles de la
ciutat, així com obres d’ampliació de voreres i urbanització integral, permetent recuperar espai
públic per a la mobilitat de les persones i els desplaçaments i itineraris segurs. Les actuacions
arriben a tots els barris de la ciutat. Així s’ha pogut comprovar en la supressió de barreres
arquitectòniques, amb una inversió que supera els 18 milions d’euros, l’augment de la inversió en
asfaltat o la redacció dels projectes de reurbanització de la plaça de l’Ajuntament i la plaça de
Sant Agustí.

València té per fi pressupostos participatius; els valencians i les valencianes ara poden
decidir sobre actuacions i equipaments dels seus barris. S'estan impulsant també plans integrals
en barris concrets on veïns i veïnes poden ajudar a dissenyar com serà el seu barri en el futur.

De la mateixa manera, l'Ajuntament de València, que havia destacat per ser dels més opacs
d'Espanya, és ara exemple de transparència en la gestió i accés a la informació. S'han augmentat
els canals de comunicació amb l'Ajuntament, com per exemple les xarxes socials. Fins i tot,
periòdicament, jo mateix faig públics els motius dels meus desplaçaments i els obsequis que
arriben a l’Alcaldia; si algun d’ells superara el valor del que és raonable per suposat es tornaria.

Estem impulsant una València més descentralitzada on els barris i els pobles importen. A
alguns els hauríem de recordar que, malgrat el seu oblit durant dècades, els pobles de València
també són València. El pressupost municipal ha girat en els últims anys per atendre les
necessitats dels pobles així com dels barris que estaven més abandonats.

S'han creat tres noves juntes de districte a les tres zones de nuclis urbans separats (Pobles
del Nord, Pobles del Sud i Benimàmet-Beniferri) per acostar la política municipal a tots els llocs,
augmentar la participació i millorar la comunicació amb l'Ajuntament.
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Per cert, fa 5 anys les places de l'Ajuntament i de la Mare de Déu es van blindar. El PP va
prohibir realitzar actes en elles, privant així a entitats i moviments socials de la visibilitat que
ofereixen estos dos espais emblemàtics. Hui no solament les places tornen a estar plenes de vida i
de reivindicacions sinó que, a més, l'últim diumenge de cada mes la plaça de l'Ajuntament es
tanca al trànsit per poder realitzar en ella activitats de tot tipus. L’alegria de reivindicar o de fer
qualsevol activitat ha retornat a les places de la ciutat.

L’activitat física i l’esport en una societat majoritàriament sedentària és un dret de tota la
ciutadania. Per açò una de les nostres prioritats és fer l’esport accessible per a tot el món amb
independència de la seua edat, gènere o condició social, entenent l’esport des d’una perspectiva
inclusiva, com un element de cohesió social que promou hàbits de vida saludable sense oblidar la
seua petjada econòmica, molt important en la nostra ciutat. S’han celebrat 136 esdeveniments
esportius en la ciutat durant 2017, destacant moltes competicions nacionals i internacionals que
ajuden a posicionar i visibilitzar la nostra ciutat internacionalment. Per exemple, la Copa Davis o
la Marató. Però, alhora, hem promocionat l’esport escolar tant en períodes lectius com en
vacances mitjançant campus esportius, potenciant la igualtat d’oportunitats amb 2.850 beques (un
29 % més que l’any anterior).

S’ha fet un esforç de millora i manteniment de les instal·lacions esportives amb 79
actuacions realitzades. S’han congelat els preus públics a les instal·lacions municipals per a 2018
i, com a conseqüència d’estes polítiques públiques, s’ha produït un creixement del 8 % dels usos
d’estes instal·lacions. També se n’han construït de noves i accessibles en diferents barris com
Patraix, Torrefiel, la Torre, Beniferri, Sant Isidre, Carpesa, Trinitat, la Llum o Creu Coberta. De
fet, en algunes s’han habilitat noves activitats esportives com l’ , el patinatge de velocitat,skate
etc. I després de huit anys d’inactivitat, s’ha reobert la piscina de Natzaret i mantenim oberts en
estiu tant el pavelló de la Malva-rosa com les piscines cobertes del Carme i de la Fonteta.

Un dels objectius del Govern de la Nau és fer de València una capital cultural que abaste
totes les facetes de l’art fins a la cultura popular i la vida cultural de barris i pobles.

València disposa de grans contenidors musicals com són el Palau de la Música i el Palau
de les Arts, amb les seues orquestres i la banda municipal, que enllacen perfectament amb tota la
cultura musical plasmada en les bandes, centres musicals i festes populars com les Falles, en les
que la música n’és un component fonamental. La bona programació en música clàssica del Palau,
l’obertura a nous estils musicals, l’actuació en pobles, barris i la mateixa platja, la introducció de
nous sistemes de venda de  i entrades, la posada en marxa d’exposicions, etc., fan que eltickets
Palau s’òbriga a nous públics i es convertisca cada dia més en el centre neuràlgic per a fer
avançar València com a referent de la música.

Però, a la vegada, hem volgut afavorir l'accés de la ciutadania al gaudi i consum de
l'activitat cultural en igualtat de condicions, salvant la problemàtica derivada dels condicionants
socioeconòmics o de territorialitat i localització dels nuclis urbans. Per açò hem dut la cultura als
barris i pobles de València, passant de huit barris en 2016 a vint-i-quatre barris enguany, a més
dels dihuit pobles. Escenificacions d’òpera (a través de les Arts Volant), circ, música clàssica,
concerts de banda, màgia, teatre i teatre de titelles, danses populars valencianes, cant d’albades,
tallers de literatura en les biblioteques, , etc.performances
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I ara, també, cinema. La Mostra de València és una entitat pública creada per l’Ajuntament
de València el 2011 però que mai va entrar en funcionament. Es rellança enguany amb la
voluntat de recuperar el festival de cinema Mostra de València i Cinema del Mediterrani que
havia estat cancel·lat durant sis anys, demà precisament tenim la inauguració. El festival s’ha
dissenyat amb la voluntat de recuperar el marc identitari de referència que va donar lloc al
naixement del festival el 1980. Consta d’una Secció Oficial que és la secció competitiva del
festival, destinada a pel·lícules produïdes o coproduïdes en els països de la ribera mediterrània
que formen part del marc de referència de la Mostra, amb pel·lícules d’actualitat de gran ressò
mediàtic a nivell internacional.

I les festes, per suposat, també són cultura. Amb esta idea hem treballat sempre per a
potenciar-les. És el cas de la Gran Fira de València com a festival d’estiu urbà amb una
programació descentralitzada per diferents barris de la ciutat i adreçada a una gran diversitat de
públics i perfils, apostant per combinar la recuperació de tradicions amb la innovació.

L’activitat festiva s’ha dut als barris en les festes de Nadal fent arribar les llums
nadalenques als districtes i barris, així com les actuacions de cors, nadales o la missatgera
Caterina. Hem potenciat una festa de Cap d’Any compatible amb les propostes empresarials
d’oci convertint-se en un dels grans esdeveniments festius de la ciutat. Igualment, s’ha
revitalitzat la Cavalcada de Reis, tematitzant-la i convertint-la en un verdader espectacle de carrer
potenciant el seu vessant artístic, musical i lúdic, i hem aportat sensibilitat i professionalitat a
ExpoJove.

En l’àmbit de les Falles hem treballat en potenciar el diàleg i crear consensos. Com a
exemple tenim la Comissió de Seguiment de les Falles UNESCO, per consensuar accions
encaminades a potenciar les Falles com a Patrimoni Cultural Immaterial de la Humanitat. Però
també la Mesa de Diàleg del Ban Faller, composada per l’Ajuntament i entitats falleres,
empresarials i ciutadanes, i que permet, mitjançant la coresponsabilitat i el diàleg, millorar la
convivència, la seguretat i la imatge de la festa i de la ciutat en el període de les Falles.

El suport d’este Ajuntament a la festa de les Falles també ha permès l’activació i increment
de noves línies de subvenció, com aquelles destinades a ajudar a les comissions a la contractació
de bandes de música, per exemple. Treballem cap a l’excel·lència de les Falles, com a revulsiu
econòmic i cultural de la nostra ciutat.

Els faré una confessió. A l’inici del mandat em vaig marcar alguns objectius difícils de
realitzar però que eren absolutament necessaris, com era la reducció del deute i l’eixida del Pla
d’Ajust que els he comentat abans. Un altre dels reptes més complicats per l’absoluta precarietat
heretada ha sigut fer canviar de rumb l’administració municipal. Amb uns treballadors públics
excepcionals, els sistemes de treball estaven anquilosats. Fer avançar tota esta estructura cap al
segle 21 no és gens fàcil i ho hem començat a fer durant este mandat. L’objectiu: aconseguir una
administració àgil, professionalitzada, basada en dinàmiques que responguen al servici públic i a
les prioritats ciutadanes.

Un primer objectiu ha estat aprovar, implementar i desenvolupar un Pla de Formació,
destintant enguany un pressupost de 258.000 euros, un 220 % superior a l’últim pressupost
aprovat pel Govern anterior al 2015, amb una oferta de 228 accions formatives. Entre elles, per
cert, l’ensenyament del valencià al personal municipal amb la implementació del Voluntariat pel
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Valencià. Perquè qualsevol ciutadà o ciutadana de València té dret a ser atés correctament en
qualsevol de les dos llengües oficials. El Voluntariat pel Valencià ha aconseguit promoure el
coneixement de la llengua pròpia dels valencians i valencianes. Es va iniciar al 2016 per primera
vegada com a activitat complementària del Pla de Formació Contínua del consistori i en ell ja han
participat més de 610 funcionàries i funcionaris en les seues tres edicions.

Un dels elements més preocupants de la situació de la plantilla municipal ha estat
l’evolució negativa d’efectius que ens trobàrem a l’arribar en 2015. En 2011 la plantilla
municipal era de 5.256 persones que anà reduint-se paulatinament fins a 4.707 efectius en 2016.
L’actual plantilla ha crescut de nou fins a 4.938 persones perquè invertir en personal qualificat
vol dir donar una millor atenció a la nostra ciutadania, vol dir dignificar el servici públic. I en
això, els que creiem som nosaltres.

Per cobrir les necessitats de gestió dels servicis municipals i complir amb el compromís de
recuperació de l’ocupació pública, durant este mandat hem convocat més borses de treball que
l’anterior Govern del PP en més d’una dècada, s’ha aprovat l’Oferta d’Ocupació Pública de 2016
i 2017 i hem reforçat la plantilla de policia i bombers amb personal en comissió de servicis, així
com les places convocades en les ofertes d’ocupació pública –33 places de policia i 18 bombers
en 2016, 40 places de policia i 11 bombers en 2017–. Cal recordar que l’última Oferta
d’Ocupació Pública va ser en 2006 tant en Policia Local com en Bombers. Dilluns passat –és a
dir, abans d’ahir– va eixir la llista dels 52 aprovats en l’oposició d’oficial de policia local. No
havia hagut cap oposició des de 2005. La nostra intenció és seguir avançant en esta direcció en
2019 amb la ferma voluntat d’augmentar tant el nombre total de membres, com de disminuir la
preocupant mitjana d’edat.

El Servici de Procediment Sancionador ha signat el Conveni amb la Generalitat per a poder
cobrar les sancions als empadronats fóra de la ciutat de València. S’ha posat per fi ordre en una
altra anomalia: la consciència ciutadana per a circular correctament només s’aplicava a les
persones empadronades a València, que patien un evident greuge respecte a la resta de persones.
Ara tot el món ha de ser conscient que a València les normes de convivència, també en l’àmbit
circulatori, estan per a respectar-se. Fins al mes de setembre de 2018, gràcies a este conveni
impulsat per este Servici, s’han recaptat 4.600.000 euros. Un conveni que, recordem, va estar 8
anys en els despatxos de Generalitat i Ajuntament, amb els governs del PP.

En 2018 també hem impulsat la recuperació de la gestió de les sancions greus i molt greus
que actualment no es tramiten, la qual cosa suposa un perjudici per a la ciutadania per la sensació
d’impunitat que genera especialment a la nit. Els puc anunciar que ja tenim a punt per a signar en
les pròximes setmanes el Conveni entre l’Ajuntament de València i la Generalitat perquè el
Servici de Procediment Sancionador assumisca ja les competències en matèria de sancions greus
i molt greus. A València la convivència s’ha de respectar.

L’adaptació a la nova Llei 9/2017, de contractes de sector públic, va obligar-nos, com totes
les Administracions Públiques, a licitar en la plataforma corresponent a partir del 8 de març
d’enguany, així com a modificar els diferents processos administratius de contractació municipal
en l’Ajuntament de València. Això ha suposat la implementació de diverses mesures dirigides
per a una adaptació ràpida i eficient millorant la formació del personal municipal, així com el
reforç del servici amb la creació d’una nova secció i l’especialització de les tres seccions actuals.
Haurem de continuar treballant en el proper mandat en la millora de l’organització administrativa
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d’este Ajuntament per tal d’evitar colls de botella que retarden alguns processos com, per
exemple, la contractació, les llicències, etc.

Hem iniciat el camí des del no res i hem avançat cap al desitjat model d’excel·lència. I
anem a continuar fent-ho.

Moltes gràcies.”

INTERVENCIONS CIUTADANES

Abans de donar començament al debat, la presidència concedix l’ús de la paraula, per tres
minuts, en compliment del que establix l’art. 56 del Reglament de transparència i participació
ciutadana, i la disposició addicional primera del Reglament orgànic del Ple, als representants de
les entitats cíviques que així ho han sol·licitat per mitjà d’un escrit presentat en el Registre
General d’Entrada de la corporació.

1a. Asociación de Vecinos Polo y Peyrolón y Poetas Unidos de València.

Intervé la Sra. ******

“En primer lugar, buenos días a todos.

Voy a contestar brevemente porque ya hemos aumentado unos minutitos pero no voy a
rebasar el tiempo.

Hay muchísimos temas para tratar pero diré los que yo creo que conciernen a nuestro
Ayuntamiento y digo nuestro porque es nuestro, de todos. Y por supuesto a las personas
responsables del mismos.

Tengo que decir que mis quejas ni que lo haga por escrito, que son muchísimas, ni por
Internet, de normal nunca obtengo respuesta.

Referente a lo que dice el Sr. alcalde de los jardines, que a él le encantan los jardines, me
apuesto el cuello, así, que más que a mí no le gustan a él. Pero yo pregunto, para qué tanto jardín
si están la mayoría totalmente abandonados, secos, llenos de todo menos limpios. Y los alcorques
llenos de hierba y mosquitos, pero parece ser que alguien de este entorno dice que los alcorques
con la hierba adornan el árbol, muy bonito.

En las inversiones de los barrios el mío ha tenido tres inversiones aprobadas, en lo que
vamos solo realizada una y a medias. Ahora parece ser que en la firma de esta tercera o cuarta
vez se va a hacer lo que yo dije que le faltaba, se va a ampliar. No lo hicieron de primera, lo van
a hacer ahora.

Aquí viene lo más gordo. Sobre las subvenciones, a la hora de hoy, para tanta prisa a
primero de año, nada de nada. Yo, como el Sr. alcalde ha dicho, represento a Poetas Unidos de
València, una asociación cultural prácticamente de personas mayores que llevamos 22 años y
mirados muy mal. Por este Ayuntamiento, poco. No ahora y anteriormente tampoco, ¿eh? No
crea. Tampoco, no.
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En la asociación de vecinos de mi barrio jamás mis actos culturales tengo que manifestar
se habla de política ni de religión. Y me pregunto, ¿por qué se me da una ayuda y lo tengo que
hacer en un sitio determinado, donde ellos digan, y no donde yo pueda y quiera? Esa pregunta
tiene mucho que hablar y eso sería para entrar en un debate que aquí no tenemos tiempo.

El 4 de diciembre en un local municipal, como ellos quieren, tengo dos actos culturales.
Pero, ojo, sin disponer de una sola silla. ¿Ustedes creen que se puede estar de pie dos horas y
encima que sean personas mayores? Yo digo que no.

Como todos estos temas, podría decir más. Pero, ¿para qué? Si caen como suele pasar
siempre en saco roto. Para mí, quien manda en el Ayuntamiento es el alcalde, para eso es el
alcalde. Y por eso para mí lo considero de todo lo bueno y lo malo el único responsable.

Y aún estoy esperando que me reciba, como prometió el año pasado que estaba usted
sentado ahí abajo. Se ha pasado el año y no. Pero sí me consta que recibe a quien le gusta o
quiere y sé también que en un año ha recibido usted a la misma persona dos o tres veces.

Por lo tanto, señor Alcalde, de fallos como este y quizás muchos más el responsable para
mi es usted.

Y también le digo que a la hora de dar cita con usted se la da a quien quiere, a mí en todo
su tiempo que esta me ha recibido una sola vez y son muchas las peticiones hechas, y además
cuando lo hizo con siete personas más, y a nadie le importa lo que yo a usted le quiera decir. Y a
mí ninguna, mira por dónde.

Por último, sí que hay cambios en nuestra ciudad. Pero de todo lo que yo entendía a lo
primero no he visto muchas. València sigue súper sucia, digan lo que digan; en algunos sitios, en
otros muy limpia. Sigue el aumento del botellón y si no que se lo pregunten a mi barrio. Los
jardines dan pena y los árboles la mayoría con una enorme falta de poda; los árboles se ponen,
pero los árboles se podan. La avenida de Blasco Ibáñez, un estercolero total, hasta huele. Que
debía de estar limpia como una patena. Todos esos trabajadores de despacho –no me refiero a
ustedes– que hay muchísimos en el Ayuntamiento, para mí la mitad sobran, tenían que patear la
calle, así sabrían lo que la ciudad necesita.

Y bueno, por último quiero hacer hincapié en una cosa que me ha tenido alucinada hasta la
mitad de su exposición. Estamos de acuerdo que los de a pie sabemos, aunque usted no lo crea, lo
que pasa aquí y fuera y es lamentable. También sabemos las deficiencias que ha hecho el PP, por
supuesto que ha cometido errores y por supuesto que le ha faltado mucho por hacer [La
presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció]

Termino, si es que he terminado ya. Pero ahora dígame, usted ha matizado en todos los
errores que han tenido y en lo que han hecho. ¿Pero usted a la hora de hoy no ha tenido ningún
error?

Nada más, gracias.”

2a. Asociación Cultural El Carpesano. Peña Taurina.
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Intervé el :Sr. ******

“Buenos días,

Mire, no sé qué, no sé cuántos, . Así es como acaban los bandos en lasentre tots fem poble
pedanías de València. . Pero luego va y resulta que nosotros no sabemosEntre tots fem poble
quién es . Fíjense, el pasado 17 de julio  votamos a favor del toro embolado,entre tots entre tots
de manera democrática y mayoritaria se votó a favor del toro embolado. Y luego ustedes, que no
creen en la democracia, lo prohibieron. Porque les da la gana, porque no respetan a las pedanías.
Y luego hay que leer una entrevista de la Sra. Castillo que dice lo mucho que han invertido en las
pedanías y lo mucho que les preocupan, pues no es así. Yo he visto los números. El Gobierno
anterior del Partido Popular invirtió 265 millones en las pedanías, una media de 11 millones al
año. Ustedes no llegan ni a los 4,5, pues es mucho menos. Ustedes han invertido mucho menos y
les preocupan mucho menos las pedanías que al Gobierno del Partido Popular anterior.

Lo que sí que les preocupa mucho a ustedes es prohibir las tradiciones del pueblo e
imponer su criterio. Porque el señor Ribó, como buen dictador, hace de su gusto personal la ley a
seguir por todos. ¿Qué le gustan los titiriteros? Toma titiriteros catalanistas todos los sábados por
la tarde en la plaza del pueblo. ¿Que no le gustan los toros? Pues los prohíbe. ¿Qué le encanta la
Cabalgata de las Magas de Enero? Pues ahí tenemos una fiesta absurda y hortera que a nadie le
va ni le viene todos los eneros. Yo me pregunto porqué le gusta a usted tanto la Cabalgata de las
Magas de Enero si no comparte ninguno de los tres valores que estas magas intentan transmitir.

Por ejemplo está la libertad, es que usted no conoce la libertad. Le voy a decir que es la
libertad. La libertad es poder escoger el colegio que más me gusta para mis hijos, ya sea este
público o concertado. De hecho, es escoger la lengua vehicular de la educación de mis hijos, que
no me la tenga que imponer usted o la Sra. Oltra. La libertad es poder moverse por la ciudad
libremente, andando, en bicicleta, en patinete, pero también en coche, como hace usted con el
coche oficial que se va a la calle Colon a inaugurar una escultura en coche oficial y lo deja mal
aparcado. Qué pasa, que esta liado y tiene mucho trabajo. ¿O no? ¿No puede ir en bicicleta?

Pues bueno, como usted, cada vez que coja usted el coche oficial piense que el resto de los
valencianos también tienen mucho trabajo y están liados, y tienen que coger el coche. Y ya no se
puede coger el coche, que València es un atasco continuo, que [ ] contaminada. ¿Quiereinaudible
premiar la bicicleta? ¿Quiere potenciarla? Poténcielo, si a mí me parece estupendo pero deje de
poner zancadillas al coche. Así que usted no conoce la libertad.

Tampoco conoce el segundo valor de las magas de enero, la fraternidad. Déjeme que le
cuente. El pueblo valenciano es un pueblo de fraternidad, de unión, de . Nuestrogermanor
bilingüismo es una seña de identidad. Hace años, en Canal Nou había una serie, L’Alqueria

, en donde todos los personajes hablaban en castellano y en valenciano. Una serie bilingüeBlanca
de manual. Hace poco, en t , el señor, el presentador de allí, Juan Nieto Ivars, seÀ Pun Directe
negó a hablar en castellano y eso que estaba entrevistando a una persona que le decía que hablara
en castellano, que no entendía el valenciano. Y él se negó. Así que yo le digo a usted que coja a
su amiga Mónica Oltra, se vayan a la dirección de t y le hagan dimitir y expulsen a esteÀ Pun
señor de la televisión pública. Porque la televisión pública es la de todos y València es bilingüe,
y la televisión pública tiene que hablar en las dos lenguas.
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Y por último, déjeme que le hable de la igualdad, del último valor de estas magas. La
igualdad es tratar a todos por igual, a todas las asociaciones por igual. El año pasado una
asociación de moteros quería hacer una marcha para repartir regalos a los niños con cáncer y
usted lo prohibió. ¿Pero no le da asco prohibir que se hagan regalos a los niños enfermos? ¿Pero
no le asquean sus prohibiciones? Es que usted es un dictador que hace lo que le da la gana, que
no atiende a ningún tipo de razón. La alcaldesa de Bonrepós, por ejemplo, que es de Compromís,
de su mismo partido, permite que haya toro embolado, en el pueblo de al lado de Carpesa. Y
usted lo prohíbe porque le da la gana.

Li vaig a dir una cosa, i li la vaig a dir en valencià, en la llengua del meu poble, perquè jo
sóc bilingüe com el meu poble. Mai una prohibició, mai una prohibició havia eliminat una
tradició. Les tradicions desapareixen si no tenen seguidors, però mai una prohibició ha eliminat
una tradició. En els pobles de València tornarem a embolar, vosté passarà, vosté es una
anècdota, i en els pobles de València tornarem a embolar, que li quedi ben clar. Tornarem a
embolar.”

3a. Associació València Acull.

Intervé la Sra. :******

“Sí, compartim temps amb la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca. 

Bon dia.

Des de València Acull, associació que treballa per la defensa dels drets de les persones
migrants volem posar de manifest la problemàtica de l’accés i manteniment de vivenda a la ciutat
de València , així com altres recursos habitacionals.

És sabut que el mercat de la vivenda en la ciutat de València actualment presenta un
progressiu augment alarmant del seu preu. El preu actual del metre quadrat de vivenda al mercat
lliure ascendeix a 1.244,50 euros en el segon trimestre de 2018, segons l'Oficina d'Estadística de
l'Ajuntament de la ciutat, açò és 145 euros més que el mateix període de 2017. Quant al règim
lloguer l'augment del preu de mercat ve provocat per la caiguda de l'oferta de vivenda de lloguer
un 80 % des de 2014.

Actualment el preu mitjà del mercat ha augmentat un 20 % respecte a l'últim trimestre de
2017, arribant a 7,5 €/m segons AUMSA. Recordem que el preu màxim històric va ser en 2008,
abans de la crisi, amb 8,94 €/m. A Rascanya, on es troba València Acull, el preu mitjà d'una
vivenda de 60 metres quadrats d’uns 40 anys d’antiguitat ascendeix a 500 €, 175 més que fa 18
mesos. En canvi, la pujada dels salaris no segueix el mateix ritme ascendent, com sabem. De fet,
es fa molt difícil llogar una vivenda.

I a més, els requisits d'accés a una vivenda en el mercat immobiliari privat s'han endurit en
els darrers mesos. Es demana contracte laboral indefinit, tenir cotitzats 20 mesos dels darrers 24
mesos, nòmines que tripliquen el preu del lloguer de la vivenda, també es consulta els saldos
bancaris, es demanen avals a familiars i a coneguts, s’ha d’aprovar per l'asseguradora
d'impagaments.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 +

b
Q

Y
 +

B
x1

 9
Z
tG

 S
6
/u

 I
y4

7
 z

X
Q

1
 4

Lo
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL I DEL PLÉ - SECRETARIA GENERAL I
DEL PLE

PEDRO GARCIA RABASA 16/11/2018 ACCVCA-120 1728428976571252575

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 17 D'OCTUBRE DE 2018 24

Tot això dificulta molt l'accés i, no obstant, si a sobre afegim la condició d'immigrant això
suposa un handicap ja que la persona immigrant pot patir inestabilitat jurídica i administrativa, té
major precarietat laboral i econòmica, exclusió social, falta de xarxa social i, per últim,
discriminació i racisme per part de propietaris i serveis de mediació immobiliària.

Tampoc presenta un escenari més optimista en el parc públic ja que la seua oferta és
residual i compta amb llargues llista d'espera. El cas de les persones en situació administrativa
irregular és alarmant doncs donades les seues difícils circumstàncies accepten qualsevol condició
i preu allunyant-se així d'un allotjament digne i abocats a l'apilotament, la infravivenda i
l'ocupació.

Un altre greu problema a què s'enfronten les famílies i persones migrants són els escassos
recursos econòmics per al manteniment de la vivenda en situacions d'impagaments i degut a la
Llei d'Arrendaments Urbans del 2013 es poden desnonar a les famílies en un termini de deu dies
a partir que es fa una denúncia, es tramitada aquesta denúncia quan es retarden en el pagament
d’un mes. Això segons estadístiques del Consell General del Poder Judicial (CGPJ) del segon
trimestre de 2018 s'han produït 1.212 llançaments conseqüència de procediments derivats
d’aquesta llei.

Això és una pràctica condemnada per les Nacions Unides i a més té un dictamen que forma
part, és un Estat membre del Pacte Internacional de Drets Econòmics, Socials i Culturals, té el
deure d'adoptar mesures per a proveir vivenda alternativa a les persones que puguen quedar sense
sostre i això no s’està fent, a més quan afecten a dones, a nens petits, a persones grans, persones
amb discapacitat i altres individus o grups que pateixen discriminació sistèmica. Això ho
detectem també en les llars monomarentals.

I també mostrem la nostra preocupació per la suspensió temporal del servici de mediació
en vivenda de l'Ajuntament des d'estiu, que està desatenent als interessats i saturant els serveis
similars que oferim les entitats.

D'altra banda, les entitats que treballem amb el col·lectiu de persones migrants hem
detectat un augment alarmant de la demanda d'allotjament per part d’homes molt joves en
situació de . També hem detectat la falta de places d'acollida per a familiar. I totsinhogarismo
això considerem que esta situació es preveu que es va a agreujar amb la temporada de gota freda i
en l'època hivernal.

Així que aprofitem per a realitzar unes propostes com la creació de centres d'acollida per a
famílies i recursos de transició per a jóvens, ampliació del parc públic de vivenda, elaboració de
campanyes de sensibilització per a combatre estereotips i prejudicis amb la fi de considerar al
col·lectiu immigrant en termes d'oportunitat i no de conflictivitat.

Per últim, València Acull vol mostrar el seu suport al projecte de creació d'un centre
d'acollida per a persones migrants i refugiades en la instal·lació municipal del barri d'Aiora. [La

I des de la Mesa d'Entitats depresidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
Solidaritat amb les Persones Migrants volem posar de manifest la dificultat que té la població
migrant per a accedir a l'empadronament.

Gràcies.”
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4a. Associació de Veïns i Veïnes Cabanyal-Canyamelar.

Intervé la Sra. ******:

“Benvolguts senyors i senyores.

Octubre del 2018, un bon moment per a fer un balanç de resultats. Avui fa un poc més de
tres anys vostés signaren un compromís amb l’Associació de Veïns i la Plataforma Salvem el
Cabanyal.

El barri històric de la ciutat de València que anteriorment el Govern del PP havia degradat
sistemàticament durant dues dècades. És per esta raó que ens resulta tan patètica i ridícula
l’actitud del portaveu dels regidors del PP. Sense assumir ni culpa ni responsabilitat, hui
proposen actuacions contràries a les que ells mateixa aplicaren per a degradar i destruir. Se’ls
hauria de caure la cara de vergonya.

Pel que respecta a la rehabilitació del Cabanyal-Canyamelar, nosaltres no hem dubtat en
cap moment de la bona voluntat de l’actual Govern. Però els compromisos no es resolen amb
bones intencions, es resolen amb fets i a ells anem.

Valorem positivament el pla de neteja que ha funcionat i funciona, així com l’ARRU que
funcionà molt bé, molt ben acollit pel veïnat i que a més a més va activar la iniciativa privada.
També valorem el pla de reurbanització, encara que considerem que porta un retard considerable.

Respecte del patrimoni històric i cultural i la responsabilitat de l'Ajuntament a restaurar les
seues cases i solars propis, els hem de dir que l’Ajuntament és el major propietari d'habitatge i sòl
en el conjunt històric i un dels que pitjor cuiden les seues propietats.

En repetides ocasions hem sol·licitat (i per escrit) a la regidora responsable de Patrimoni
que ens explicara els seus projectes i la seua planificació, i no entenem que diga que ‘no fa res
per a evitar la gentrificació’. Sentim haver de dir-li que per la seua inactivitat s'ha convertit la
pròpia regidoria en agent gentrificador. A nosaltres no ens ha fet cap resposta. Per què no ens ha
respost? Poden vostés dir-nos quins són els plans i els terminis per a la recuperació i rehabilitació
de solars i habitatges de propietat municipal en el Cabanyal?

La qüestió social és per a nosaltres un tema fonamental i urgent. Dèiem urgents però tres
anys després la situació està en el mateix punt, zero avanç. En aquest temps algunes famílies, les
que han pogut, han eixit del barri perquè la situació segueix igual d'insuportable que anys enrere.
Moltes persones majors que no tenen ni mitjans, ni força per a abandonar el barri de tota la seua
vida viuen refugiades en les seues cases, assetjades pels comportaments incívics d’aquells que no
respecten les més mínimes normes de convivència. I no s'enganyen, no estem parlant de pobres,
estem parlant de delinqüents. Aquestes dones i homes majors no han sigut objecte d'atenció per
cap programa social, ningú en la seua administració s'ha preocupat d’elles.

Ja que aquest és un tema molt greu, permetent-nos dos preguntes. Sra. Consol Castillo, han
posat vostés en marxa algun pla d'ajuda i assistència a les persones majors que es troben en esta
situació d'assajament? O ni han anat a interessar-se'n? O simplement pensen, com tantes vegades
ha dit el senyor alcalde, que tinguen paciència o, millor encara, resignació? I la següent pregunta
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per a la Sra. Isabel Lozano, però què també fem a tots vostés. Permetrien vostés, senyores i
senyors regidors, que els seus familiars, els seus pares i mares, els seus majors es veren exposats
dia i nit a esta situació d'assetjament? Si foren els seus pares i mares ja ho haurien solucionat.
Tindrien la mateixa paciència que nosaltres?

Respecte de les dotacions. Si comptabilitzem el nombre de vegades que han anunciat
l'imminent al·luvió d'obres al Cabanyal, necessitaríem dues sessions. Quantes expectatives
frustrades. En són conscients? PEC, el nou Pla Especial del Cabanyal. Sr. Sarrià, pot vostè
garantir que el PEC es va a aprovar, almenys en primera instància, pel Ple de l' Ajuntament en la
present legislatura? On estan les 16 cases a rehabilitar pel Pla Cabanyal anunciades a so de
bombo i platerets l'any 2016? Simplement en els plànols, és a dir, no estan.

El Sr. Jaramillo ens diu que l’EDUSI acumula un retard de prop de dos anys, degut
fonamentalment a les dificultats en la gestió burocràtica, canvis normatius, falta de visió de
conjunt, coordinació interdepartamental, etc. Sr. Jaramillo, sap vosté quina és la quantitat
econòmica assignada en els pressupostos de l'Ajuntament per a l'any 2019? Podrà complir els
seus compromisos en les diferents actuacions contemplades en el pla EDUSI?

Seguretat ciutadana, la joia de la corona. La venda de droga en els carrers del Cabanyal per
dones, homes i xiquets es realitza a cel obert amb total impunitat i a qualsevol hora del dia. La
incidència d'esta pràctica en la convivència i en la degradació del Cabanyal és assoladora. [La

Estic acaban ja. Podem dir quepresidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció]. 
estem pitjor que abans perquè s’estan envalentint. És una paradoxa, en lloc d'apoderar-se'n la
ciutadania s'apoderen els narcos. Sra. Menguzzato, per a quan la coordinació entre els diferents
cossos de policia?

Senyores i senyors regidors, volem reconéixer els accions positives... [La presidència li
que vostés han engegat en el Cabanyal. Elcomunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 

compromís que vostés van signar amb l’entitat, però en altres solament requereixen de la seua
voluntat. Vostés ens van donar la seua paraula i creguem que vostés són persones de paraula.
Necessitem resultats!

Moltes gràcies.”

5a. Plataforma Salvem el Cabanyal.

Intervé el Sr.******:

“Bon dia i agrair l’increment de temps que tenim per a exposar les nostres qüestions.
Moltes gràcies.

Comencen perquè la nostra visió és molt particular respecte del Barri del
Cabanyal-Canyamelar. Per descomptat que estem d’acord a què n’hi ha un canvi substancial
entre la manera de fer política quan ens governava el PP i la manera de fer política que n’hi ha
des de 2015, és d’agrair.

Ja ha dit l’Associació de Veïns que no entenem com s’atreveixen el grup municipal que
governava abans, s’atreveix encara a estar dient i parlant de la prolongació i no reconeix
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absolutament ningun, ningun del grans sofriments que varen causar a un poble, que varen intentar
per tots els mitjans, varen intentar destruir el Cabanyal-Canyamelar. I bo, ningun penediment,
ninguna reconsideració, ninguna rectificació.

Dit açò, nosaltres ens anem a centrar específicament en el Cabanyal-Canyamelar. I clar,
n’hi ha coses positives. També en el Cabanyal-Canyamelar n’hi ha coses positives. La resta
d’intervencions, de la Federació d’Associacions de Veïns, de les altres associacions de veïns,
etcètera, faran el mosaic, el completaran, nosaltres anem al Cabanyal.

Al Cabanyal podem parlar de dos o tres coses. La neteja ha millorat molt i és d’agrair
perquè era insuportable, era insuportable quan governava el PP el que deixaven als carrers, ha
millorat. També n’hi ha algunes qüestions. L’ARRU, que ha sigut una iniciativa publica, que ha
sigut molt recolzada per banda de la iniciativa privada, ha rehabilitat moltes cases.

Però, què passa amb les cases? Anem ja a altra qüestió, què passa amb les cases, els solars
que són propietat publica? Què ha passat? I que no ens han contestat, i que no han fet res, i que
les cases de un centre històric tan maltractat durant vint anys, un centre històric tan maltractat
durant vint anys, unes cases amb molts problemes d’estructura, que no es mantenen.

Què es creuen vostés? Que es creu la senyora regidora que ha passat en este patrimoni? Ha
empitjorat. I quan diguem que ha empitjorat només fa falta que anar i mirar. I resulta que li hem
demanat, des de fa mesos, que ens explique quin és el pla que té. I l’únic que sabem és que de
quant en quant ix un anunci de que es van a construir 40 cases, que ni les hem vist, ni les som, ni
les saben. Que no és aixina, no és aixina com es fan les coses.

Hem escoltat que és que eixa inactivitat evitava la gentrificació. És al contrari! No es
donen compte vostés que els que poden invertir són els grups, que poden esperar a què les seues
inversions escomencen a donar rendibilitat d’ací 5 o 6 anys? Què no es donen compte? És al
contrari. Per això, l’Associació de Veïns ja he escoltat que ha dit que s’havia convertit en un
agent gentrificador o de ajuda. Ho sentim molt.

Una altra qüestió és el tema dels serveis socials. Miren, vostés i jo en moltes reunions.
Hem assistit a totes i hem participat, eh? I la participació no es tracta a soles de posar unes
pegatines de coloret, no. La participació es una altra cosa. Hem assistit a totes les reunions i hem
parlat de les senyores que viuen en els quatre cantons, entre Pescadors i Progrés, i etcètera, que
estan assajades. Senyores de huitanta anys o més, majors, jubilades, amb el marit malalt, que ha
eixit al diari. Senyores que han hagut d’anar i han posat una denuncia, i un jutge ha fet una ordre
d’allunyament d’una família concreta. I jo quan vaig parlar amb vostés mai havien anat a parlar
amb esta senyora i a saber què era el que li passava.

Els Serveis Socials, de què s’ocupen? Si estes senyores necessiten, i no es esta persona a
soles, n’hi ha una altra senyora que davant tenia una casa pública ocupada, amenaçada, que
presentà també, la Policia va presentar la denuncia corresponent i mai han anat de Serveis Socials
a ocupar-se d’estes persones.
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Són les qüestions fonamentals, estem a temps, n’hi ha que actuar d’un altra manera. No és
una política encertada la que s’està duent en certs temes. Estem a temps si se pacifica el carrer. El
Cabanyal necessita retrobar la seua anima, retrobar l’autoestima i són fonamentals estes coses. I
tot el que ha dit abans l’Associació de Veïns que nosaltres ho signem.

Gràcies.”

7a. Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de València.

Intervé la :Sra. ******

“Señor alcalde, señores/señoras concejales

Buenos días.

La Federación y el movimiento vecinal apoya la realización de un pleno para conocer el
estado de la ciudad, aunque no hubiera estado de más que se informara de su celebración a todo
el tejido asociativo de la ciudad.

A riesgo de parecer repetitivas, lamentamos que año tras año gran parte de los temas por
los que los vecinos y vecinas nos trasladan su preocupación sigan en la práctica sin soluciones.
En este sentido, reiteramos nuestra predisposición a colaborar en todo lo que se nos requiera con
el objetivo de mejorar la calidad de vida en nuestros barrios, pero siempre desde un espíritu
reivindicativo que es la razón de ser de esta Federación gobierne quien gobierne.

Estamos en la recta final del mandato y seguimos esperando el tan anunciado nuevo
Reglamento de Participación y la consiguiente modificación de funcionamiento de las juntas
municipales de distrito. La solución no solo pasa por ampliar en tres nuevas juntas, sino en darles
contenido y empezar a trabajar en la verdadera descentralización de forma que las decisiones que
allí se tomen sean vinculantes.

Por otro lado, los presupuestos participativos que, a nuestro juicio, con buen criterio se
pusieron en marcha en 2016 siguen siendo muy mejorables. Creemos que se deben democratizar
fomentando la participación presencial, puesto que una gran parte de la ciudadanía tiene serios
problemas en integrarse en el sistema informático. Cuanto más accesible hagamos las votaciones,
más legitimidad tendrán los resultados. Además, insistimos en que la tramitación y ejecución de
los proyectos es excesivamente lenta, lo que desincentiva la participación. Y denunciamos que se
siguen incluyendo proyectos que consideramos que afectan a toda la ciudad, como la
reurbanización de la plaza del Ayuntamiento o recientemente de la Alameda. Entendemos que
son actuaciones que debería impulsar directamente el equipo de gobierno si considera que son
beneficiosas, previo debate y proceso participativo, tal y como se hizo por ejemplo con la plaza
de la Reina.

Por otra parte, seguimos arrastrando retrasos y falta de servicio en determinados eventos en
las líneas de la EMT ¿Cuándo van a estar funcionando los famosos intercambiadores y qué va a
pasar con todas las líneas que llegan a la plaza de la Reina? Son preguntas que se hacen muchos
vecinos y vecinas que utilizamos el servicio y para las que no tenemos respuesta, pese a la Mesa
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de Movilidad y a los innumerables talleres a los que hemos asistido, la información concreta y de
primera mano brilla por su ausencia.

Además, no se ha trabajado el conjunto de la movilidad en nuestra ciudad. Se ha avanzado
sólo en lo que las bicis se refiere, con el anillo ciclista y los carriles-bici, que bienvenidos sean.
Pero no olvidemos que el autobús urbano es el transporte de todos y todas, y las frecuencias
siguen siendo muy deficientes y poco competitivas, lo que desincentiva que se convierta en una
alternativa real al vehículo privado. Por no hablar de la movilidad peatonal, para la que si ya de
por sí existen dificultades en las calles y plazas peatonales con el exceso de terrazas, el top
manta, mobiliario de diferentes negocios, vehículos de carga y descarga, bicicletas y ahora se van
a sumar los patinetes eléctricos.

Por otra parte, siguen los problemas de convivencia provocados, por una parte, por la
ocupación ilegal de viviendas, como por ejemplo en el Cabanyal, y por otra, por la invasión de
terrazas y el botellón, incrementados por la proliferación de apartamentos turísticos ilegales, que
siguen funcionando pese al nuevo marco legal. ¿Para cuándo las inspecciones, sanciones y
cierres?

Entendemos que para regular parte de estas cuestiones, especialmente en lo referente a las
terrazas, es importante que de una vez por todas se saque adelante la nueva Ordenanza
Reguladora de la Ocupación del Dominio Público Municipal. [La presidència li comunica que ha
esgotat el seu torn d’intervenció]

Además, queremos hacer una llamada de atención ante el incremento de los problemas
relaciones con el tráfico y consumo de drogas en barrios como Velluters, el Cabanyal y
recientemente en la Malvarrosa.

En cuanto a la gestión de residuos, somos conscientes de que en los últimos tres años se ha
incrementado la dotación, pero sigue siendo insuficiente.

Independientemente del incremento previsto de zonas verdes, exigimos que se cuide el
mantenimiento de los ya existentes y que se incrementen los medios para la poda que es uno de
los principales motivos de queja en los barrios. [La presidència li reitera que ha esgotat el seu
torn d’intervenció]

Queremos hacer hincapié también en los problemas de contaminación acústica que está
provocando el ruido de los aviones a miles de vecinos y vecinas de los barrios del sur durante las
24 horas del día.

En resumen, falta de transporte público, de poda, botellón, contaminación acústica,
terrazas, ocupación ilegal de viviendas, apartamentos turísticos y déficit de limpieza son
problemas que en gran parte ya denunciábamos año tras año ante los anteriores dirigentes del PP
y que siguen sin solución tres años después del cambio de Gobierno municipal.

Pero no quiero despedirme sin decir que hay algunas noticias positivas para la ciudad como
son el reinicio de las obras de la T2 en una sola fase a Nazaret, cómo va a quedar la deuda de la
Marina o también la próxima apertura del  de la plaza de Brujas y de la primera fase delparking
Parque Central.
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Y seguiremos reivindicando… [La presidència li diu que ha esgotat el seu torn
d’intervenció amb escreix]

Pues nada, era lo positivo.”

8a. CERMI, CV.

Intervé el Sr. J******:

“Sr. alcalde, señoras y señores. Muy buenos días.

Desde el CERMI CV debemos insistir en la accesibilidad universal.

La ciudad es el espacio en el que los individuos adquieren la condición de ciudadanos, esto
es, la condición de ser personas titulares de derechos políticos, sociales y culturales. Pero la
ciudad es también el entorno donde desarrollamos nuestra vida cotidiana y donde se encuentran
la mayoría de barreras o impedimentos que limitan nuestra autonomía, nuestro bienestar y
nuestra capacidad de elección.

La falta de accesibilidad limita tanto la autonomía de las personas, como su capacidad de
elección e interacción con el entorno y sus oportunidades de participación en la vida social,
factores que conforman la base para el ejercicio igualitario de las libertades fundamentales.

Estos criterios se establecen, en el Real Decreto 1/2013, de 29 de noviembre, por el que se
aprueba el texto refundido de la Ley General de derechos de las personas con discapacidad y de
su inclusión social, que lamentablemente no se ha cumplido ya que la fecha del 4 de diciembre
del 2017 como fecha tope de la plena accesibilidad de cualquier entorno, producto, bien o
servicio existente ha sido totalmente ignorada.

Ya no se trata pues de que las autoridades locales realicen obras o planes de accesibilidad,
tal y como se ha hecho hasta el momento, sino de que incorporen la accesibilidad como una
condición importante de toda su gestión y que se contemple en relación con todos aquellos
elementos de movilidad, comunicación y comprensión que conforman los espacios públicos, los
servicios y los equipamientos municipales.

El CERMI CV insta y exige al Ayuntamiento de València y en general a la Administración
local a que promueva un cambio para que la transversalidad en las políticas en materia de
discapacidad sea un hecho. Tengamos siempre presente que este es el principio en virtud del cual
las actuaciones que desarrolle el Ayuntamiento de València no se limiten únicamente a planes,
programas y acciones específicos, pensados exclusivamente para las personas con discapacidad,
sino que comprendan las políticas y líneas de acción de carácter general.

Queremos resaltar que habiendo instado desde el CERMI CV al Ayuntamiento de València
a que pusiera en marcha el Real Decreto-ley 1/2018, de 23 de marzo, por el que se prorroga para
el 2018 el destino del 10 % del superávit de las corporaciones locales a actuaciones
extraordinarias de accesibilidad, hemos visto con agrado, aunque no se haya utilizado la
herramienta del mencionado Real Decreto, que el consistorio ha presupuestado para diferentes
concejalías más de 7 millones de euros destinados a acciones de accesibilidad universal.
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Celebraremos que estos recursos se inviertan adecuadamente y nos agradará contar con el
desglose por concejalías sobre estas acciones de accesibilidad universal.

En la línea de accesibilidad de movilidad, el CERMI CV insta al Ayuntamiento de
València a que los vehículos de personas con movilidad reducida que posean tarjeta de
estacionamiento reservado, ya sean vecinos de este municipio como de otros, estén siempre
autorizados a circular y acceder, y por tanto a no restringirles la libre circulación en vías urbanas
de la ciudad por motivos de gestión de tráfico, medioambientales, centros históricos, etc.,
prevaleciendo el derecho al libre desplazamiento que para la persona con movilidad reducida le
ofrece el vehículo privado. Así lo debe recoger el Ayuntamiento de València en sus ordenanzas a
fin de ofrecer seguridad jurídica e igualdad de trato, con independencia de la residencia de la
persona.

Porque no olvidemos nunca que una ciudad con accesibilidad universal, ajustes razonables
e inclusiva concuerda con el desarrollo de las libertades fundamentales, el derecho a la
autonomía personal y la calidad de vida de todas las personas con o sin discapacidad.

Muchas gracias.”

9a. Associació VA Amics i Amigues de la Malva-rosa.

Intervé el :Sr. ******

“Bon dia a totes i a tots.

Primer de tot, reconocemos que esta corporación municipal nos escucha, esta corporación
municipal. Y también nos congratulamos de disponer de una plaza pública más en el barrio, la
plaza Músico Moreno Gans, y de que en la asociación dispongamos de un espacio público
municipal.

Pero también queremos manifestar la degradación histórica que viene sufriendo el barrio,
nuestra querida Malvarrosa. Sobre todo por la acumulación de bolsas de marginalidad, de
personas indigentes en la calle y aumento de toxicómanos que se hacen su dosis a la vista de las
crías y críos y de la ciudadanía. Estamos y apostamos por abordar esta problemática con
actuaciones integrales, desde seguridad, servicios sociales, sanitaria y educativa. Así, en
definitiva, como campañas ciudadanas que abunden a la convivencia mejor.

Por otro lado y ante la situación vivida estos días atrás, el día 15 más concretamente, con
motivo de la celebración de la Junta Municipal de Distrito en la Universidad Popular, donde el
lleno fue total y donde la ciudadanía se agolpó claramente y masivamente en su asistencia, más
de 100 personas, quedó patente que las personas acuden a las cosas que nos interesan.

Asimismo, con motivo de este inmenso volumen de gente nos preguntamos y nuestra
pregunta la formulamos de la siguiente manera: ¿Acaso no es conveniente y urgente fomentar un
modelo de participación donde lo más importante sea la voz de la ciudadanía, importando como
núcleo principal para un mejor ejercicio de la política?

Por lo tanto, proponemos:
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Primero. Reformar el funcionamiento de la Junta Municipal de Distrito para dar más
espacio a la participación ciudadana.

Segundo. Crear organismos de participación ciudadana regular.

Tercero. Regular el tiempo de intervención de los partidos políticos y dar más tiempo a las
intervenciones de la ciudadanía.

Por lo tanto, nos parece de vital importancia para construir una democracia verdadera y
real, que no se base en las palabras sino en la participación del pueblo.

He acabat.”

10a. Associació de Veïns i Veïns de Marítim-Aiora.

Intervé la :Sra.******

“Buenos días.

Los vecinos del barrio de Ayora primero queremos agradecer a la AV de Marítim-Ayora
nos haya cedido la palabra para poder intervenir en este Pleno.

Somos una vecindad ejemplo de multiculturalidad, en donde se convive pacíficamente con
múltiples nacionalidades. Tenemos dos mezquitas en el barrio, dos salones de Testigos de Jehová
y múltiples asociaciones. Somos gente de paz y de concordia, que se respeta mutuamente, de
todas las capas sociales y de colores políticos muy diversos, pero todos convivimos con respeto y
en paz.

Nuestra convivencia se rompió cuando en julio nos enteramos por prensa que la Concejalía
de Migración y Participación Ciudadana quería insertar en la antigua guardería de la plaza
Federico Mayo, actual Javier Goerlich un centro de acogida de inmigrantes.

Este bloque tiene cuatro entradas que no superan los 2,80 metros de altura y de cerca de 3
metros de ancho. En el, centro pegado en sus esquinas a los edificios de vecinos, existe una vieja
edificación de dos plantas. Era una guardería que se cerró y media plaza se valló y cerró como
patio de guardería.

Los vecinos durante muchos años hemos pedido un proyecto cultural para el edificio, que
actualmente tiene grietas en su fachada con peligro de caída y posee enrejados de cárcel en todas
sus ventanas. Sólo se accede por una pequeña puerta a través de un porche enrejado y por dos
pequeñas puertas en el acceso del vallado metálico del patio. El edificio no cuenta con otra salida
ni medidas de emergencia, la plaza no tiene medidas de seguridad contra incendios y los
bomberos no pueden acceder; a duras penas, una ambulancia alta entra.

En julio quisimos expresar en una reunión exprés a la concejala nuestras dudas, pero
algunos vecinos desesperados por sus problemas sociales acudieron y se confundió su extrema
necesidad con racismo y xenofobia por parte de la concejala Fábregas. Se nos prometió una
reunión informativa en septiembre para definir usos y explicar el posible proyecto, pero un día



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 +

b
Q

Y
 +

B
x1

 9
Z
tG

 S
6
/u

 I
y4

7
 z

X
Q

1
 4

Lo
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL I DEL PLÉ - SECRETARIA GENERAL I
DEL PLE

PEDRO GARCIA RABASA 16/11/2018 ACCVCA-120 1728428976571252575

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 17 D'OCTUBRE DE 2018 33

después se firmaba la licitación de menaje de cocina, de sábanas, mantas, obras de reforma total
de baños, etcétera, por un importe cercano a los 80.000 €. Y el 20 de agosto se iniciaron las
obras.

Los vecinos no entendíamos nada, por lo que creemos que se nos mintió deliberadamente.
Se nos dio largas hasta una reunión el 1 de octubre, en la que teníamos que dar datos personales
por  a una vecina de enlace con la concejala para poder acudir a la misma reunión, todowhatssap
muy surrealista. Las obras proseguían y veíamos cañerías con posible amianto, demasiados
cascotes en medio de la plaza para tan poca obra y acumulación de derribos. Todo esto con
menores jugando dentro, que saltaban la valla de 1,80 metros.

Ni a la asociación de vecinos ni a los vecinos tenemos hoy en día el proyecto que
conocimos en la reunión de Tabacalera del 1 de octubre con un plano en una pantalla que era una
diapositiva y de palabra algunos esbozos. Después de la misma, el presidente de la AV ha
dimitido por sentirse engañado y utilizado por la concejala.

Y vemos como en un edificio angosto, carcelario y son condiciones de seguridad se va a
meter a personas en clima de tensión, cuando a 50 metros tenemos un edificio recién reformado
de 6 plantas de la Generalitat Valenciana sin casi uso. Es el Centro Social Jaime I que aparece
incluso en la web municipal como centro social municipal. Este mira al jardín de Ayora y reúne
muchas mejores condiciones.

No nos negamos a la llegada de personas que necesitan nuestra ayuda, pero no en esas
condiciones de un edificio que es peligroso para ellos y para los vecinos. Preguntados por
informes de Bomberos, estos no existen y no hay hidrantes en la plaza. Se quemó un piso de un
vecino y los bomberos no pudieron acceder con su camión, tuvieron que acceder a la calle
adyacente. ¿Qué pasará en caso de incendio con una colilla en un colchón? No podrán salir.

Lejos de ello, la concejala de Participación Ciudadana aseguró que el proyecto se hacia sí o
sí a pesar de los vecinos. Un proyecto que ahora mismo llaman mixto, donde se reconvierten 4
aulas en 6 habitaciones colectivas. [La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn
d’intervenció]

Ha conseguido con su actitud que la vecina que era enlace se haya radicalizado y en una
reunión llevó a señores de España 2000.

Con su mala praxis vemos que ha generado un auténtico problema en un barrio que a pesar
de la pobreza de su gente convivíamos en paz. Ahora está en pie de guerra, con 20 pancartas en
los balcones, con problemas generados entre vecinos por el propio Ayuntamiento. Esperamos de
este Ayuntamiento su apoyo y comprensión y no su imposición y más engaños, esperamos
conocer el proyecto de una vez y que la plaza se abra a los vecinos.

València es ciudad de acogida, pero en condiciones necesarias. No podemos utilizar a las
personas para la foto y luego privatizar un centro de acogida que no reúne las condiciones de
habitabilidad. Son personas y no objetos, los vecinos también.

Gracias.”
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DEBAT

La  obri el primer torn de paraules i recordapresidència  que els grups polítics intervenen de
menor a major nombre de membres i el temps de la primera intervenció es de quinze minuts.

Sra. Oliver, portaveu del Grup València en Comú

“Moltes gràcies, Sr. alcalde.

Volia començar agraint a totes les associacions que no només hui sinó dia a dia feu arribar
a esta institució, estiga qui estiga, la vostra veu crítica però necessària a tot l’equip de govern i
també a l’oposició. Moltíssimes gràcies.

El Govern de la Nau és un dels anomenats a tot l'Estat espanyol com Govern del Canvi.
Hui podem afirmar que aquest canvi és una realitat. Hem vingut a donar dades que demostren
que la nostra tasca de govern canvia efectivament la vida de les persones i ho fa en tots els barris.
Ja no és hora d'agrair la confiança de la ciutadania que ens va portar ací, és hora de mostrar amb
humilitat que governem obeint el seu mandat. És una realitat que el Govern de La Nau, ací i ara,
està gestionant millor, millor evidentment que el PP. A aquestes altures les comparacions podien
resultar odioses però ajuden a desmuntar molts prejudicis i, sobretot, a llevar-se moltes pors de
damunt. Vàreu dir que, amb nosaltres, les ciutats s'afonarien, vàreu anunciar que el caos
s’apoderaria dels carrers, però la realitat ha estat molt diferent.

Entrem en matèria.

Any 2015, el Govern del PP ens deixa la caixa municipal amb 800 milions de deute.

Any 2018, el Govern de la Nau ha reduït el deute a la meitat i ha eixit del Pla d'Ajust
quatre anys abans de la data prevista. Qui deia que els governs progressistes no sabem gestionar?
Són ja tres anys de més serveis públics, més inversió, reducció del deute i reducció del termini de
pagament a proveïdors, millors condicions laborals i augment de la plantilla municipal. Tot açò
amb el vent de Madrid en contra. Hem pres el rumb correcte, la nau i la tripulació comencen a
estar a punt i el vent de ponent sembla ser favorable. Tenim motius per ser optimistes de cara al
futur.

Any 2015, amb el Govern del PP ens trobem 10 escoletes municipals amb preus més alts
que els preus de mercat i amb uns nivells d'ocupació que moltes vegades no arribava al 50 %.

Any 2018, el Govern de la Nau canvia la gestió de totes les escoletes municipals i ha
augmentat personal especialitzat i reduït les tarifes dels 330 €/mes als 34 €/mes. Hem augmentat
l'ocupació un 20 % i sabem que l'any que ve coneguda la millora també del projecte educatiu
arribarem a una ocupació del 100 % en la majoria dels centres. Això és millorar la vida de les
persones.

Any 2015, el Teatre el Musical es troba tancat després d'uns anys de nefasta gestió per part
de l'empresa Crystal Forest, propietat del seu amic José Luis Moreno, que va tancar demandant a
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l'Ajuntament mig milió d’euros. Després d'investigar les irregularitats en la gestió consentides pel
PP, Crystal Forest ha estat condemnat a abonar mig milió d'euros a l'Ajuntament. Quan parlàvem
de mala gestió consentida ens referíem a aquestes coses.

Any 2018, el Teatre el Musical es consolida com una aposta per la cultura com a eina de
cohesió social. La creació de la xarxa de teatres municipals, sumant la sala Mutant a la gestió
directa, i la col·laboració amb altres administracions i entitats privades han fet possible una
programació de primer nivell a preus assequibles per a tota la ciutadania. En el cas del TEM, que
ja és un projecte consolidat, el seu efecte integrador social i dinamitzador del comerç del barri és
més que evident, només heu d'anar-hi.

Aquestes dues experiències d'èxit demostren que el mantra de què la gestió directa és
menys eficient, més cara i de pitjor qualitat no es correspon en absolut amb la realitat. En molts
casos la gestió directa és garantia d'un servei públic de qualitat que defensa els drets bàsics com
ara l'educació, la sanitat, l'habitatge i, per a nosaltres, també la cultura.

Segons l'Informe FOESA de 2016, la Comunitat Valenciana té una taxa d'abandó escolar
del 23 %, molt més alta que la mitjana espanyola que és del 15 % o l'europea de l'11 %. El
símptoma d'aquesta malaltia social és l'absentisme escolar.

Amb aquest panorama, l'any 2015, el PP va tindre la poca vergonya de deixar només a tres
persones per atendre 186 centres de primària i 126 instituts.

L'any 2018, el Govern de la Nau ha multiplicat per cinc el pressupost i per quatre el
personal dedicat a absentisme. A més a més, hem canviat l'enfocament de la intervenció: hem
redactat un protocol per desjudicialitzar els casos i hem descentralitzat el servei per apropar-lo a
la ciutadania gràcies a la col·laboració dels centres de joventut dels barris. L'escola pot ser una
oportunitat per a la igualtat, però també pot ser una màquina de segregar com ha estat amb la
gestió del PP, ho comprovem cada dia.

Any 2015, el PP destina a ajudes a les arts escèniques 178.000 €, amb uns criteris
d'adjudicació empresarials que deixaven fora a moltes iniciatives que necessiten un primer
impuls per fer-se viables.

Any 2018, el Govern de la Nau destina mig milió d’euros a les arts escèniques, tres
vegades més, amb ajudes a la programació, residències, programació valenciana a les sales
privades, festivals i projectes d'especial interés. Sumant esforços hem tret al teatre, i especialment
al circ i la dansa, de la inanició a la qual els va condemnar el PP i estem demostrant que a
València tenim professionals amb molta projecció.

Any 2015, ens trobem les biblioteques abandonades i desconegudes per a la ciutadania.
Cementeris de llibres amb tot el potencial de ser centres de dinamització cultural dels barris,
només havíem de parlar amb el seu extraordinari personal.

Any 2018, després d'un intens treball amb les treballadores i els usuaris s'ha implementat
un programa de millora que ha donat com a resultat que el servei de biblioteques siga el millor
valorat en l’Infobarómetre de maig i hem augmentat un 10 % els socis, ja en som 80.0000.
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Garantir l’accés a la Cultura també és millorar la vida de la gent. Hem augmentat un 36 %
les activitats culturals, apostant pel públic infantil amb la creació de zones específiques. Hem
millorat les dotacions i obrirem dos espais nous abans que acabe el mandat, Trinitat al parc de
Vivers i Carola Reig a Benimaclet.

Tot açò és el que hem millorat, però també hem creat nous serveis i noves ajudes, vitals per
a la ciutadania, que no existien en absolut.

En matèria d'Educació, hem introduït noves ajudes en tots els nivells educatius obligatoris.

• Encara que ja ho hem naturalitzat, aquest Ajuntament va col·laborar per aconseguir que el
nostre alumnat no haguera de pagar cada any els llibres de text. Va ser un esforç important el
primer any però la Xarxa de Llibres ja és una realitat quotidiana.

• Hem destinat 375.000 € anuals a ajudes de material escolar per a xiquets de 3 a 6 anys
perquè ninguna família no puga portar el seu fill perquè no tinga material per a anar a classe.

• Hem creat una línia d'ajudes de 150.000 € per a projectes impulsats pels diferents agents
de la comunitat educativa. Quan parlem d’educació estem parlant també de la comunitat
educativa.

En matèria de Vivenda, per no haver no hi havia ni regidoria. Nosaltres la vàrem crear amb
el repte de respondre a l'emergència habitacional que afecta 1 de cada 4 famílies de la nostra
ciutat. De quina manera podíem generar parc d'habitatge de lloguer social en una ciutat amb a
penes 200 vivendes dedicades a persones en risc d'exclusió? Només recordar que Saragossa, amb
aproximadament la mateixa població, tenia 4.000. L'única opció per garantir l'accés a la vivenda
de manera immediata va ser crear les ajudes al lloguer, que amb 2 milions d’euros anuals generen
1.500 vivendes de lloguer assequible en els barris amb més necessitats de la ciutat: Rascanya,
Camins al Grau, Quatre Carreres, Jesús, la Saïdia...

Aquest any hem rebut el doble de sol·licituds, més de 5.000, que vol dir que el problema
no fa més que agreujar-se per la pujada indiscriminada dels preus de lloguer, com ja ha comentat
la companya abans,. La reforma de la LAU i pensem que el vent de ponent està a favor. La
pressió dels apartaments turístics és una realitat que aquest equip de govern també estem
afrontant amb valentia. De totes maneres, la situació és urgent i per això hem demanat que la
partida pressupostària d’ajudes de lloguer puga arribar a generar prop de 3.000 habitatges de
lloguer assequible a tota la ciutat.

En matèria de participació tampoc hi havia ni regidoria. Per primera vegada la ciutadania
valenciana pot decidir directament com vol que invertisquen els pressupostos en els seus barris.
Portem ja quatre edicions del DECIDIM, 29 milions €. Gràcies a aquesta acció directa ciutadana:

• S'ha creat la primera zona de jocs infantils a Benifaraig.

• S'ha donat ús a solars abandonats en Benimaclet, Malva-rosa i el CEIP Max Aub.
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• S'han millorat instal·lacions municipals com la Casa del Dr Bartual a la Punta, el canvi
d'il·luminació a Rascanya i Quatre Carreres, les instal·lacions esportives de Patraix, Torrefiel,
Olivereta i la pista de  en Benimàmet, entre molts d'altres.skate

Per primera vegada també, hem implementat processos de codisseny dels espais públics,
com el cas de l'Ermita d'Orriols o el Participa Reina on més de 900 persones participaren del
disseny d'una de les places més visitades i urbanísticament més desastroses de la nostra ciutat.

Del 2015 al 2018 hem millorat, hem creat, però també hem hagut de capgirar i omplir de
contingut i objectius socials moltes eines municipals.

La nostra ciutat ha de ser conscient dels riscos futurs que comporta el Canvi Climàtic. Des
de la Regidoria d’Energies Renovables i Canvi Climàtic hem creat l’Oficina de l’Energia des
d’on impulsem activitat formatives i informatives, com l’exitosa experiència educativa del
programa 50/50 on els alumnes de primària estudien i apliquen mecanismes tècnics i socials per
reduir el consum energètic dels centres escolars. Així mateix, l’oficina proporcionarà
assessorament als valencians i valencianes al voltant de l’ús quotidià de l’energia com per
exemple analitzant la factura elèctrica o aconsellant en d’instal·lació d’energies renovables.

Educant i actuant al mateix temps es l’única forma de lluitar contra el Canvi Climàtic que
assetja el nostre futur. Ara mateix estem celebrant la cimera  on esValència canvia pel Clima,
concentren gran part dels esforços públics i privats que trobem ara al nostre territori en aquest
tema tan important.

En matèria d’Innovació, a Las Naves del 2015 al 2018 hem capgirat el concepte
d'Innovació donant-li el caràcter social que pensem ha de tenir qualsevol iniciativa pública i
impulsant projectes pilot que després puguen replicar-se i escalar-se a la resta de la ciutat. En
total són 5 milions d’euros en 10 projectes, molts d'ells cofinançats per la UE en àrees com
l'entorn natural, l'energia, el reciclatge i la regeneració urbana amb perspectiva de gènere, i
projectes innovadors en barris com Benicalap, la Malva-rosa, el Cabanyal-el Canyamelar, Beteró,
el Grau, Natzaret, Sant Marcel·lí, Benimaclet, Favara, l'Hort de Senabre i la Creu Coberta. La
ciutat oblidada pel PP, la que el PP donava per perduda perquè no encaixava en la seua política
de l’espectacle està protagonitzant els projectes innovadors d'aquesta ciutat. Accedir a la
innovació, genera noves oportunitats i això també és millorar la vida de les persones, és un canvi
real.

El nostre model de ciutat és diferent i estem orgulloses que ho siga. La València que
desitgem no és nostra, com abans era seua, és de tots i totes. La dreta ens ha presentat
tradicionalment la necessitat de triar entre seguretat i equitat, entre pau i llibertat. I aquest
missatge de la necessitat de triar és un gran frau, una gran mentida perquè totes sabem que una
ciutat més justa i lliure és una ciutat més segura, perquè el que genera inseguretat és la
precarietat, la desigualtat i l'opressió. El que genera inseguretat és no poder pagar les factures, el
lloguer o la matrícula de la universitat. El que genera por és no poder expressar el que penses, no
poder estimar a qui vullgues, fer-se gran i estar a soles. Açò sí que genera por.

La València per la qual treballem és una ciutat sense por, que avança ficant en valor les
seues capacitats. No volem ser ni Monte Carlo ni Califòrnia, treballem per una València sense
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complexes que vol ser València i pensar-se en la seua singularitat. Volem una ciutat on ningú
tinga por de ser com és. Treballem per una ciutat on la gent vulga quedar-se, fer una aposta per
viure ací.

Les ciutats tenim recursos i capacitat limitades, però per a nosaltres els problemes no són
números sinó persones concretes amb nom i cara. No volem triar entre els interessos empresarials
i ciutadans, entre viure en pau i ser com som, entre desenvolupament econòmic i entorn natural
perquè aquesta tria és en si mateixa una trampa. L'essència d'aquesta ciutat és una ferma aposta
per la convivència, una convivència real que ho és perquè es basa en el treball per l'equitat i la
justícia social. Volem una[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
València segura, però segura de si mateix. Una València sense por i orgullosa de ser com és i
amb la capacitat de somiar-se millor, molt millor.”

Sra. Gómez, portaveu del Grup Socialista

“Señoras y señores, alcalde.

En primer lugar, quiero dar las gracias porque hoy nos acompañen, de nuevo otro año más,
todos los vecinos y vecinas, y las entidades sociales que formáis esta ciudad, que es viva, que es
dinámica, gracias a ustedes. Y sobre todo quiero agradecerles que siempre sean exigentes con
nuestro trabajo, porque gracias a su exigencia nosotros somos mejores. Y teníamos que estar a las
expectativas del cambio que se produjo en el año 2015, porque la València que tenemos hoy es
muy distinta a la de hace casi ya 4 años.

Una València que era una combinación de la mala administración, la arrogancia y la
avaricia de sus dirigentes, que se habían involucrado en una orgia de despilfarro y corrupción que
resultó ser desastrosa para la ciudad. Y pueden pensar que mis palabras son duras, muy duras
incluso, pero los voy a decir una cosa. No son mías, es un extracto literal de un artículo del 

 que puso como ejemplo València de la crisis económica y política que habíaFinancial Times
vivido España en los últimos años.

Y ese resultado fue la gestión de más de veinticuatro años intentando que València se
pareciera a otras ciudades, que quería situarse en el mapa de aquello que no éramos y que sobre
todo se promovía la cultura del parecer en lugar de poner en valor y olvidándonos de lo que
realmente éramos.

Porque precisamente los valencianos y valencianas somos un pueblo que tenemos una
identidad propia que nos identifica y que nos hace singulares y únicos. Veinticuatro años
intentando mostrar una imagen de falsa prosperidad mientras se degradaban y se olvidaban los
barrios que no salían en las postales, mientras se obviaba una desigualdad que era creciente en
nuestra ciudad y mientras sobre todo se olvidaba que una ciudad puede tener eventos, pero sobre
todo lo que necesita son servicios públicos en todos sus barrios.

València era una ciudad para especuladores y no para las familias, era la València de unos
pocos y no la de la mayoría. Una València que olvidaba y dejaba fuera de su modelo a las
personas normales de nuestros barrios, con padres y madres trabajadores, familias que habían por
ejemplo emigrado y se habían venido a los barrios de nuestra ciudad para buscar aquí un
proyecto de vida propio.
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Y para cerrar esa etapa, la del anterior gobierno del Partido Popular, era necesario, como es
necesario para este futuro que viene, llegar a acuerdos. Porque en los momentos clave en los que
se decide un cambio de tiempo, en donde realmente se va a cambiar la vida de las personas, es
necesario que la izquierda no dude. La izquierda construye precisamente la historia a base de
decisiones que son responsables, la decisión responsable de asegurar que el cambio realmente se
producía en la ciudad de València.

Como creo que hoy tampoco debe de dudar nadie, y tampoco la izquierda valenciana, que
ese mismo cambio debe de consolidarse en España con la aprobación de los Presupuestos
Generales. El cambio en el Ayuntamiento de València era tan necesario como pasar página hoy a
la España del Partido Popular. Porque los presupuestos que vienen van a ser los primeros que
tengan la visión valenciana, tal y como declaró nuestro president Ximo Puig. Y también son los
presupuestos que más invierten precisamente en las personas que necesitan los cambios de los
gobiernos de progreso. Por ejemplo los pensionistas, que ahora necesitan asegurar su poder
adquisitivo. O nuestros trabajadores y trabajadoras, que no hay derecho a trabajar y ser pobre, y
que ahora verán cómo se incrementa su salario mínimo interprofesional. O de las nuevas familias
que con los permisos de paternidad y maternidad iguales, por fin la carga no va a recaer solo en
nosotras sino que va a ser la conciliación terreno compartido.

Por tanto, ante los acuerdos que hacen progresar a nuestro país, que hacen progresar a
nuestra Comunitat y sobre todo que hacen progresar a todos los valencianos y valencianas que
viven en nuestra ciudad no se puede ser neutral. Nosotros no tuvimos ninguna duda en impulsar
el cambio en esta ciudad y hoy nadie debe de tener dudas para completar ese cambio. Siempre es
más de izquierdas dialogar, acordar y negociar que buscar las diferencias.

Como decía antes, el acuerdo ha sido necesario para que hoy València esté mucho mejor.
Porque es indiscutible que València está mucho mejor que hace tres años. Y quiero reivindicar
que el acuerdo entre las fuerzas de progreso y la honradez fueron condiciones necesarias, pero no
suficientes. Lo que ha permitido que hoy València esté mejor es que nos hemos centrado en
gestionar mejor que ustedes. Y sobre todo, nos hemos centrado en gestionar lo importante,
olvidando lo accesorio, no perdiendo el tiempo. Y sobre todo, en eso nos hemos querido centrar
el Partido Socialista en estos tres años. Y les pondré tres ejemplos.

El primero era la gran prioridad que tenía esta ciudad que era luchar contra el desempleo.
Por un lado, dinamizando la economía de la ciudad porque tiene una base importantísima y el
Ayuntamiento puede ser un motor económico imprescindible para la dinamización de nuestra
economía local. Pero, en segundo lugar, y por otra parte, dando posibilidades y oportunidades a
aquellas personas que más dificultades tienen para encontrar una oportunidad que son las
personas jóvenes o los mayores de 55 años, personas golpeadas por la crisis y que habían sido
abandonadas y olvidadas por su Ayuntamiento. Tres años después, València es la gran ciudad
donde más ha crecido el empleo, incluso por delante de Barcelona y de Madrid. Hoy hay 44.000
valencianos y valencianas más trabajando que hace tres años.

El segundo es que hemos desatascado el desarrollo de la ciudad. En primer lugar,
impulsando esa ciudad de plazas. Primero, nuestros barrios. Como la plaza de Rojas Clemente o
las grandes plazas de la ciudad que ya están proyectadas, como la del Mercat. Además, hoy en
València se ha paralizado la cultura de la especulación urbanística orientada a un crecimiento
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insostenible en base a comernos uno de nuestros mayores patrimonios naturales como es la
huerta. Mientras, se olvidaban barrios como el de Patraix o el de Malilla o incluso se degradaban
a propósito y con muy mala fe barrios como el Cabanyal para que fuera el pasto del expolio que
ustedes estaban preparando. Barrios que hoy cuentan con planes de desarrollo y de protección.
Planes que buscan mejorar la calidad urbana, la movilidad sostenible y sobre todo su
rehabilitación.

Y el tercer ejemplo es la gestión que hace el Ayuntamiento del dinero público, del dinero
de todos los valencianos y valencianas. València ha recuperado su autonomía y se ha salido del
Plan de Ajuste. Este Ayuntamiento, con el Gobierno del Partido Popular, llegó a tener una deuda
que llegaba a los más de 1.000 millones de euros. Este año podremos cerrar el año 2018 con una
deuda de 450 millones, triplicando las inversiones y poniéndonos al día en el pago con nuestros
proveedores y contratistas.

¿Y cómo lo hemos hecho? Pues simplemente gestionando mejor y haciendo que todos y
todas paguen. Sí, porque el fraude fiscal estaba tan interiorizado en el Gobierno municipal
anterior que ni siquiera existía un Servicio de Inspección Municipal Tributaria.

Por lo tanto, gracias a la buena gestión hoy las cuentas de este Ayuntamiento ya no están
en manos de Montoro, ni de Rajoy, sino en manos de los valencianos y valencianas. Es la
gestión, como decía antes, de lo importante y de lo urgente lo que ha permitido el desarrollo de la
ciudad, de los recursos públicos y que València haya dejado atrás una época que fue la del
partido Popular, y lo que permite que podamos hablar de que estos cuatro años han sido de
transición entre la València del PP y la València que viene.

Si en 2015 lo urgente era atender el drama del desempleo, desatascar y sanear el
Ayuntamiento de València, hoy lo importante es asumir la responsabilidad de aprovechar la
oportunidad que tiene València. Porque sí, València tiene una oportunidad. Y tenemos que ser
conscientes de que hemos avanzado pero que también València puede más, que no nos podemos
conformar con dejarnos llevar sino que tenemos que aspirar a esa València que no se acomoda y
que quiere aprovechar todo su talento y potencial, la que no se deja atropellar por el futuro y
propicia cambios.

Señoras y señores, tras los veinticuatro años del Partido Popular y después de esta
legislatura de transición, y en el momento más importante que tienen las ciudades para
determinar su futuro, cuando València se ha ganado tener su oportunidad, los socialistas
queremos liderar esta ciudad. Y proponemos una . Una València sin límitesValència sense límits
para enfrentarnos al principal reto al que se enfrentan las sociedades europeas, que es el reto de
defender los valores que hacen mejor a nuestra sociedad frente a los discursos del odio que están
recorriendo Europa y que desgraciadamente están siendo asumidas por la derecha española y
muy especialmente por la derecha valencianista. Sin los límites de la derecha populista que pone
al progreso de nuestra ciudad, a nuestros derechos y a nuestros proyectos de vida.

Discursos que no tienen cabida en una València que fue una referencia por acoger el
Aquarius en toda Europa, que no tienen cabida en una València que tiene a la primera Policía
Local que participó en toda España en la marcha del Día del Orgullo o que ha sido la primera
policía europea en recibir formación para combatir los delitos de odio –y de la que estamos, por
cierto, muy orgullosos–, donde se paró los pies a los discursos homófobos y sexistas de Hazte
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Oír. La derecha populista no cabe en las mismas calles que se llenaron de mujeres el pasado 8 de
marzo.

Frente al fanatismo, las ciudades somos el espacio libre de ataduras, de prejuicios y de lo
rancio. Y València tiene que jugar ese papel, València tiene que ser la capital de la libertad en
donde cada persona pueda ser lo que quiera ser. Y eso es lo que significa ser una València sin
límites. Una ciudad donde la edad no determine ni te limite la capacidad de tener un trabajo
porque se es demasiado joven o se es demasiado mayor, donde el código postal de tu barrio no
determine las metas que puedes alcanzar, donde ser mujer no limita nuestra capacidad de
progreso profesional porque la conciliación se convierte en un bien público que garantiza el
Ayuntamiento, por ejemplo, con una educación pública de 0 a 3 años o garantizando los cuidados
de nuestros mayores o dependientes.

Una ciudad sin límites para todos los jóvenes que hoy se han levantado, han cogido el
tranvía o el metro para ir al Politécnico, a Tarongers o a estudiar, y que se están esforzando por
tener un futuro y que tienen derecho a vivir mejor que sus padres y madres. Porque si
conseguimos eso, que vivan mejor, la ciudad de mañana será mejor que la de hoy.

Una ciudad sin límites a la igualdad donde vivir no es un lujo y donde cualquier persona
tenga acceso a una vivienda digna con independencia de lo que cobra a final de mes. Una ciudad
valiente que limita los apartamentos turísticos con instrumentos como la Ley de Turismo que ha
posibilitado que en esta ciudad ya no haya ni un apartamiento ilegal más desde que se aprobó. O
que podamos controlar los precios del alquiler gracias a la propuesta que ha hecho el Gobierno de
Pedro Sánchez. O que va a impulsar un plan público de vivienda en barrios como Ciutat Vella
para que sigan siendo barrios que se visitan, sí, pero sobre todo barrios en donde se vive.

Donde todos los barrios tengan garantizados servicios de movilidad. Sin límites a que los
peatones puedan pasear libremente y con seguridad por las calles de nuestra ciudad, liberando
para ello el espacio público, creando un plan de estacionamientos para residentes que permita
retirar vehículos y nos permite por lo tanto crear calles más accesibles, más limpias y más
amables. Donde no pongamos límites, también, a la tecnología que puede ayudarnos a
complementar el transporte público y consolidar un modelo de movilidad sostenible como por
ejemplo con el  o la moto eléctrica.car sharing

Una ciudad, como les estaba diciendo, sin límites ni fronteras ficticias, por ejemplo, entre
los municipios de nuestro entorno, una ciudad que realmente tiene una mirada metropolitana.
Una ciudad donde todos los barrios tengan garantizados servicios públicos y de calidad, que
tengan colegios que sean dignos de llamarse colegios, que tengan centros de salud en aquellos
barrios donde aún no los hay, donde haya bibliotecas o polideportivos, donde existan
precisamente esos espacios compartidos que son los que realmente vertebran la ciudad y crean
comunidad.

Una ciudad en donde los únicos límites que existen son los complejos autoimpuestos, que
no quiere parecerse a ninguna ciudad porque València ya es una gran ciudad que debe reivindicar
su identidad, que está llena de gente honrada y trabajadora que quieren un Ayuntamiento que
sobre todo elimine aquello que nos separa o nos frena, y que necesita instituciones que pongan en
marcha lo que nos une y nos hace crecer como pueblo.
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En conclusión, una València en donde sea posible tener un trabajo de calidad, donde se
pueda vivir de manera digna, una ciudad de todas y de todos, una ciudad que no tiene miedo, una
ciudad de libertades y una ciudad para la mayoría.

Señoras y señores, hoy, en este momento político, València ha cerrado definitivamente la
etapa de la derecha. Hemos superado estos años también de transición. Y ahora tenemos que
decidir cuál es la València que viene, quién la dirige y hacia dónde queremos ir. Y nosotros
proponemos una València que no vuelva atrás, ni se deje llevar, sin especulación y parálisis. Una
València donde nadie tenga límites.

Nosaltres proposem una València sense límits.

Muchas gracias.”

Sr. Giner, portaveu del Grup Ciutadans

“Buenas tardes.

En primer lugar, dar las gracias a todas las asociaciones de vecinos, todos los ciudadanos
que están aquí, a la prensa y a todo el mundo que está mostrando interés en este debate. Muy
buenas tardes a todos.

Mire, el resumen que tengo que hacer, señor Ribó, de estos tres años es que son tres años
de decepción. Reconozco que comencé con expectativas, empecé expectante, cuando usted
propuso, por ejemplo, el plan de rehabilitación del Plan del Cabañal, etcétera. Pero le aseguro
que durante estos tres años he visto cosas que jamás había visto como gestor, como gestor bien
de empresas o bien de ONG.

He visto problemas a la hora de realizar un presupuesto, pero que una organización sea
incapaz de ejecutar su propio presupuesto me parece impensable y además en los niveles en los
que estamos. Usted ha presumido de gráficas, luego le enseñaré yo los números. Pero ya no es
que haya incumplido su programa, es que ha incumplido su propio proyecto, su propio
presupuesto y esto le aseguro que no lo había visto jamás.

Además de ello, han actuado con desgobierno y han actuado con descoordinación. Y lo que
es peor, este tripartito ha actuado repartiéndose el poder. No han estado ustedes pensando en los
ciudadanos sino en, cada vez, cómo se podían repartir el presupuesto que viene del impuesto de
los ciudadanos.

Y en tercer lugar, señor Ribó, han malgastado tres años reclamando financiación para las
inversiones de València, inversiones necesarias, grandes proyectos de València, no le digo que
no. Pero se ha olvidado de lo elemental, se ha olvidado de lo básico, se ha olvidado de lo
próximo, se ha olvidado de invertir en los barrios, se ha olvidado de que València esté limpia, se
ha olvidado de lo más elemental y nos ha entretenido durante tres años diciendo pues lo suyo,
que España nos roba.

Mire, llegaron aquí en su momento con dos eslóganes, el de rescatar personas y el segundo,
el de autoproclamarse gobierno del cambio. Yo no sé si anoche o ayer pudieron leer el Informe
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AROPE sobre la situación de pobreza en València, no sé si ustedes lo han leído. Aquí en
València de cada tres personas, una persona está por debajo del nivel de pobreza. Es decir, está
en riesgo de exclusión social.

¿Sabe usted cual es la media en España? Uno de cada cuatro. Estamos muy por debajo de
lo que debía de ser una ciudad y una comunidad autónoma como València. Y esto la culpa y la
consecuencia es del paro y de que no están ustedes donde tienen que estar. ¿Sabe usted cuáles
son las peores familias? Aquellas que tienen personas de menos de 18 años a su cargo, las más
vulnerables a esta pobreza. Y usted no está haciendo nada. Me fijo sobre todo en las familias
monoparentales y en las familias numerosas que usted les quitó parte de la bonificación del IBI
que tenían. Usted ha subido los impuestos durante esta legislatura y eso es demostrable.

Mire, ustedes decían que venían a rescatar personas, ustedes decían que son el gobierno del
cambio. Usted lo que no ha dicho nunca es su verdadera intención y es que València sea subsede
de una entidad pancatalanista, esa es su verdadera obsesión que tiene usted con esta ciudad. No
tiene otra intención con esta ciudad y de ahí las consecuencias que tiene.

Lo hemos sufrido de dos maneras, la forma de tener usted esta València sectaria que nos
está llevando. Uno, con el muro, el muro de la vergüenza de todos los valencianos. Usted lo
justificó. Sí, el muro que hablaba de los ataques y de las víctimas de Alsasua. Le pedimos en este
Pleno dignidad y justicia para las víctimas, que son la Guardia Civil. Y no quiso el PSOE,
Podemos y lo que fue Compromís nos dijeron que no. Le pedimos que aquí en el Pleno
reprobaran ese muro, que no lo permitieran y lo justificaron, y a eso le llamaron ustedes libertad
de expresión, perdonen.

Y dos, usted ha dado durante este mandado, usted y sus socios socialistas, doscientos
sesenta mil euros a entidades pancatalanistas. Para que se hagan una idea, es más que el dinero
que se ha destinado a la construcción de vivienda social, es más el dinero que ha salido a estas
entidades que el que este Gobierno ha dado a las entidades pancatalanistas.

¿Y eso que es lo que sucede? Pues que València tiene estos índices en el proyecto AROPE,
que València no ha aprovechado las oportunidades que tenía durante estos años y lo que es peor,
que València tiene un problema clarísimo de desempleo.

Mire, el Ayuntamiento, a ver si lo entienden, por sí solo no puede solucionar el problema
del paro, necesita de la empresa, necesita del comercio, necesita de los autónomos, necesita de
los profesionales. Ustedes solos no lo van a resolver.

Y eso es lo que está sucediendo en València. Ahora mismo en el año 2015 la media
nacional era un punto de paro superior a València. En estos momento, en el 2018, València está
por encima de la media nacional. Y si ya le hablo de paro juvenil, de menores de 25 años, que
sepan, que si España tiene un 34,7, la Comunitat Valenciana, un 22 %. ¿Saben cuánto tiene
València? Un 38 %. València ciudad es la que hace subir la media de paro juvenil a la Comunitat
Valenciana. Y eso, el responsable es usted señor Ribó. Y eso es por consecuencia de su falta de
gestión.

Mire, el paro no se soluciona con titulares, con consignas, con teléfonos rojos, ni
haciéndose fotos con los jóvenes. El paro significa que se tiene que resolver con la empresa y
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llegando acuerdos inteligentes, público-privados, y facilitando las cosas, que están haciendo todo
lo contrario. Porque esto tiene sus consecuencias en el turismo, señor Ribó.

Mire, a ver si lo entienden, el turismo bien gestionado, bien planificado, no es un enemigo.
El turismo es una actividad. València tiene de todo, de todo, por sí misma para tener un turismo
de calidad. Lo que pasa es que ustedes han convertido València en una ciudad todo a cien. El
centro histórico parece un parque temático en decadencia y esto es lo que ustedes están haciendo.

Le voy a dar los datos, porque a veces tener los datos es interesante. València es la novena
ciudad por rentabilidad turística, la novena, muy por debajo de ciudades como Málaga, Sevilla,
etc. La rentabilidad por habitación en este sector es de 58 euros, mientras que en València es 53.
Aquí estamos en un turismo de cantidad, no de calidad. Si el turismo estuviese bien planificado
no sería un monocultivo económico, no daría empleos precarios, no tendría que producir la
expulsión de los vecinos y, sobre todo, no provocaría ruido y suciedad en las calles.

Lo que tenemos que hacer, señor Ribó, es bajar los impuestos, lo que tenemos que hacer es
quitarle burocracia a los que quieren emprender, lo que tenemos que hacer es atacar a las mafias
que actúan en València y lo que tenemos que hacer es dar seguridad jurídica al que quiere abrir
un negocio en València. Y le voy a decir una cosa señor Ribó, si tengo que elegir entre las mafias
que explotan a las personas y los ciudadanos que abren un comercio, que pagan sus impuestos y
que cumplen la ordenanza, pienso defender siempre a los ciudadanos que pagan sus impuestos. Y
desde aquí todo el apoyo a la Policía Local de esta ciudad porque está haciendo un trabajo que no
tiene respaldo de ustedes y eso es un problema.

Cuidado, no confundamos las mafias que explotan a las personas con aquellas personas
que tienen que ser explotadas por las mafias. Queremos luchar contra las mafias. Y el problema,
lo que veo, es que en Madrid Carmena hace lo mismo que usted, Colau en Barcelona. Oiga es
que esto no es gestión, esto es ideología de ustedes, esto es una forma que tienes ustedes de
actuar y ese es su sectarismo, ir contra el que paga los impuestos.

A nosotros nos gustaría para que el turismo pudiese desarrollarse que València fuese una
ciudad atractiva, pero como le he dicho su ejecución presupuestaria hasta unos niveles del 50 %.
Mire, este año de ciento setenta y dos millones, setenta y cuatro millones todavía no se abierto ni
siquiera el expediente, ni siquiera lo han iniciado, de ciento setenta y dos millones que tienen
para invertir. Señor Ribó ¿para eso quiere cuatro años más? Para eso, ni con ocho ni con doce. Si
es que lo suyo es un problema de gestión y de ideología, que es usted una persona sectaria señor
Ribó y ese es su problema.

Esta ciudad está sucia y no lo dice ya su barómetro, lo dice incluso el barómetro del 2018
de OSUR que es una asociación vinculada a la Asociación de Excelencia de Servicios Públicos
cuyo presidente, que usted conocerá, es Tamames. Pues cuando le pregunta a los valencianos
cuál es el peor servicio que tiene la ciudad de València, ¿saben cuál dicen? la limpieza. Lo dice
una entidad externa, no ustedes, lo dice una entidad externa. Y el tema está en que tienen un
presupuesto muy parecido al del 2010, de 89 euros por limpieza y recogida, y este año son 85, 84
en el 2010 y este año 85. Pero lo suyo, le insisto, es un problema auténtico de gestión.

Y claro, esa falta de gestión le ha llevado para nosotros a la gran decepción que es el Plan
del Cabañal. Después de apoyarle, después de ponernos del lado no de ustedes sino de los
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vecinos para tener un Plan de rehabilitación del Cabañal, después de tres años no se ha hecho
absolutamente nada. El centro cívico lo único que hay ahora es en la calle San Pedro un solar,
que se ha hecho un derribo, pero eso no va a estar preparado para tener la financiación de
EDUSI. El problema de la droga. Cada vez el tipo de droga que se está consumiendo es superior,
se están viendo jeringuillas en el suelo, jeringuillas entre la calle del Progreso y la calle
Pescadores, en Doctor Lluch, en las Casitas Rojas, se está viendo jeringuillas y un problema que
se está extendiendo, lo que es la droga en el Cabañal.

Y lo que es peor, la rehabilitación que ustedes prometían con todas las viviendas que
dependen de ustedes, que no tienen que irse a la Generalitat ni a ningún sitio sino que las podían
haber gestionado ustedes, no han hecho absolutamente nada en tres años. Ribó, usted nos ha
defraudado a nosotros y a los valencianos en este sentido.

Por supuesto, nos interesa muchísimo la política de los barrios. Nos hubiese gustado que el
Benicalap, Torrefiel, Orriols, cualquier barrio de València tuviese las mismas oportunidades y no
ha sido así. Hay varios barrios que están sufriendo la degradación social y ustedes lo están
permitiendo. Queremos una València donde el vivir en cualquier barrio sea lo mismo para el
valenciano porque tiene las mismas oportunidades. Luego en la réplica le explicare las
deficiencias que tiene cada uno de estos barrios.

Y por supuesto, la movilidad. Mire, ¿le suena a usted la línea 9, 71, 70, 11, 10 y 40? Donde
cada día se queda un autobús de estas líneas por salir de la cochera por falta de gestión.
Veinticinco coches, veinticinco autobuses no salen a dar su servicio. Esto supone ocho mil
autobuses al año. Por eso la gente por las mañanas tiene que esperar 20 minutos, por esos
motivos, porque está mal gestionado, señor Ribó. Y el Reglamento, que aún no lo tenemos y que
va a entrar en contradicción con el Reglamento de Circulación, y usted lo vera.

Mire, como se ha dicho aquí, València es una ciudad magnifica, extraordinaria, que nos
apasiona. Y tiene cuatro retos. Uno es demográfico, otro de sostenibilidad, otro de modernidad y
otro de fomentar la cultura y nuestro patrimonio.

El demográfico, nos hacemos mayores. Por suerte, la esperanza de vida crece. Pero eso no
quita que el quiera ser padre y madre en València y quiera trabajar pueda hacerlo. Por eso le
proponemos que el cheque escolar se imponga ya gratuito para todas las familias que quieran
tener hijos, de 0 a 3 años. Se puede hacer porque mientras usted va construyendo la escuela
pública hay unas infraestructuras de escuelas privadas que se pueden aprovechar, lo que
necesitamos es que usted quiera hacerlo. Que los padres y las madres que quieran trabajar en
València o los que trabajen que quieran ser padre y madre puedan. Vamos a tener más de 50.000
personas que viven solas en sus casas, que tenemos que atenderlas. Y para eso tenemos
presupuesto, lo que es que hace falta planificación y gestión.

Tenemos un reto de la sostenibilidad. De bienestar animal, por supuesto. Lo de
Benimamet, usted ahí ha tenido dejación de funciones, clarísima. Le hemos pedido un plan de
urgencia y no lo ha querido hacer, y va a tener problemas con Tavernes Blanques.
Medioambiental, está muy bien todo lo que ha dicho, pero por favor evite los problemas de
Pinedo, que no vuelvan a pasar. Tenemos el ranking, 61 sobre 100, es decir, en el penúltimo
lugar de las grandes ciudades de España en eficiencia energética, somos un fracaso en eficiencia
energética como ciudad.
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Tenemos un reto de movilidad. Ya le doy también nuestro compromiso, que ningún
valenciano tendrá que esperar más de 10 minutos a la EMT en cualquier momento del día.
Apúnteselo, más de 10 minutos. Compromiso de este grupo municipal porque sabemos que se
puede hacer. También tiene que haber una EMT nocturna porque si al ciudadano le vamos a
poner un marco legal que es necesario le tenemos que dar alternativas, porque lo que queremos
es una ciudad de ciudadanos libres e iguales y es por lo que estamos trabajando.

Queremos modernizar esta ciudad, por supuesto que sí. Queremos que sea Europa,
europea, digital.

Queremos que haya alianzas con todas las asociaciones y que nos entendamos, pero
también queremos, y también aquí viene otro compromiso, que las juntas de distrito tengan más
autonomía y más presupuesto porque eso es la verdadera participación, no el bluf que se ha
inventado Podemos. La verdadera participación es cuando los vecinos pueden decidir lo que
consideran.

Y por supuesto, tenemos que trabajar por una ciudad que se potencie en nuestra cultura, lo
nuestro y nuestro patrimonio.

Le estoy hablando en términos generales, pero València tiene muchísimas ventajas para ser
muy bien explicada en Europa, lo que pasa que es una gran desconocida y no se encuentran
nuestros valores. Incluso la Semana Santa Marinera si sales del barrio del Marítimo y te vas al
centro y no se conoce. Si los propios valencianos no conocemos nuestras fiestas, nuestras
tradiciones y todo lo que tenemos.

Mire, aquí tenemos dos funciones. Ya es la segunda vez que me interrumpe su grupo, señor
Ribó. Los valencianos se encuentran ante dos opciones al final. Uno es el de tener una capital,
que València es una capital europea, cómoda, abierta, integradora, donde quepamos todos y
donde todos podamos hablar, donde no nos digan los vecinos que les mentimos porque esto aquí
se oye muchísimas veces, que se sienten engañados porque ustedes mienten. Tenemos esa opción
o tenemos la opción que tiene Compromís y sus socios socialistas de que esto sea una capital
subsede de una república inventada por los separatistas. Mire, yo le digo que vamos a trabajar
para que esto sea una ciudad cómoda y abierta, europea e integradora.”

Sr. Fuset, portaveu del Grup Compromís

“Treballar, persistir, esperar.

Benvolgut alcalde, benvolguts regidors i regidores, poble de València.

He volgut que les meues primeres paraules en este Debat sobre l’Estat de la Ciutat, fixat
molt encertadament com a obligatori per este Govern municipal, siguen les mateixes amb què
vaig acabar la meua intervenció com a portaveu de Compromís el dia que Joan Ribó es convertia
en alcalde de València: treballar, persistir, esperar.

Aquell dia era el primer d’un canvi històric a la nostra ciutat en que un govern plural,
valencianista i de progrés, encapçalat per Joan Ribó, passava pàgina a un capítol de la nostra
història amb un final desgastat i no massa feliç, per començar un altre temps, escrit a vàries mans
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i amb tintes de divers color ben divers, que versa sobre la millor història de València, la que ha
de vindre, el nostre futur col·lectiu com a societat.

Treballar, persistir, esperar és –potser ho recorden- l’ex libris elegit per Nicolau Primitiu,
un important prohom del valencianisme més conciliador del segle XX, recordat entre altres coses
per haver realitzat la donació més important per a la que després va ser la Biblioteca Valenciana.
Però Treballar, persistir, i esperar és també precisament el que Compromís i este Govern, amb
Joan Ribó al front, venim fent incansablement i amb honradesa des d’aquell juny de 2015.

Treballar, persistir i esperar. Ho hem fet, ho fem i ho farem amb les nostres errades i els
nostres encerts, però amb el cap i el cor bolcats en millorar València, les mans ben netes i els
cinc sentits dedicats a eixe treball que per a qualsevol persona que s’estime la seua ciutat és
poder millorar la qualitat de vida i el benestar dels seus veïns i veïnes, un autèntic honor.

Perquè eixe ha sigut, és i serà l’objectiu del nostre treball i el d’un govern de canvi que ha
volgut des del primer minut posar en el centre de les seues polítiques a les persones, i no en la
diana. I de manera molt especial a les que més han patit les conseqüències de la crisi i les
retallades socials impulsades per la dreta. Per això en tot este temps la primera prioritat ha estat
que este Ajuntament donara la cara per les persones més desfavorides. Potser no genera grans
titulars, ni grans debats en este hemicicle i, per sort o per desgràcia, tampoc grans polèmiques,
però treballar per la justícia social és i serà sempre la nostra prioritat.

Per això ja des del primer any es va incrementar en un 47% el pressupost destinat a
garantir-la, una aposta en la qual també hem trobat la complicitat de la Generalitat que en 2019
destinarà prop de 10 milions d’euros, front als 3,7 que es destinà en 2015, l’últim any de govern
del Partit Popular. Junt amb el notable reforç de les beques de menjador, ara més accessibles i
transparents, este Govern pot dir amb el cap ben alt que rescata persones quan treballa perquè a
cap família se li puga tallar l’aigua, la llum o el gas per no poder pagar les factures al final de
mes, o quan evita que cap banc puga tirar a ningú de sa casa per no poder pagar la hipoteca.

I treballem per la justícia social també quan cooperem amb la Generalitat per a la valoració
de la dependència, accelerant la seua tramitació com demostren els més de 5.000 expedients
desbloquejats a València que no són una altra cosa que 5.000 famílies valorades. Garantir la
justícia social no és gratis, calen recursos per fer-la efectiva i per això este Govern ha hagut de
treballar molt per traure tot el suc a cada cèntim dels diners públics que hem gestionat i que a
València ja ningú furta.

I pareix que no ens ha anat gens malament. En tres anys el Govern de Joan Ribó ha tret a
València del pou del deute, acabant amb un pla d’ajust amb què el PP no només va castigar la
gestió local del seu propi partit sinó també al conjunt de valencians i valencianes, una hipoteca de
la qual ara eixim.

I eixe no ha estat un treball fàcil. Però miren vostés, tampoc no era tant difícil. Només calia
un treball honrat, constant i global. Un treball que s’ha concretat sense tocar i la butxaca de les
persones treballadores d’esta ciutat, ni retallant ni un servici social que com ja hem vist no han
fet més que créixer. S’ha fet realitzant apostes com la de l’eficiència energètica, la modernització
de l’Administració, perseguint el frau o fins i tot activant convenis abans aparcats.
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Els posaré només un exemple. L’acord amb la Generalitat sobre procediment sancionador
que portava 8 anys bambant de despatx en despatx ens ha permés recaptar ja prop de 4 milions
d’euros que ara podem dedicar a millorar la ciutat. I sí, ho torna a repetir. Ara a València ni es
malgasta ni es furta i a més a més es paguen les factures en temps record. Quina és la recepta? Ni
corrupció, ni grans fastos artificials, ni projectes megalomaníacs. sinó responsabilitat,
transparència, les prioritats ben marcades i això que els valencians denominem trellat.

Amb la sorprenent reducció del deute aconseguida podem dir ben alt que este Govern ha
tret a València de la UCI i és ara quan toca pujar a planta per continuar rehabilitant allò que
durant tants anys es va danyar. Però si parlem de treballar per recuperar-nos dels danys del passat
és imprescindible que parlem de personal. Parlar de treballadors públics és senzillament parlar de
servicis a la ciutadania, de policies, de bombers, de mestres, d’administratius. Parlar de servicis
públics és parlar de qualitat de vida, de benestar. El treball d’un ajuntament només és possible
amb treballadors públics i el fet que este govern haja convocat més borses de treball en estos tres
anys que l’anterior govern del PP en més d’una dècada és només una pista de com des de
Compromís i des del Govern de la Nau apostem per la nostra prioritat, els servicis públics.

Però saben vostés? Eixe canvi que avança no és només del qui i del què, sinó també del
com. És el canvi del diàleg i la consulta. El canvi d’un ajuntament que en època del PP no tenia
ni Twitter i que ara escolta els veïns i fins i tot els deixa de participen i que decidisquen com
volen que s’invertisca d’invertir en el seu barri o en el seu poble. Parlem de processos
participatius, de pressupostos participatius, de meses de diàleg, de gestió de les diferències i de la
pluralitat. Perquè en una societat extensa i diversa com la nostra no tot el món opina igual, però si
té dret a aportar.

Perquè este és un govern plural que sap prendre decisions entenent que en el seu programa
té un contracte amb la societat, però també un govern que sap que la democràcia és alguna cosa
més que anar a votar cada quatre anys i per això consulta i dialoga, escolta, parla i comprén, però
arribat el moment es mulla quan s’ha de mullar.

Quantes vegades hem escoltat a Ciudadanos, hui ho hem fet, criticar que este govern i el
seu alcalde actuen moguts per la seua ideologia? Jo no sé si el Sr. Giner n´és conscient del que
diu quan diu això. Potser està confessant que a Ciudadanos no són les idees les que els mouen?
Potser està reconeixent que senzillament no les tenen? O les estan amagant? O proposa una
política on els diners substituïsquen els valors?

Des de Compromís diguem que sí, que clar que sí! Que Joan Ribó té idees, que este grup té
idees i este Govern té idees, i que no només les tenim sinó que les debatem, les acordem, les
consensuem i ho fem entenent el mandat d’una societat que reclama a la nova política de més
acords pel bé comú i de menys crispació per pur partidisme.

Menys crispació com la que interessadament genera la dreta contínuament amb la mobilitat
en esta ciutat. Ho fan amb una demagògia pròpia de qui només vol recuperar el poder, eixe poder
que entenen que els va arravatar un govern que, ja no s’amaguen a dir-ho, consideren
pràcticament accidental, una errada de la democràcia.

Però saben vostés? A València no s’està fent res que no s’haja fet en altres ciutats
d’Espanya, d’Europa i del Món. Això sí, molt abans. A València per fi s’estan fent els deures.
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Que potser vostés no han viatjat mai? Que potser no han vist tants i tants centres històrics i barris
rescatant persones, rescatant espais per a les persones? Que potser no entenen que per damunt de
la màquina estem les persones? Que les ciutats són llocs per a viure i no extensions de les
autopistes i les carreretes on es pot construir?

El treball per una ciutat més amable, la pacificació del trànsit, l’aposta pel transport públic
i per aquell que és més sostenible, com la bicicleta, és un treball tan valent com imprescindible.
És caminar per una senda sense retorn, cap a la modernitat. Per a un animal de costum com som
els humans pot resultar en alguns casos incòmode i ho sabem, però que està directament i
simplement relacionat amb la qualitat de vida i el nostre benestar.

Què són sinó les 37 noves rutes escolars? O els tres-cents nous passos de vianants? Què
són sinó la reducció del trànsit pel centre que veiem mes rere mes? Què són els ciclocarrers i els
nous carrils bicis segregats que volen baixar les bicis de les voreres, eixes voreres per les quals
van fer els carrils bici el PP? No és això treballar per una ciutat més amable on les persones som
la prioritat? No és apostar per la sostenibilitat incentivar els vehicles elèctrics, amb fiscalitat i
també amb punts de recàrrega com els que hui s’han anunciat?

Què potser no és treballar per una mobilitat més sostenible, augmentar horaris i les
freqüències com s’ha fet, com les nocturnes? O modernitzar la flota d’autobusos d’eixa EMT que
el senyor Montoro ens volia tancar? Una EMT que per cert en este mandat ha incorporat 131
autobusos nous, front als només 2 dels últim govern popular? Un servici públic que creix en
usuaris i que els últims anys ha triplicat les contractacions de personal. Una ciutat, on per cert,
també es desbloquegen pàrquings com el de Bruges, que ben prompte començarà a funcionar.

La crispació és la resposta de qui no te proposta. Per això, tampoc no és d’estranyar que en
estos anys la dreta haja tractat de convertir el que és un motor de cohesió, com les festes, en un
arma política de destrucció. Hi ha certa dreta que està acostumada, que creu que les festes, els
símbols o els sentiments són patrimoni seu, d’ells, només d’ells. Ho van demostrar en esta ciutat
durant la Transició, quan es va produir el primer govern progressista en València. I ho estan
demostrant ara, encara amb més força, amb este Govern encapçalat per Joan Ribó. Però això no
eclipsarà mai el treball també en este àmbit, per un patrimoni que és de la humanitat i que ho és
primer que res de les valencianes i valencians, de tots i de totes.

El treball per una exposició del Ninot que passa d’una carpa a un gran espai. El treball per
uns museus festius que ara sí ho són i ho seran, com el de les Falles, el Corpus o la Setmana
Santa, que a més a més s’han reformat, que a més a més es baten rècords de visites. El d’una
Gran Fira que en juliol ompli places i carrers de la ciutat, de nord a sud i d’oest a est. Com també
ho fan les activitats de Nadal on es demostra amb innovacions com les Campanades que ací
ningú no ha vingut a carregar-se les festes sinó a l’enrevés, a recarregar-les i a utilitzar-les com a
oportunitat.

I fixe’s vostés que fins i tot amb el seu soroll permanent alguns no han pogut evitar que ací
també es dialogara i s’arribaren a acords ben importants, com per exemple la nova classificació
de falles que ha produït un augment dels premis o l’augment de les subvencions, per exemple, en
les bandes de música. O fins i tot altres espais de diàleg com el que recentment s’ha constituït per
eixe ban de Falles, perquè pensem que és important que tots els agents de la ciutat ens assentem
en una mateixa taula i arribem a acords, com mai abans s’havia fet.
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Fixeu-vos que fins i tot en eixe diàleg l’Arquebisbat també està immers, que la setmana
passada vam mantindre una reunió per a arribar a consensos també sobre els festius locals.
Perquè este Govern dialoga amb tots i amb totes.

El canvi vol dir tractar les festes com a cultura i la cultura en general com un dret, que cal
fer accessible i universal. Des d’una Òpera al carrer a una xicoteta actuació musical, des d’un
gran concert internacional a un conta conte per als més xiquets i xiquetes. Amb el Govern de
Joan Ribó la cultura ha eixit al carrer dels barris i dels pobles de València per reivindicar que
eixe també és el seu espai. El Palau de la Música s’ha obert a una diversitat de públics més
coherent amb la realitat. La Universitat Popular ha ampliat xarxa i oferta eixamplant-se davant la
societat. I fins i tot ens hem esforçat per exemple per fer més atractiva València com a plató per a
l’audiovisual internacional o per recuperar el nostre patrimoni, com per exemple ho estem fent
amb l’alqueria del Moro o el Xalet d’Aben al-Abbar.

El treball per València és un treball pels seus barris i pobles, pels seus mercats que ara són
festejats, reformats i potenciats, per un xicotet comerç que és el que crea vida i llocs de treball al
qual s’oferix ajudes i defensa front als grans gegants. El treball per València és també el treball
per una ciutat més neta i més verda, el que es fa per incrementar els recursos destinats a la neteja
en més d’un 14 % després de tants anys retallats i també el treball que es fa per campanyes de
conscienciació que fa molt de temps que ja no recordàvem.

El treball d’este Govern per una València més verda que multiplica les inversions per fer
xicotets jardins als barris, a tots els districtes, parcs més grans com els d’Orriols, Benimaclet i
Malilla, i altres que ben prompte, per fi, seran realitat, com eixe esperat Parc Central. El treball
que fins i tot posa també en l’agenda, perquè no, la tradició i la modernitat dels horts urbans.

El treball d’este govern, honrat, valent i plural. És el de programar rehabilitacions socials i
urbanístiques per a barris com el Cabanyal que fins fa ben poc es pensava derrocar. És un treball
d’un Govern municipal que persistix i que també espera. Un Govern que des l’autocrítica i
l’autoexigència en ocasions també desespera pels ritmes, però que sap que només des de la
persistència que és les flors germinen i els fruits arriben a la taula.

Un govern que està orgullós d’una València que està en el mapa per ser com és. [La
De la València de gent humanapresidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 

i acollidora, la de l’Aquarius, la que exhibix al món amb l’orgull de la seua horta o la seua festa
de les Falles com a Patrimoni Immaterial de la Humanitat. Acabe, la València orgullosa de la
seua Devesa i Albufera. La València que treballa esforçadament per millorar, que l’encerta i
s’enganya. La València d’un canvi a millor que ací no s’acaba.”

Sr. Monzó, portaveu del Grup Popular

“Buenos días, alcalde, concejales, asistentes a este Pleno, personal de la casa, distintas
asociaciones que nos acompañan esta mañana.

Quisiera empezar esta intervención diciéndoles que después de tres años y de escuchar
atentamente a usted y al resto de portavoces, tres años de desgobierno, de desencuentro entre
ustedes, de mirarse al ombligo, de una mirada cortoplacista. Decía Molière que, por desgracia,
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los sujetos de poco alcance hablan mucho sin decir nada. Yo cambiare lo de poco alcance por una
mirada corta, sin capacidad de mirar hacia el futuro. Esta ciudad ha perdido la alegría, ha perdido
el modernismo, ha perdido su capacidad internacional de mirar hacia fuera. No son capaces ni
siquiera de mirar hacia el resto de España, ya no les digo yo hacia el resto de España. Y esta
mirada de futuro que el Partido Popular imprimió durante los años de gobierno.

Han hablado ustedes de cambio y efectivamente se ha producido un cambio a lo largo de
estos tres años, pero como acabamos de escuchar este cambio en nuestra opinión ha sido a peor y
bastante a peor. Presentan ustedes el peor balance de la historia en democracia de esta
corporación y les diré porque. Efectivamente han contado con más dinero, más recursos. En
personal les dijimos que gastarían más de 50 millones. Nos hemos equivocado, serán más de 60
millones cuando acabe la legislatura. Y no nos opusimos al convenio colectivo, lo que nos
opusimos es al enchufismo de asesores y a subir los sueldos a los altos cargos de su personal de
confianza.

Ha dicho usted que han gastado un 14 % más en limpieza y es verdad. ¿Y cómo es posible
que todos se quejen de que València está más sucia? Esto es consecuencia de su mala ejecución
presupuestaria. También se ha hablado de movilidad. Mientras se estaba desarrollando este
debate, hoy había un atasco en València, la suma de todas las entradas de València, de 20
kilómetros. Esto no se lo inventa el Partido Popular. Sí, sí, fuera de València, pero entrando en la
ciudad, entrando en València. Y ustedes han renunciado a la V-21, a la que el Gobierno de
España, del que tan mal hablan, aportó 30 millones de euros, 4 millones este año, y ustedes han
renunciado a ellos. Con una falsa esperanza de protección de la huerta, cuando no tiene el plan
especial ni un metro cuadrado más de protección que el que tenía el partido Popular.

Esos son sus engaños, los que han hecho durante estos tres años, porque no han hecho
absolutamente nada. Esos son los resultados de su política. Incremento en los trámites
administrativos, tanto de licencias como la construcción. Habla usted de una administración más
ágil y profesionalizada. ¿Dónde está? ¿Porque se alargan los trámites? Menos seguridad, menos
limpieza, menos transparencia. Ahora hablaremos de ello. Pero aquí solo había una política:
eliminar al Partido Popular. Y no lo han conseguido porque aquí seguimos.

Sra. Gómez, estamos en un debate de la ciudad. Usted tiene que hacer un balance de lo que
han hecho y si quiere hable de lo que van a hacer. Usted no me hable de esta València idílica que
van a hacer, eso déjelo para las elecciones. En la réplica, hábleme de lo que han hecho y si quiere
de lo que van a hacer. ¿Me está usted diciendo que tiene 44.000 desempleados menos València?
Usted, ¿del Partido Socialista? Que arruinaron este país, que dejaron a más de 3 millones de
personas en la estacada, en el paro. Y lo va a volver a hacer el señor Sánchez. ¿Me habla usted de
empleo, Sra. Gómez? Por favor, cambie esa dinámica de discurso de gabinete y baje a la calle. Y
no solo para hacerse fotos, para atender lo que está pasando porque todavía hay mucha gente en
el paro.

Me está usted hablando del Presupuesto General del Estado. Ustedes van en la línea floja,
el Partido Socialista, pero la barra de seguridad se acorta cada vez y van a tener que decidir entre
nacionalismos e independentismos y Constitución, y va a tener que ser en breve. Y durante más
de 100 años de historia siempre han ido al límite. Y el problema no es que caigan ustedes, el
problema es que nos arrastren a los demás. Por tanto, no me venga aquí con historias y con
eslóganes.
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Sr. Fuset, vostè també ha vingut amb eslògans: treballar, persistir, esperar. Nosaltres
també hem treballat i també persistim. I sap què esperem? Que en el 2019 deixen de estar ahí. I
molts valencians també, molts valencians també. I en les festes, sí, sí, després em contestes. I en
les festes vostés també haurien d’haver treballat i també haurien d’haver persistit i també
deurien d’haver esperat que el col·lectiu faller no el reprovara per primera vegada en la
historia. I després s’absenta de la assemblea i després torna com si fórem uns xiquets. Les falles
qui les ha polititzat son vostés. Un arma de destrucció? Vostés, Compromís, són un arma de
destrucció per a les festes. I esperem que la senyera torne a entrar en la Catedral quan
governem este Ajuntament.

Li he parlat antes de la V-21. Han hablado también de la Marina, del proyecto de la
Marina. Oiga, este Ayuntamiento, mientras ha gobernado el Partido Popular, ¿ha pagado un solo
euro de la deuda de la Marina? ¿Verdad que no? No lo ha pagado. Una deuda que el Partido
Socialista a esta ciudad, en diferencia de Sevilla y de Barcelona, condenó en más de 350 millones
de euros. Y con el Partido Popular no se ha pagado ni un euro. ¿Lo van a poner ahora en los
Presupuestos Generales del Estado? ¿Esto es lo que venden? ¿Que no se va a pagar la deuda de la
Marina? Oiga, Sra. Gómez, ¿usted ha hablado con el Sr. Puig? ¿De verdad ha hablado de los
Presupuestos Generales? Porque a València no va a llegar un euro más de ingresos. Es deuda, es
deuda Sra. Gómez. Un adelanto del 2021 y un préstamo del IVA, eso es lo le va a dar el Estado a
esta comunidad. Debería de hacerlo.

No cambien el nombre a la T2 y a la línea 10, háganla, hay recursos. La Generalitat
Valenciana invierte entre 20 y 30 millones de euros en esta ciudad. El partido Popular al año, 200
millones de euros en más de 20 años, año tras año, la Generalitat Valenciana. Por eso tenemos la
ciudad que hoy tenemos y por eso, por desgracia, en tres años tenemos, pues efectivamente, la
ciudad que tenemos o que nos gustaría tener.

Triplicamos las zonas verdes en la ciudad de València, no nos den lecciones de medio
ambiente. Recuperamos el parque del Saler. Recuperamos mucho de nuestro patrimonio: el
Mercado de Colón, prácticamente todos los puentes del río, la plaza Redonda, infinidad de
alquerías, palacios llenos de actividad, más de 400 millones de euros. ¿Y me hablan ustedes
ahora de la Lonja? ¿Del entorno de la Lonja? Que ayer estuvimos con la presentación de la
mascota y es un auténtico desastre y un caos lo que han hecho allí, maceteros, improvisación. No
me hablen de esto y hagan lo que tienen que hacer.

Enfrentados y paralizados. Con el Partido Popular había certeza, seguridad, liderazgo,
equipo, se notaba. Y estaba la Sra. Barberá al frente, a mucha honra. Y ninguno de ustedes, y le
incluyo a usted como alcalde, le llegará nunca a la altura de los zapatos. Le digo porqué, le digo
porqué. No por lo que hizo, sino porque tenía un sentimiento por esta ciudad que ninguno de
ustedes tienen y porque se dejó la vida por ella. Ninguno de ustedes, tanto que la han criticado.
Nosotros no nos olvidamos.

De lo único que nos han hablado esta mañana es que han bajado la deuda y han reducido el
plan de pago a proveedores. ¡Pero si les dejamos las cuentas saneadas! Tenían más de 100
millones de euros en caja, 100 millones de euros en caja, en cuenta corriente, con el déficit
presupuestario que había.
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[La presidència demana calma]

Más de 100 millones de euros en cuenta corriente, del que no hablan. Y lo único que han
hecho es ejecutar un plan que es el que estaba previsto. Reducir la deuda lo han anticipado del
2021 al 2018, pero porque no han invertido en la ciudad, porque no tienen otra cosa que hacer.
Ustedes no lo llevaban en el programa electoral. No se ría, ninguno de ustedes llevaban la
amortización de la deuda. Y este es el único balance que pueden presentarnos esta mañana.

Hay presupuestos participativos, pero también hay barrios como Xerea, Tendetes, como la
Ciudad Universitaria, como la Gran Vía, que no se han invertido ni un solo euro de los
presupuestos participativos. De los participativos ni un solo euro, se lo han dicho los vecinos.
Hablan del corsé de Montoro, pero el traje de este Ayuntamiento les viene grande, les viene muy
grande.

Muy brevemente. Oiga, ¿porque no han hablado del Centre Excursionista y del Camino
Hondo del Grao, que han perdonado 1,5 y 7 millones de euros a dos entidades financieras? ¿Eso
ha pasado desapercibido? ¿Eso por qué no lo dicen? ¿Porque no me hablan de la Ceramo, que
ordenaron la modificación del Plan General de Ordenación Urbana para trasladar la
edificabilidad? Por cierto, nosotros tampoco queríamos ni más suelo y el que teníamos era de
más calidad. Lo mismo, con el mismo Plan General de Ordenación Urbana. ¿O es que han
inventado ustedes la luna? Lo que pasa es que había que hablar aquí de otro tipo de cuestiones.

Tampoco nos han contestado, hablando de transparencia, y se han negado a contestar en
numerosas ocasiones si le han ofrecido a la mercantil Guadalmedina alguna otra parcela para
materializar la compensación de la edificabilidad de Tabacalera y no lo han hecho.

Y por último, su mayor fracaso. Y no lo digo yo, se lo han dicho los vecinos. El Cabanyal.
El primer año que entraron ustedes en el gobierno se lo dijimos, y se lo reiteramos, no deroguen
el plan, cambien la modificación del PEPRI y hagan lo que quieran, hagan lo que han hecho.
¿Para un hotel de 17 alturas y para bajar las VPO de las que habían en el plan inicial? ¿Para esto
tres años? ¿A quién pretenden engañar? Sabemos perfectamente que tiene un problema de
seguridad, de limpieza, de servicios sociales, de los 13 millones de euros que hay en el Cabanyal
han ejecutado el 1 % en servicios sociales. Y si no se resuelve todo conjuntamente es imposible
que este barrio salga adelante. Lo que pasa es que había que demonizar al Partido Popular, había
que decir que éramos unos especuladores. Pues ustedes ahora se lo acaban de decir: está peor.
Primero les dijeron nos están fallando, hoy les han dicho que está peor.

En vivienda, Sra. Oliver, cero. No hace falta que les diga a sus compañeros de Gobierno
que no han invertido nada, dígaselo en la Junta de Gobierno, le han tomado el pelo. El Sr.
Campillo tiene 60 millones para el capítulo 1, usted cero en vivienda, cero. Pero no lo diga a la
prensa, dígaselo a ellos que le han tomado el pelo y a todos los valencianos también.

Por cierto, el Teatre el Musical, con informe desfavorable de la Intervención y de
disconformidad ha gastado más de 2,5 millones de euros. Si, Sra. Oliver, más de 2,5. Y hay un
convenio de 100.000 euros con un antiguo jefe suyo de la Universidad, también con informe
desfavorable. No me hable usted de honradez. Sí, Sra. Oliver, y usted lo sabe perfectamente.
Amiguismo y enchufismo.
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Los servicios sociales, lo acaba de decir el Sr. Giner. La pobreza ha aumentado en esta
ciudad y ustedes no han hecho absolutamente nada. Ningún centro nuevo, ningún centro de día
para mayores, la Concejalía de Juventud ha desaparecido. Está totalmente desaparecida, Sra.
Gómez, tanto que le gusta hablar de los jóvenes, del futuro y de la prosperidad.

En materia educativa, me gustaría tener aquí delante al Sr Marzà. ¿Quiénes son ustedes
para decirnos al resto de ciudadanos dónde tenemos que llevar a nuestros hijos? Tendremos que
llevarlos donde queramos. ¿O es que no existe libertad educativa en este país? O és que hem

? d’anar a l’escola pública, en valencià i dirigida per vostés o per qui vostés vullguen Podrem
educar-los en allò que nosaltres vullguam. O hem d’anar tots allí perquè a vostés els dóna la

 distrito únicogana? Per això quan tornem, tornarem a ficar el . Les quatre escoletes ens estan
costant 2 milions de euros, això també ho haurien de dir i moltes de elles per a col·locar a la
seua gent. I el Pla Edificant és el major fracàs; zero, Sr. Campillo, zero. Tant que li agrada a
vosté parlar de l’escola publica; 50 collegis, zero. Això també ho pot anotar en el 2015-2018, en
eixe balanç. 

Necesitaría una hora para hablar de limpieza, de cultura, de fiestas. En fin, que me diga
usted que en parques y jardines de Viveros, de Orriols, de Benimámet, del Parque Central. El
Parque Central es una iniciativa del Partido Popular y lleva 20 meses de retraso en el que no han
hecho nada. Se pone el chalequito amarillo y va allí a hacerse la foto. Oiga, no se haga la foto.
Trabaje antes con los equipos y con las contratas que ahí allí para agilizar los trámites y no se
ponga el chalequito con la foto. ‘Adopta un alcorque’, .eixa és la vostra possibilitat

El tema del botellón, el tema de seguridad, que lo estamos diciendo. Oiga, con todo el
dinero que ha habido en capítulo I ¿no hay más dinero? También mostramos nuestro soporte para
los policías y cuerpos de seguridad del Estado, como tiene que ser desde las instituciones
públicas. Y no han tenido ni un solo euro para incrementar la plantilla y en cuatro años no la van
a incrementar, ¿y ahora nos dicen que la van a incrementar? Les proponemos que la oferta
publica que se saque el próximo año, al menos el 80 % vaya destinado a esto.

Termino ya con movilidad. Atascos, accidentes, más contaminación. Sr. Grezzi, nosotros
también apostábamos por la política de las bicicletas, pero coordinada y combinada con el resto.
Por cierto, nos dejó fuera de la Mesa de la Movilidad y también nos ha dejado fuera de la nueva
ordenanza. Y se deja por regular cuestiones importantes como los patinetes. Sí señor, nos ha
dejado fuera. Esa es su política. La de participación que les han dicho en el , con unabou embolat
decisión de una junta de distrito que se la han saltado a la torera, para esto quieren ustedes que
participe el pueblo. Y cuando dice algo lo contrario a ustedes al cajón, al corral, com diria el

, al corral. Pues oiga, ya se lo han dicho, si volvemos habrá . Por no hablarpresident bou embolat
del resto de participación dirigida por ustedes, en aquello barrios y aquellos distritos que ustedes
han querido. [La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció]

Esta es la València que hay y esta es de la que ustedes no hablan.”

La  obri el segon torn de paraules.presidència

Sra. Oliver, portaveu del Grup València en Comú

“Moltes gràcies, Sr. alcalde.
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No sé si començar pel Sr. Giner i la seua visió de la València que l’únic problema que
tenim és el pancatalanisme. I una cosa que em preocupa molt, quin problema té en què els
polítics i les polítiques tinguem ideologia? Per què no es prepara unes oposicions si el que vol és
gestionar? Gestione. Però nosaltres no estem ací per a gestionar, estem per a fer política. Igual
s’ha equivocat del que havia de fer de la seua vida.

I alimentar l’odi en una ciutat com València que té com a bandera la convivència em
pareix molt perillós i molt alineat amb algunes postures de l’extrema dreta que estem vivint en
Europa. Nosaltres estem –i la ciutat de València en l’últim baròmetre ho ha deixat ben clar– per a
acollir. El que n’hi ha en Europa, senyora, és extrema dreta, li agrade o no li agrade.

El que sí que em pareix absolutament  és la postura del PP respecte del deute. Queflipant
no hem pagat el deute, que tenien vostés una ciutat de futur, una ciutat en el mapa. La Marina, la
Fira, la Fórmula 1, tot fiascos. No són coses que paràrem nosaltres, són coses que no es repetiren
perquè varen ser fiascos. La Fórmula 1 va ser un fiasco, la Copa Amèrica va ser un fiasco. Sinó
s’estaria fent, sinó la Fórmula 1 s’estaria fent. I per què es va parar? La vàrem parar nosaltres?
No.

Estem parlant de milions d’euros, milers de milions d’euros que ara hem de reparar, el
Govern de la Nau i el del Botànic. Eixe és el govern que vàreu deixar vosaltres i eixe és el deute
que tenim, i ho estem pagant. I[La presidència demana que es respecte l’ús de la paraula] 
també tenim altres deutes: el manteniment de totes les escoles de la ciutat, el manteniment de les
biblioteques, el manteniment jo crec que d’absolutament tots els locals municipals que estaven
deixats de la mà de Déu. Eixe és el vostre deute i en això hem de treballar.

Però nosaltres també tenim grans projectes i grans projectes de futur que sí que crec que
necessitem més temps per a dur endavant. I a mi sí que m’agradaria deixar ben clar que des de
València en Comú estem molt orgullosos de pertànyer a este equip de govern perquè s’han fet
moltíssimes coses i encara queda molt per fer.

I volem estar ací per a donar la cara, donar la cara per a aconseguir fer un parc
d’habitatges, un parc de vivenda pública amb preus assequibles que done resultats a les famílies
d’esta ciutat. perquè vostés tenien 200 vivendes per a 800.000 persones de les quals 1 de cada 4
famílies estan en risc de perdre la seua vivenda. És que no n’hi ha ninguna ciutat en tot l’Estat
espanyol que haja fet menys vivenda pública que ací. I necessitem temps, evidentment.

També necessitem temps per a fer totes les inversions que tenim previstes al Cabanyal,
prop de 100 milions d’euros. No tenim una vareta màgica, no podem fer l’Edificant de hui per a
demà, evidentment que no. Però tenim les idees molt clares. I evidentment tenim ideologia, som
un Govern progressista, ens preocupa la ciutadania, ens preocupen les famílies, totes les famílies.
I jo crec que si vas pels carrers de València no trobaràs ni el caos ni molt menys el
pancatalanisme este que diu el Sr. Giner, això no és cer i ho sabeu. Alimentar l’odi és molt
perillós i València no s’ho mereix.

Tenim també reptes en l’àmbit de la participació. Com en la vivenda, en la participació
tampoc varen fer res. Tenim el Reglament de participació que volem traure abans que acabe la
legislatura. És un reglament que dóna veu a totes les associacions dels barris, jo crec que
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dinamitza les juntes municipals i jo crec que també aposta per la descentralització d’una ciutat
que també era de les poques de l’Estat amb estes dimensions que no comptava amb els barris,
amb la veu dels barris de manera directa. Hem de fer més gran també el Decidim. El Decidim té
8 milions d’euros anuals, però sabem que la ciutadania de València pot dedicar més, pot dedicar
tot el seu esforç i tota la seua saviesa en dir-li a este Ajuntament en què i com volen gastar els
diners en els seus barris. I anem a apostar pel Decidim també.

Tenim moltíssimes coses a fer i volem estar ací per a donar la cara, volem continuar. I per
això hui hem fet un balanç i crec que és un balanç que deixa ben clar que som un Govern del
Canvi que creiem en esta ciutat. València no es mereix el que estava vivint vint-i-quatre anys,
amb un sostre de cristall, no s’ho mereix. València pot ser molt més perquè València té tota
l’estructura per a ser una ciutat diferent, singular, perquè ho és. No volem mirar-nos en altres
ciutats, en altres projectes, no. Tenim projecte propi i l’estem desenvolupant. el nostre projecte és
una ciutat perquè la gent vullga quedar-se, perquè vullga vindre ací i quedar-se. I hem d’acollir...
[ ]tall de veu

Vosté no coneix el respecte ni el coneixerà mai, és una llàstima.

Tots els reptes que tenim jo crec que són mancances que hem heretat. Una xarxa de
transport públic, una xarxa d’espais públics. En el centre de la ciutat dignificar les nostres places,
els nostres espais públics, la plaça de l’Ajuntament, la Llotja, el Mercat, Bruges, la Reina.
Ningun dels espais públics d’esta ciutat té la qualitat que mereix esta ciutat, ningun.

I necessitarem temps i volem tindre temps per a articular-los, per a de veritat que esta
ciutat estiga al mapa, com ha d’estar. Al mapa de la qualitat de vida, al mapa de no tindre por.
Eixa és la nostra proposta i estem orgullosos, i volem continuar.

Moltíssimes gràcies.”

Sra. Gómez, portaveu del Grup Socialista

“Gracias, alcalde.

Bueno, la verdad es que por tercer año consecutivo nos hemos encontrado una oposición
que si hay algo que les une o les caracteriza es que son incapaces de proponer nada. No tienen
ningún proyecto ni relato de ciudad, han hecho dos discursos de crítica, tras crítica, catastrofista,
sin haber hecho una sola propuesta de futuro. Pero si esta era su oportunidad, si en el debate del
estado de la ciudad del tercer año lo que ustedes tenían es que haber relatado la propuesta de
futuro que tienen para València. El problema es que ni el PP ni Ciudadanos tienen una propuesta
ni un modelo de ciudad.

Y ha empezado el Sr. Monzó recriminándome que los socialistas hablemos de futuro, claro
que sí. Porque nosotros tenemos capacidad de hacerlo, porque trabajamos y conocemos nuestra
ciudad. El problema es que ustedes han estado ausentes durante toda la legislatura. Han estado
más preocupados y trabajando por sus propios asuntos judiciales que por el Ayuntamiento y esta
ciudad, ese es su problema. Y decía el Sr. Monzó que en esta ciudad…

[La presidència demana calma]
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No, si es que a lo que nos tienen acostumbrados. Llevan todo el debate siendo poco
educados y siendo poco respetuosos. Pero no pasa nada, la derecha ladra, luego cabalgamos.

Lo que le quiero decir es que usted ha dicho que en València se ha perdido la mirada de
futuro, se ha perdido el relato de ciudad, se ha perdido el empuje. ¿Sabe lo que ha perdido esta
ciudad? Lo que ha perdido es, afortunadamente, a ustedes. Se han perdido los ferraris, se ha
perdido todo aquello que a esta ciudad le hizo mucho daño y le lastró. Y además es que les ha
perdido a ustedes literalmente, porque como les he dicho antes es que han estado ausentes. Dicen
que es que nosotros vamos a actos, a eventos. Si es que a ustedes no se les ve en ningún sitio, no
se les ven ni hacer propuestas. Si es que ha habido plenos de este Ayuntamiento que no han
presentado ni una sola moción. Si es que no tienen ni una idea ni un proyecto de València. Ese es
el problema que tienen ustedes.

Tanto es así que a estas alturas da ya vergüenza y es ridículo que todos los días pasen
noticias de que no encuentran a nadie que quiera poner la cara del Partido Popular, que no tengan
candidato. Isabel Bonig no encuentra a nadie que quiera hundirse con ustedes porque, ¿saben
qué? Toda València, toda València saben que van a perder. Ustedes no van a volver y ese es el
problema que tienen, y es ridículo. Yo les quiero avisar de que las listas se presentan en abril,
¿eh? Que igual no les llega, que igual no les da tiempo. Porque tanto darle vueltas deshojando la
margarita igual hasta se les pasa el plazo para presentar la candidatura. Cosa que oye, creo que no
sería una gran pérdida para esta ciudad tampoco.

Porque mire, decía el Sr. Monzó que en 15 minutos él tenía tiempo para relatar lo que
habíamos hecho. Ojala le hubiesen dado 30 porque cada palabra y cada frase suya lo que viene a
demostrar es que es más necesario que este gobierno de progreso se consolide, porque ustedes
tienen un modelo de ciudad que trajo los peores años a esta ciudad. Ojala usted tuviera más
tiempo para decir nada.

Y le voy a decir otra cosa, miente. Como a lo que nos tiene acostumbrados, por cierto, el
Sr. Monzó que ayer dijo, en otro debate de un medio de comunicación, que este Ayuntamiento
tenía a 6 imputados. Usted que tiene a 9 de 10, que es el único que no está imputado, ¿se atreve a
decir mentiras? Encima es que dice mentiras. Y mentiras cuando ha dicho las inversiones de la
Generalitat Valenciana, que dice que en su época se invertía más. Falso, falso, en ningún año se
han ejecutado más millones de euros que con la actual Generalitat.

Lo que pasa es que ustedes pintaban mucho los presupuestos, pero no ejecutaban nada.
Aún tenemos carteles así de grandes de ‘Aquí tu centro de salud’, ‘Aquí tu instituto’, que ustedes
no hicieron nada, nada. Ha habido años en que no han llegado ni a ejecutar 15 millones de euros,
cuando solo este año se han ejecutado 53. Por no hablar de los planes de empleo, que tanto usted
ha criticado. Que Europa, Europa, dijo que València era uno de los sitios que no había ejecutado
nada de la garantía europea, que nos lo querían quitar. Y este año, este año, gracias a la buena
gestión de la Generalitat Valenciana y los ayuntamientos de la Comunitat nos han dado más del
doble para que haya el doble de jóvenes que tienen la oportunidad de tener una primera
experiencia laboral digna, que no era lo que ofrecían ustedes.

Y otra cosa, Sr. Monzó no le voy a permitir ni le consiento que nos de aquí a todos
lecciones de valencianía, que reparta los carnets de quien siente más o menos esta ciudad porque
nosotros queremos mucho a València. ¿O qué se creen?, ¿qué porque su alcaldesa se enarbolará
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en la  era más valenciana que nosotros? ¿Mientras miraba hacia otro lado cuandosenyera
desahuciaban a familias trabajadoras porque no podían pagar la hipoteca? ¿Cuándo les cortaban
la luz y el agua porque no podían pagarla? ¿Eh? ¿Eso es querer a València? Querer a València es
querer a los valencianos y valencianas. Y esa es la bandera nuestra, la de los socialistas y la gente
de progreso que creemos en la Seguridad Social, en los servicios públicos. Que no nos hace falta
envolvernos en nuestra  como hacen ustedes para decir que ustedes creen en lasenyera
valencianía. No le permito ni una sola lección a ustedes sobre lo que es querer a nuestra ciudad.

Igual que Ciudadanos, que lleva toda la legislatura, igual que ustedes, intentando
catalanizar València. Sí, porque ustedes están intentando traer el conflicto catalán a nuestra
comunidad. Sí, y a nuestra ciudad. Que ha dicho aquí más veces pancatalanismo que València.
Que es ridículo, que la única propuesta que sea capaz de hacer es que València y Compromís, y
el PSOE, y València en Comú queremos hacer la capital de la republica catalana. ¡Es ridículo!
¡Ridículo! Y me da vergüenza que esa sea la oposición que tienen los valencianos y valencianas,
que se merecen una oposición responsable, que sepa hablar por cierto de Hacienda y de las
cuentas públicas, que por cierto no mienta, no mienta.

Porque usted ha dicho una cosa, además muy fea de la ciudad. Que València es una ciudad
de a todo 100. Oiga, ¿sabe lo que es a todo 100? Su política y su discurso porque no dice más que
demagogia y mentiras baratas, eso es lo que hace usted. Ha dicho que el desempleo ha subido
con la media nacional. Vamos a ver, València es la gran ciudad que más ha crecido generando
empleo por delante de Madrid y Barcelona. Barcelona, por cierto, pregúntele a Albert Rivera que
es de donde le dictan el discurso, que se los dictan mal, parece ser. Pregunten allí que es allí a
donde tiene que pedir permiso para cada cosa que dice. Porque ese es su problema, el problema
es que usted no es un candidato a alcalde de València, usted no es más que un vocero y un
altavoz de lo que dice y le dictan desde Catalunya y desde Barcelona. Porque Ciudadanos no es
un partido, Ciudadanos no es más que una sucursal de lo que se decide en otros sitios. Eso es lo
que a ustedes les pasa.

Igual que mienten, igual que mienten cuando hablan del turismo de esta ciudad. Dicen que
València, le quiero decir que cuando hable de turismo mire los datos oficiales, mire el INE.
València ha sido una de las ciudades que más ha crecido en rentabilidad en España, pasando de
43 euros a 60, y llegando el precio medio de la habitación a 86. Cada vez que habla de turismo y
cada vez que miente, ¿sabe lo que hace? El ridículo. Pero no ante nosotros, que a mí me da igual,
ante el sector empresarial que usted siempre quiere tanto agasajar, porque no es que capaz ni de
mirar una oficial como es el INE.

En fin, yo simplemente lo que le quiero decir, Sr. Giner, es que, de verdad, ha perdido
usted una oportunidad esta legislatura.

[La presidència els recorda al Srs. Mendoza i Sr. Novo que no estan en l’ús de la paraula]

Muchas gracias, Sr. alcalde, no es que nos sorprenda la actitud y siempre la mala
educación que ha caracterizado la oposición en este Pleno. Pero déjeme que les acabe diciendo
que han perdido una oportunidad de ser oposición y de ser una alternativa a este gobierno porque
usted ha sido incapaz de llenar un liderazgo que esta gente ha dejado ausente. Afortunadamente
quedan muchos años de gobierno de progreso y ustedes han quedado, sobre todo, desterrados a la
historia de València. Ojala no vuelvan.”
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[La presidència li comunica al Sr. Mendoza que si no calla haurà d’aplicar el reglament]

Sr. Giner, portaveu del Grup Ciutadans

“Buenas tardes de nuevo. El dicho que ha dicho antes de ‘Ladran, luego avanzamos’, pues
me parece que se lo puede aplicar.

Mire, a mi lo primero que me gustaría, por aclarar a Podemos, al Partido Socialista, yo es
que creo que Compromís lo tiene tan claro, y sobre todo los del Bloc, que lo que voy a decir
sobra, es si es verdad o es mentira que usted, desde sus delegaciones, está dando dinero a Acció
Cultural del País Valencià. Dígalo usted aquí mismo. Si es mentira diga usted, míreme por favor
y dígame si es mentira, que han pagado 260.000 euros, este Ayuntamiento, a entidades de
vinculo pancatalanista. Usted dice que no tiene nada que ver con ello. ¿Usted sabe que desde el
Parlament de Catalunya le han dado a la entidad de Acció Cultural del País Valencià, es una
aclaración, más de 30 millones de euros? Más de 30 millones de euros. Usted sabía que de esos
30 millones de euros, el Sr. Pasqual Maragall, del Partido Socialista, ha entregado 5.100.000
euros, el Sr. José Montilla, del Partido Socialista, ha dado 7.800.000 euros, es decir, 13 millones
de euros de presidentes del Partido Socialista en Catalunya se lo han dado a Acció Cultural del
País Valencià. Ese fantasma que ustedes dicen se llama Acció Cultural del País Valencià y lo
están financiando ustedes.

Es que me da impresión que a veces no saben quién es Acció Cultural del País Valencià.
Acció Cultural junto a Òmnium y otra entidad balear están dentro de la Fundació Llull. Bueno, el
presidente de esta fundación es Jordi Cuixart. Aquí tienen ustedes al presidente de Acció Cultural
del País Valencià visitando la cárcel a estas personas. Esto es Acció Cultural, y ustedes les están
dando dinero, desde València y desde Catalunya. Por eso se lo estamos diciendo, porque ustedes
están a toda hora flirteando con el separatismo y es muy peligroso. Trece millones de euros ha
dado el Partido Socialista de Catalunya a Acció Cultural del País Valencià y eso se puede
contrastar. Así que por favor díganme ustedes si es verdad o mentira que están dando dinero a
Acció Cultural.

Dicho esto, lo importante. Es que a veces hay que aclarar las cosas. Mire, si han subidos
los precios del alquiler, Sr. Ribo y Sra. Oliver, ¿sabe por qué es? Volvamos otra vez a la gestión.
Porque hay 2.500 licencias de obra que no se han concedido, por falta de gestión. No se ponga
nervioso, tranquilícese. Por falta de gestión, porque no saben ustedes gestionar. Si no se
construye obra nueva, ¿qué es lo que pasa? Que sube el precio de los alquileres. Tranquilícese,
esto pasa en las mejores familias, en las mejores familias. Si ustedes no dan licencias, no se
construye y por lo tanto lo que tiene que subir el alquiler. Gestión.

Licencias para... Por favor, Sr. Ribó. Licencias para el[La presidència demana silenci] 
comercio. De la Ordre Edificant. Tanto que hablan ustedes de la escuela pública, ¿ustedes saben,
lo saben los valencianos, cuántos ayuntamientos de la Comunitat Valenciana ya tienen dinero de
Edificant? ¿Cuánto dinero se ha dado? Cientos de millones. ¿Saben cuánto ha llegado aquí?
Cero. ¿Saben cuánto está pidiendo cada ayuntamiento por colegio? 400.000 euros. ¿Sabe cuánto
está pidiendo este Ayuntamiento por colegio? 100.000, la cuarta parte que están pidiendo los
ayuntamientos de la Comunitat Valenciana y lo hacen porque no saben gestionar. Luego me
contesta lo que quiera, pero esto es una realidad de los números que le tengo que enseñar.
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Importantísimo también el deporte, que hablan. ¿Usted sabe que tienen más de 34
polideportivos donde han caducado las contratas? Eso es lo que ustedes se preocupan de lo que
son el deporte y la vida saludable para los valencianos.

Le voy a recordar, claro que sí, los falsos autónomos que tenemos en lo que es
Mercavalencia. Es que luego decían que venían aquí a rescatar personas y ya nos han votado tres
veces que no a solucionar esta situación.

Y vámonos por barrios, porque lo que tenemos que trabajar es porque toda València tenga
las mismas oportunidades. Ustedes me hablan de ideología, yo les hablo de personas. Si yo
hablase de ideología no hubiese firmado lo que ustedes propusieron del Cabanyal. Porque aquí lo
importante son las personas. Lo que nos habla la Constitución es que somos todos ciudadanos
libres e iguales y esto lo tienen que entender, independientemente de cómo se piense. Y la
voluntad política tiene que estar por dar servicio a las personas, no a una ideología. Si nos mueve
la ideología no haríamos absolutamente nada. Les invito a hacer un viaje al centro, a moderarse y
a mirar que lo importante que existe para sacar situaciones que son como las del Cabanyal es
importante llegar a acuerdos, es necesario el dialogo y hay que sentarse a hablar con personas
que no piensan como tú. Ahora, si solo manda la ideología pues tenemos un problema.

En este paisaje de València tenemos muchos barrios que están con degradación, tanto
social como de infraestructuras. Mire Velluters, la Cruz Cubierta, Algirós, Orriols, Benicalap y
Cabanyal. Algunos, degradación social pura y dura de drogas, de conflicto social, otros de
botellón y de ruido. Tenemos barrios que se están quejando continuamente de la falta de diálogo.
El barrio del Pilar; el Nou Moles, con el polideportivo; Ayora, que lo han explicado hoy los
vecinos; Penya-roja, donde gente que se había comprado una casa, le han cambiado las
condiciones y le van a poner una finca delante con unas condiciones completamente distintas a
las que tenían, y no se sientan a hablar con ellos, son incapaces de hablar con ellos; la Ciudad de
las Artes y las Ciencias, con lo que son los talleres de la T2. Son incapaces de hablar con todas
estas asociaciones de vecinos.

Y luego barrios que están reclamando infraestructuras, como Malilla, lo que es el centro de
salud; Torrefiel, donde una persona que quiere ir desde su casa a la Nueva Fe tarda más de una
hora y lo más normal es que esa persona en su parada del autobús no tenga ni techo ni una silla,
porque las paradas no están amoldadas a lo que tiene que ser un servicio de calidad público;
Castellar, para tener el acceso a València; la Torre; Benicalap, los jardines que se habían
prometido.

Mire, hay muchas promesas en los barrios de València que se encuentran todos en una
situación de inferioridad y por lo tanto esto lo que nos dice es que un vecino, un vecino nuestro,
un ciudadano nuestro, que es como cualquiera de nosotros, no tiene las mismas oportunidades en
función de que barrio viva. Esta es la realidad después de tres años y esto es contra lo que vamos
a luchar. Que cualquier valenciano, independientemente donde viva, tenga las mismas
oportunidades para tener un buen servicio, para desarrollar su profesión. Que cualquier
valenciano, claro que hemos hecho promesas y hemos hecho compromisos, que pueda ser padre
o madre puede dejar a sus hijos.
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Porque aquí lo importante no es si la escuela es publica o no, es que tenga el servicio
gratuito, público y de calidad. Lo importante es el servicio, no la propiedad de quien da el
servicio, eso es ideología otra vez. Lo importante es que una persona, un ciudadano, no tarde más
de 10 minutos esperando el autobús. Y hay que gestionar esa realidad. Lo importante es tener una
administración moderna. Por cierto, ese incremento del personal, abro paréntesis, tiene un 20%
de precariedad, cierro paréntesis. Lo importante es darle un servicio de calidad a un ciudadano y
que no tenga que venir al Ayuntamiento más de tres veces.

Lo importante es que València, y le he dicho ya tres compromisos y le voy a decir un
cuarto, tenga una estación de autobuses de una ciudad europea y moderna. No lo que tenemos,
que es una vergüenza esa estación de autobuses. Y aquí tiene, Sra. Sandra, el cuarto compromiso
de este partido, de este grupo municipal: tener una estación de autobuses como se merece
València. Y estos nuestros compromisos, claro que sí. Lo que pasa es que nosotros esto ya lo
hubiéramos hecho, pero en seis meses. ¿Por qué? Claro que sí. Porque la infraestructura la tiene
Sr. Ribó. Ese es el problema.

Perdone, para que las familias tengan bonificado el cheque escolar de 0 a 3 años, las
infraestructuras de escuelas las tienen, tienen los profesores y tiene a las familias, le falta dar el
servicio. Sí, me ha quitado[La presidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
20 segundos usted, Sr. Ribó.

Lo que usted necesita es quitarse su ideología y su forma sectaria, y pensar en el ciudadano
y ponerle gestión a esta ciudad. Esta ciudad no tiene límites. Los valencianos y esta ciudad de
València podrían llegar a ser la principal ciudad europea y usted lo está impidiendo. Vamos a
hacer todo lo posible para que usted no esté aquí cuatro años más.”

Sr. Fuset, portaveu del Grup Compromís

“Moltes gràcies.

Jo voldria començar i parlar ara quasi com a ciutadà més que com a portaveu de
Compromís. Com a valencià, donar les gràcies a les aportacions crítiques que n’hi ha hagut en
este debat. Ho he dit abans, crec que és molt bona idea que este Govern de la Nau haja volgut
fixar el debat de l’estat de la ciutat i que tinguem una oportunitat democràtica per a reflexionar i
cadascú dir la seia. Per tant, jo voldria reiterar eixe agraïment a les aportacions crítiques perquè
crec que, i ara ho dic sí com a membre del Govern, ens posen les piles i ens ajuden a continuar
millorant eixe treball. Som conscients, ho he dit abans que eixe treball és millorable i per tant
amb eixa humilitat però també satisfacció pel treball ben fet vull agrair eixes aportacions.

En tot cas, el que sí que voldria i trobe a faltar, i s’ha dit ací, sobretot que eixes aportacions
critiques vinguin per part de l’oposició. Jo ara després comentaré i voldria donar resposta
específicament a algunes de les aportacions veïnals perquè m’han paregut sincerament molt més
interessants del que hui l’oposició ha fet ací. Perquè a esta oposició, ja s’ha dit ací, li falta
proposició. Però jo discrepe, no crec que siga perquè no tinguen propostes. Jo crec que les tenen,
clar que les tenen. Clar que tenen un model alternatiu de ciutat. És el que hem vist durant
vint-i-quatre anys, és el que ens ha dut a eixe forat negre, és el que ha dut a les famílies
valencianes a la crisi i al deute, i a l’atur, efectivament. Eixe és el model, el que hem patit durant
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vint-i-quatre anys a València i el que ens a portat precisament a obrir els telediaris de mig món
parlant de la corrupció o a la situació de la qual només ara amb este Govern de Joan Ribó hem
eixit del Pla de Deute. Per tant, clar que tenen propostes, clar que tenen alternatives, no siguem
il·lusos. En tenen, les hem patides, les hem vistes. I la ciutadania va dir que no les volien i
confiem i desitgem que així siga els pròxims anys.

Deia que les aportacions que s’han realitzat per part dels veïns i veïnes m’han paregut prou
oportunes en alguns casos i jo crec que este Govern no ha de tindre por a fer eixa autocrítica.
Som conscients, ho hem dit abans que se m’avançaren, treballar, persistir, esperar. I sabem que
moltes vegades esperar suposa desesperar i que els ritmes haurien de ser molt més àgils, i crec
que és un dels reptes que tenim precisament, agilitzar i actualitzar una administració com
l’Ajuntament que porta molts anys anquilosada en els seus procediments administratius. I ja ho
ha dit l’alcalde, que ha de ser un dels objectius de la pròxima legislatura.

En tot cas, crec que calia comentar algunes coses. Primer, jo respecte a la persona que ha
intervingut per part de la penya taurina i associació cultural El Carpesano amb el major dels
respectes no vaig a entrar a valorar moltes de les qualificacions que ha realitzat. En tot cas, dir
que no és cert les xifres de les quals ha parlat perquè mai com fins ara els pobles de València
havien pintat. Mireu si és així que de fet parlem d’això, parlem de pobles de València i no de
simples pedanies i per tant els integrem d’una visió global i transversal en tota l’acció ciutadana.
En tot cas, afegir una cosa. Està clar que ací tots no pensem igual però és que este Govern i
particularment Compromís ho tenim ben clar, hem introduït les polítiques de benestar animal
com a polítiques imprescindibles de la nostra acció. I per tant, ho sentim, però pensem que tenim
grans tradicions, grans festes i que no necessitem posar-li foc a les banyes d’un animal per a
divertir-nos. Ho sentim i pensem així. Per tant, mentres nosaltres governem a València no hi
haurà bou embolat.

En tot cas, manifestar respecte a una pregunta que havia fet l’Associació de Veïns del
Cabanyal que totes aquelles persones que han manifestat davant dels servicis socials la seua
necessitat en qualsevol aspecte és atesa, que tenim a més un programa específic de teleassistència
al Cabanyal que es diu No estàs sol. Els problemes de delinqüència cal recordar que no són
només socials sinó que també són policials i en eixe sentit també estem treballant i demanant a la
Delegació del Govern sobretot que ens ajude a treballar eixe problema que tots sabem que no és
un problema nou ni un problema que es vaja a resoldre en quatre dies.

Respecte a la intervenció de l’Associació de Veïns de Polo y Peyrolón, en primer lloc i ho
he pogut comprovar, eixa reunió sí que es va produir. Crec que no està ara mateix la seua
representant però eixa reunió amb l’alcalde sí que es va produir, crec que demà just farà un any.
En tot cas, recordar que els augments de neteja són constants en estos tres exercicis, que n’hi ha
una brigada específica per a netejar els botellots que es deixen cada setmana. I recordar una
qüestió que és el tema de la poda perquè sabem que és recurrent. El PP una de les últimes coses
que va fer abans d’anar-se’n va ser deixar protegida la contracta de la poda. Miracles a Lourdes,
a Lourdes Bernal en este cas. És que en este cas fins que eixa contracta no es puga renovar no es
podrà augmentar en quantia. I recordar que està augmentant-se notablement la quantitat de
superfície verda.

Respecte a la Federació de Veïns, agrair la seua aportació. Ens hem quedat per escoltar
aquelles propostes o aquelles felicitacions que em consta que també n’hi havia, però per qüestió
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de temps no s’han pogut escoltar. Però recordar que els intercanviadors començaran a funcionar
quan s’inicie l’actuació de la plaça de la Reina, eixa reforma esperada per tots i per totes, i per
tant serà en eixe moment que s’aprofitarà per fer eixa reforma necessària en el sistema de la
mobilitat. Jo crec que lluny de polèmiques un poquet artificials i interessades com ja he dit abans,
no cap dubte que el foment de la mobilitat dels vianants ha de ser la prioritat per damunt de tot i
per això s’està treballant com he explicat abans en eixos 300 passos de zebra, en els itineraris
escolars, etc. Hem parlat també abans de la qüestió de la neteja.

Sí que voldria referir-me també a la intervenció de CERMI que ha parlat de l’accessibilitat
i a més a més ho vaig a fer demanant disculpes no només per este Govern sinó pels anteriors
també, com a institució. Efectivament, crec que en esta ciutat hi havia una assignatura pendent
amb les persones amb diversitat funcional i en qüestions d’accessibilitat. i per tant, estem tractant
de fer els deures com més prompte millor perquè s’havia fet molt poquet o ben poquet en
governs anteriors. Hem invertit el 2018 quasi huit milions d’euros en l’accessibilitat a voreres,
edificis, parcs i jardins. I per tant, també en totes les ordenances tractem de facilitar la vida de les
persones.

Mireu, jo sí que voldria contestar alguna cosa a l’oposició perquè si no diran que no. Però
és que sincerament ho ha dit el Sr. Fernando Giner. Diu: ‘Oiga, es que usted nos ha

’. Mire, amb tot el respecte que sap que li tic, vostés també ens han decebut.decepcionado
Ciudadanos crec que ha decebut. Mire, li ho vaig a dir amb tot el carinyo, Vosté recorda a Carlos
Jesús? Aquell que deia: ‘ ’. És el seuVan a venir tres mil naves extraterrestres y nos van a invadir
discurs. Al final recorda a un telepredicador que ens parla d’una gran invasió, en este cas
pancatalanista que pareix que estiguen els tancs entrant per Puçol i que vagen a conquerir-nos. I
vosté no està parlant de la realitat de la ciutat. Sí, vosté traga totes les fotos que vullga.

Però és que jo no sé si els valencians volen escoltar alguna cosa del que pensa Ciudadanos
sobre la ciutat, no sé, hauran d’escoltar el que diuen en Palafrugell o en Sant Boi del Llobregat
perquè ací en València vostés no han parlat de l’estat de la ciutat, vostés vénen a parlar del que
els diuen des de Barcelona que han de parlar. I per tant, que sàpia vosté que este Govern com li
he dit abans continuarà treballant amb idees, que això es diu ideologia, amb valors per
descomptat i moguts precisament per un programa que és un compromís amb la ciutadania. Jo
crec que vostés h an decebut a moltíssima gent que a més a més com vosté sap els anomenen 

.abstencianos

I d’altra banda, respecte al PP jo sincerament, ja sé que el temps se m’acaba, doncs mire,
vostés efectivament no em sorprenen. L’única cosa que els desitge és la millor de les sorts [La

perquè troben un candidat ipresidència li comunica que ha esgotat el seu torn d’intervenció] 
sapiam a qui ens haurem d’enfrontar en les pròximes eleccions.

Moltes gràcies.”

Sr. Monzó, portaveu del Grup Popular

“Estan molt nerviosos, senyors de Compromís i senyors del Partit Socialista, amb el
candidat que trobarà el Partit Popular. No fan més que parlar del candidat.
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Señora Gómez, a usted, se le ha presentado un candidato, le denominaba la prensa como
una persona friki, decía la prensa. Lógicamente pues no han tenido más remedio que elegirle a
usted que ya lleva una trayectoria en este Ayuntamiento, lógicamente.

Pero, señor Fuset, nosotros es que tenemos mucha gente y muy buena. Yo no me incluyo si
quiere, yo soy de los normales. La intervención de antes de las normales en el Partido Popular.
Quien pueda venir detrás de mi mucho mejor. Por eso, tranquilitos que ya llegará el momento, ya
lo dirán cuando se tenga que decir.

Nos han pedido también que hagamos propuestas, las hemos hecho, más de 50, lo hemos
hecho en todos los debates, este año 50 pero es que no nos hacen ni caso. No es que tengamos
una barita mágica, como decían ustedes antes. Pero cuando gobierna el Partido Popular en el
Gobierno de España, en el autonómico y en este Ayuntamiento las cosas van mucho mejor.

Por eso, proponemos en cuestiones económicas que se baje el IBI, que lo subieron, 
l’apujaren, alcalde. Té vosté un paper, el tinc jo, de 10,7 milions, no em diga que mentisc quan
diu que no ha apujat l'IBI. Tinc eixe paper, li'l puc traure quan vullga. Com no serà València
una de les capitals, de les grans capitals que menys impostos paguen, perquè ho imposàrem
nosaltres. Això ho féu el Partit Popular i vostés han seguit eixa línia però apujant l'IBI en 10,7. I
nosaltres el que proposem és que abaixen a les famílies, a les empreses, als autònoms que van a
eixir perjudicats ara en els nous Pressupostos Generals de l'Estat.

Proponemos propuestas sociales como el cheque escolar. Que también los Presupuestos
Generales del Estado, el señor Iglesias y el señor Sánchez, han dicho que van a haber 300
millones, insuficientes. No llegan ni para cubrir Canarias. Pero bueno, algo llegara a esta ciudad.
Les hemos pedido que dupliquen el presupuesto en el cheque escolar, y coincidimos con
Ciudadanos, de 0 a 3 años, que la gente pueda ir donde quiera, a la escuela infantil que quiera.

También propusimos, en primer término un plan de maternidad infantil y volver al distrito
único, que la gente pueda elegir a qué colegio quiere llevar sin distinción de si es público o
concertado y, por supuesto, privado porque nosotros apostamos por los tres modelos de
educación y lo hemos demostrado.

También queremos recuperar el aspecto de València, por supuesto. La limpieza que está
más sucia, lo hemos hablado antes.

En cuestión de movilidad, se lo anunciamos ya, vamos a revertir muchas de las cuestiones
que se han hecho. No es posible el caos circulatorio en todos los accesos a la ciudad de València,
la calle Colón, Ciutat Vella. L'altre dia em vaig ficar per a anar des del carrer de la Corona, que
treballa la meua dona, vindre ací i no m'aclaria, no m'aclaria per on podia vindre. I quan arribe
a l'avinguda de l'Oest, no puc tirar a l'esquerra. Senyor Grezzi, això és un martiri per als que
viuen allí tots els dies que no poden ni accedir al seu pàrquing. Clar que anem a revertir-ho.

En qüestions de seguretat, nosotros queremos volver al policía de barrio que tan buenos
resultado dio a esta ciudad y queremos que de eso 60 millones que se han incrementado el
capítulo I, parte vaya también a incrementar la plantilla en policía y en seguridad, que es
fundamentalmente donde están las carencias. Y en el resto, que es en administración, hay
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servicios como Contabilidad deficitarios, que haya un reparto equitativo, igualitario y ya está.
Pero ustedes han cargado una administración y han dejado la plantilla de seguridad peor que la
que teníamos nosotros.

Por tanto, lo que queremos es recuperar esta ciudad que teníamos de futuro con mirada
hacia el exterior, moderna, limpia, inteligente, con la Marina. Señora Oliver, que me hablaba
usted antes de la Marina. La Marina, perdóneme, concurso sin adjudicar por parte de ustedes. Y
es una pena, una verdadera pena, un proyecto de , de biopolo, de innovación, de captaciónstartup
de talento, en lo que han convertido ustedes aquello, una auténtica pena. Por cierto, la Feria de
Muestras lo que se ha hecho es un cambio de registro. No me hable usted que ha dado resultados
positivos. Que ya propusimos también nosotros. Usted, vosté està en el Consell d’Administració i
ho sap.

Por tanto, y por supuesto, finalizo con las propuestas con una participación efectiva.
Señora Gómez, que me habla usted de corrupción. Yo le voy hablar de los treinta mil euros que
ha gastado el Partido Socialista en Andalucía en un prostíbulo, eso es deleznable. Y le voy hablar
de las declaraciones de la actual ministra de justicia que debería estar fuera diciendo que, bueno,
pues que de alguna manera es rentable, ¿no? El negocio este que Villarejo le estaba proponiendo
que es caso de éxito seguro. Usted, sí, sí. Usted que es feminista, se ha presentado como
progresista y feminista. ¿No le da vergüenza hablar de esto?

Y a usted también, señor Fuset. ¿O es que los del Partido Popular somos distintos al resto
de los humanos? Hay seis imputados, los tienen ustedes, usted también y mañana va a declarar. Y
no saldrá en el telediario como ha dicho usted. Sí, sí, no ponga esa cara de interrogante. Pero el
uso que hacemos nosotros es bien distinto, ¿sabe por qué? Porque no tienen otra cosa más que
poner encima de la mesa, después de tres años. No tienen absolutamente nada, se lo he dicho
antes. Su único propósito era arrinconar y que el partido popular dejara de estar en el gobierno.
Lo consiguieron no porque nos ganaron, porque volvimos a ganar las elecciones. Somos el
partido más votado en la ciudad de València, por eso somos los últimos en la intervenir en este
Pleno. Y eso la gente lo sabe y lo vamos a revalidar, no tengan prisa. Traeremos al mejor
candidato, al mejor programa, la mejor apuesta por esta ciudad, pensando en las personas que es
lo que hemos hecho siempre y no como ustedes que están pensando en ustedes mismos.

Señora Oliver, me decía usted que alimentamos el odio y que es peligroso. Oiga, ¿usted ha
escuchado hablar al señor Iglesias? No lo sé, mírelo en los telediarios que sale bastante. ¿Y al
señor Echenique? Pues no sé, escúchelos.

Finalizo con una breve, en fin, reflexión que me gustaría trasladarles del desgobierno, de
los desencuentros, que me gustaría detenerme un poco en todos los desencuentros que han tenido
entre ustedes. Se enteran de las cosas por la prensa. Oiga, si son compañeros. Los viernes, están
todos los viernes juntos. ¿Por qué no hablan y se tienen que enterar por la prensa como nosotros?
¿Tan difícil es esto? ¿Tan mal se llevan entre ustedes?

Este lunes asistía a la conmemoración como doctor honoris causa al que fuera presidente
del Gobierno Adolfo Suarez González y me quedé con una frase que decía: ‘El poder se mantiene
mientras se ejerce y su única legitimidad es el servicio a los demás’. Además es una persona a la
que admiro. Yo creo que esto es una gran verdad y que ustedes no han sido conscientes de ello.
Ustedes tienen hoy el poder en la ciudad de València, pero ese poder no lo han ejercido para
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pensar en los demás y para orientar sus políticas hacia los demás como nos han dicho, solo en
ustedes mismos. Por eso, nunca, nunca a pesar de que han tenido el poder, han tenido la
legitimidad porque eso lo da el pueblo y por eso en breve perderán el poder y la legitimidad.

Gracias.

Le entrego las propuestas.”

_________________________

La presidència suggerix que si hi ha propostes per escrit és el moment d'entregar-les i els
portaveus dels grups municipals Popular i Ciutadans  fan entrega de sengles documents.  Els
documents de les propostes entregades a la Mesa figuren com a annexos al final de l'acta present.

_________________________

Sr. alcalde

“Jo els agrairia que si tenen propostes per escrit és el moment d’entregar-les. Les han
entregades ja? Molt bé, moltes gràcies.

Abans de finalitzar este debat vull agrair, en primer lloc, a totes les associacions que han
participat la seua intervenció, els seus suggeriments. les seues critiques. Són importants. Com
s’ha mencionat, les tindrem en compte i treballarem en esta direcció.

En segon lloc, volia agrarir a tots els portaveus per les seues intervencions ja siguen de
recolzament de la tasca realitzada pel Govern de la Nau, ja siga de crítica per part dels grups de
l’oposició. Totes són importants en un sistema democràtic.

I em permetran una xicoteta consideració. Les crítiques o el recolzament de la tasca
realitzada pel Govern de la Nau jo crec que han de ser al màxim objectives i han d’intentar
superar les apreciacions subjectives i la confusió entre els desitjos i la realitat; han de basar-se al
màxim en dades.

Jo voldria, per acabar, donar dos dades. La primera, única cosa que s’ha apujat d’impostos
ha estat al 4 % en l’IBI, a les grans empreses de la ciutat; ho dic perquè em sembla important
reiterar-ho. La segona, les inversions del 2018 amb dades del 15 d’octubre –abans d’ahir– són de
51,2 milions. Hem superat ja la mitjana del període 2012-2015 que com els he dit abans era de 49
milions. I encara ens queden dos mesos i mig que són els dos mesos de major inversió.

S’ha criticat la manca d’inversions enguany. Però les inversions de 2018 amb una execució
amb dada de15 d’octubre eren de 51,2 milions d’euros. Ja hem superat la mitjana del període
2012-2015 (49 milions) però encara no hem arribat als 84 milions del període actual. Manquen
els dos mesos i mig per a final d’any, els mesos de major inversió.

Sense més, moltes gràcies.

Alcem la sessió.”
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##ANEXO-1656457##

PROPUESTAS GRUPO POPULAR 
DEBATE DEL ESTADO DE LA CIUDAD 
VALENCIA 2018 

 

1 

1.- RESTABLECIMIENTO DEL DISTRITO ESCOLAR Ú NICO EN LA CIÚDAD DE 
VALENCIA, como instrumento fundamental para garantizar, de manera real y 
efectiva, la libertad de las familias para elegir el centro y el modelo educativo que 
desean para sus hijos. 

 
2.- EXTENSIO N DEL CHEQÚE ESCOLAR, MÚLTIPLICANDO POR DOS SÚ 
PRESÚPÚ ESTO (HASTA LOS 6 MILLONES DE EÚROS ANÚALES). 

 
3.- ELABORACIO N DE ÚN MAPA ESCOLAR DE LA EDÚCACIO N INFANTIL EN LA 
CIÚDAD para constatar si realmente es necesaria la apertura de nuevas aulas de 
educacio n infantil (para 2 an os) en los colegios pu blicos de la ciudad o si, por el 
contrario, las escuelas infantiles ya existentes en los distintos barrios cubren 
adecuadamente la demanda en este nivel. 
 
4.- PÚESTA EN MARCHA DE ÚN PLAN MÚNICIPAL DE APOYO A LA MATERNIDAD. 

 
5.- PÚESTA EN MARCHA DE ÚN PLAN DE ATENCIO N INTEGRAL DE LA INFANCIA, 
al que se destinara  el 0,7% del total del presupuesto Municipal.  

 
6.- PÚESTA EN MARCHA DE ÚN PROGRAMA DE INFORMACIO N Y APOYO A LAS 
FAMILIAS QÚE VAYAN A TENER ÚN HIJO CON RIESGO DE DISCAPACIDAD, 
mediante el ofrecimiento en todos los hospitales de la ciudad de una formacio n 
adecuada para la toma de decisiones responsables, junto con un plan especí fico de 
ayudas que complemente las ya dispensadas por otras Administraciones pu blicas.   
 
7.- Garantizar a las personas con discapacidad la ACCESIBILIDAD A TODAS LAS 
INSTALACIONES MUNICIPALES. 

 

8.- Poner en marcha un “SISTEMA DE AÚTOLICENCIA”, que consiga agilizar la 
concesión de licencias, con la participación en la tramitación previa de los Colegios 
profesionales. 

9.- Promover PRA CTICAS LABORALES REMÚNERADAS EN PAI SES EÚROPEOS 
PARA RECIE N TITÚLADOS. 
 
10.- Poner en marcha un PROGRAMA INTEGRAL DE APOYO AL AUTÓNOMO. 
 
11.- Implantar el SISTEMA DE PAGO A LA CARTA de impuestos, para mejorar la 
gestión en la administración tributaria, facilitando los trámites al contribuyente  y 
conseguir un servicio más próximo al ciudadano. 

12.- BAJAR EL IMPUESTO DE BIENES INMUEBLES UN 3%. 
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PROPUESTAS GRUPO POPULAR 
DEBATE DEL ESTADO DE LA CIUDAD 
VALENCIA 2018 

 

2 

13.- BAJAR EL TIPO DE GRAVAMEN EN EL IMPUESTO POR EL INCREMENTO DE 
LOS TERRENOS DE NATURALEZA URBANA Y ESTABLECER UNA BONIFICACIÓN 
DEL MISMO DEL 95% PARA CASOS DE HERENCIAS. 
 
 
14.- AMPLIAR Y MEJORAR LA RED DE EQÚIPAMIENTOS PÚ BLICOS MÚNICIPALES, 
con dotaciones sociales, deportivas y culturales. ABRIR EL PABELLO N NOÚ MOLES 
con presupuesto municipal. 
 
15.- INCREMENTAR EL PRESUPUESTO Y LOS RECURSOS HUMANOS Y 
MATERIALES DESTINADOS TANTO A LA LIMPIEZA DE LA CIUDAD COMO AL 
MANTENIMIENTO DE LOS JARDINES. 

16.- Crear JARDINES DE INTEGRACIÓN EN TODOS LOS BARRIOS de la ciudad, 
contando con la participación de las Asociaciones relacionadas con las personas 
con capacidades diferentes. 

17.- CAMBIO URGENTE EN LA POLÍTICA DE GESTIÓN DEL ARBOLADO Y LAS 
ZONAS VERDES DE LA CIUDAD de forma que se realicen menos talas y un 
mantenimiento más adecuado de los setos de nuestros jardines, desbroce y más 
limpieza de los alcorques de nuestra ciudad. 

18.- REDACTAR EL NUEVO PLIEGO DE MANTENIMIENTO DE LOS JARDINES DE LA 
CIUDAD, que atienda a las necesidades actuales contando con un presupuesto 
acorde a las mismas. 

19.- REDACTAR LAS NUEVAS ORDENANZAS DE JARDINERÍA Y CONTAMINACIÓN 
ACÚSTICA, paralizadas más de tres años. 

20.- Urgir al Consell a APROBAR LA CANDIDATURA DE DECLARACIÓN DE 
L´ALBUFERA  DE VALENCIA COMO RESERVA DE LA BIOSFERA POR LA UNESCO 

21.- CREAR DOS NUEVOS ITINERARIOS LÚDICOS EN LA DEVESA, uno dedicado a 
la temática del arrozal y otro sobre valor patrimonial. 

 

22.- PLAN INTEGRAL DE LIMPIEZA ATASCOS COLECTOR NORTE. 

23.- PROGRAMA DE ACTUACIÓN PARA EVITAR VERTIDOS DE AGUAS FECALES EN 
NAZARET, EL SALER entre otros. 

24.- PLAN DRAGA con el resto de administraciones, para mejorar el dragado 
integral de las acequias que desembocan en las Golas. 
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PROPUESTAS GRUPO POPULAR 
DEBATE DEL ESTADO DE LA CIUDAD 
VALENCIA 2018 

 

3 

25.- DAR UNA SOLUCIÓN AL NÚCLEO ZOOLÓGICO MUNICIPAL, ASÍ COMO A LAS 
COLONIAS DE GATOS DE NUESTRA CIUDAD que se encuentran actualmente 
abandonadas por el Ayuntamiento, atendiendo los problemas de ubicaciones de las 
mismas y escuchando a los voluntarios que las atienden. 

 

26.- REIVINDICAR AL GOBIERNO DE LA GENERALITAT VALENCIANA QUE 
INCREMENTE LAS INVERSIONES EN LA CIUDAD DE VALENCIA.  
 
27.- FINALIZAR LA URBANIZACIÓN DEL JARDÍN DEL TURIA ENTRE L´ASSUT DE 
L´OR Y EL PUENTE DE ASTILLEROS, coordinando todos los aspectos que 
condicionan la actuación, como es el caso del colector, y dar una solución de 
conjunto que integre el nuevo desarrollo del Barrio del Grau y Nazaret. 
 
28.- Suscripción inmediata del convenio con la Universidad de Valencia, que 
permita la AMPLIACIÓN DEL JARDÍN BOTÁNICO incorporando definitivamente la 
parcela que ocupa el solar de Jesuitas como zona verde y su pronta ejecución para 
uso y disfrute de todos los valencianos. 

29.- EJECTUAR LA REURBANIZACIÓN DE LAS AVENIDAS PEREZ GALDOS Y 
GIORGETA. 

30.- Proponemos una REAL Y VERDADERA INTERVENCIÓN  EN EL BARRIO DEL 
CABANYAL-CANYAMELAR en materia de seguridad y orden público, salubridad y 
limpieza, bienestar social e integración, actividad económica y comercial, y la 
redacción de un documento de planeamiento que adapte el actual PEPRI 
suspendido respetando los valores patrimoniales y consensuado con los vecinos 
para conseguir la revocación de la Orden Ministerial vigente.  

31.- Avanzar sin demoras en la EJECUCIÓN DEL PARQUE CENTRAL con el 
planeamiento y modelo de gestión previsto por el anterior gobierno del Partido 
Popular, la rehabilitación y ejecución de los equipamientos públicos previstos 
hasta la consecución completa y en toda su extensión del Parque que contemple la 
estación central y soterrada incluyendo el túnel pasante que contribuya a la mejora 
del Corredor Mediterráneo. 

 
32.- PRIORIZAR AL PEATÓN COMO EJE PRINCIPAL DE LA MOVILIDAD URBANA 
EN VALENCIA 

33.- REDUCIR LAS FRECUENCIAS DE PASO EN TODAS LAS LÍNEAS DE AUTOBUSES 
DE LA EMT. 

34.- IMPLANTAR UN PLAN DE RENOVACIÓN DE LA FLOTA DE AUTOBUSES, CON 
UN MÍNIMO DE 50 AUTOBUSES ANUALES. 
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35.- Establecer UNA RED DE ESTACIONES ELÉCTRICAS POR TODOS LOS BARRIOS 
de la ciudad en las zonas de estacionamiento azul. 

36.- REORGANIZAR EL DISEÑO Y EL TRÁFICO EN LA CALLE COLÓN Y 
ADYACENTES 

37.- Exigir a la Conselleria de Vivienda, Obras Públicas y Vertebración del 
Territorio LA FINALIZACIÓN DE LA LÍNEA T2 DE METROVALENCIA. 

38.- CREAR ZONAS DE INTERMODALIDAD EN LAS ENTRADAS DE LA CIUDAD, de 
forma que se garantice la conexión del transporte privado, transporte público, 
carril bici e itinerarios peatonales. 

 

39.- RELANZAR LA POLICÍA DE BARRIO 3.0, con nuevas dotaciones tecnológicas 
que trabajen su proximidad con el ciudadano. 

40.- AUMENTAR LA PLANTILLA DE AGENTES DE LA POLICÍA LOCAL manteniendo 
la ratio de 2 policías por cada 1.000 habitantes. 

41.- DOTAR A LA POLICÍA LOCAL DE UN 30% DE VEHÍCULOS ELÉCTRICOS EN SU 
PARQUE MÓVIL. 

42.- CREAR LA FIGÚRA DEL “AGENTE TÚTOR” EN LAS AÚLAS DE LOS COLEGIOS.  

43.- CREAR UNA UNIDAD POLICIAL ESPECÍFICA DE VERANO PARA CUBRIR LAS 
ZONAS TURÍSTICAS Y CONCRETAMENTE LA SEGURIDAD EN EL CENTRO 
HISTÓRICO 

44.- CREAR UNA UNIDAD ESPECÍFICA DE POLICÍA LOCAL PARA ATAJAR LA 
VENTA AMBULANTE ILEGAL. 

45.- INCREMENTAR LOS FONDOS MUNICIPALES DESTINADOS A ACTIVIDADES 
DEPORTIVAS Y LÚDICAS PARA LOS ADOLESCENTES con el objetivo de combatir la 
práctica del botellón. 

 

46.- MODIFICAR EL ACTUAL FUNCIONAMIENTO DE LAS JUNTAS MUNICIPALES 
DE DISTRITO, para potenciar las funciones que tienen atribuidas.  
 
47.- MODIFICAR EL PROCESO DE PROPUESTA, SELECCIÓN Y VOTACIÓN de los 
proyectos que son objeto de financiación con cargo a los Presupuestos 
Participativos. 
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48.- Promover la recepción de quejas y sugerencias CENTRALIZANDO EN LA 
OFICINA DE RECLAMACIONES, QUEJAS Y SUGERENCIAS TODAS LAS SOLICITUDES 
REALIZADAS POR LOS VECINOS sea cual sea el departamento o medio que hayan 
utilizado para comunicarse con el Ayuntamiento.  

49.- AMPLIAR LAS BASES DE LA CONVOCATORIA DE AYUDAS AL FOMENTO DEL 
ASOCIACIONISMO, facilitando que nuevas entidades y asociaciones puedan 
presentar proyectos que puedan ser subvencionados. 

 

50.- INCREMENTAR EN LOS PLANES DE FORMACIÓN DIRIGIDOS A LOS 
EMPLEADOS PÚBLICOS, acciones específicas para la mejora de la eficacia y 
eficiencia en la acción administrativa del Ayuntamiento.   

 

51.- CONSOLIDAR A LA CIUDAD EN LA VANGUARDIA DE LAS CIUDADES 
INTELIGENTES, con la aplicación de tecnología puntera a la gestión urbana. 

52.- FINALIZAR LA INFRAESTRUCTURA WIFI DE ACCESO GRATUITO Y DE ALTA 
CAPACIDAD EN TODAS LAS INSTALACIONES MUNICIPALES Y COMPLETAR SU 
INSTALACIÓN EN LAS PLAYAS. 
 
53.- CREAR UNA OFERTA TURÍSTICA de calidad que identifique y ponga en valor 
las singularidades de nuestra ciudad. 

54.- Fomentar la promoción de la marca “VALENCIA CIÚDAD DEL GRIAL”. 
 
55.- AMPLIAR LAS VÍAS DE FINANCIACIÓN para las Comisiones de Fallas. 
 
56.- Crear una VENTANILLA ÚNICA DE ATENCIÓN A LAS COMISIONES FALLERAS. 
 
57.- INCLUIR EL ACTO DEL “TE DEÚM” en la procesión del Nou d’Octubre.  
 
58.- LEVANTAR EL VETO AL “BOÚ EMBOLAT” en els Pobles de Valencia, dando 
cumplimiento al acuerdo alcanzado en la Junta de Distrito dels Pobles del Nord. 
 
59.- PROMOVER E IMPULSAR LA DECLARACIÓN DE FIESTA DE INTERÉS 
TURÍSTICO LOCAL “LES CORREGÚDES DE JOIES DE PINEDO” y potenciar otras 
festividades como la “Pesca con Rall” y el “Cant de la Carxofa”. 
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GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS C´S 

 

PROPUESTAS DE RESOLUCION PLANTEADAS POR EL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS EN EL 

AYUNTAMIENTO DE VALENCIA, EN EL DEBATE SOBRE EL ESTADO DE LA CIUDADA 2018 

 

1. Aumentar las medidas de conciliación familiar para que los padres y madres puedan trabajar y cuidar a 

sus hijos. 

2. Fomentar el autoempleo mediante asesoramiento experto.  

3. Creación de escuelas taller y programas de formación centrados en los usos de nuevas tecnologías. 

4. Firmar acuerdos de colaboración con empresas dedicadas a la enseñanza de idiomas y escuelas 

oficiales de idiomas. 

5. Favorecer programas de apoyo entre centros educativos y universidad con empresas. 

6. Fomentar el emprendimiento entre estudiantes de diferentes disciplinas, creando oficinas de 

información al emprendedor en las universidades y centros de formación. 

7. Favorecer con medidas efectivas la consolidación del tejido empresarial ya existente en la ciudad, sobre 

todo supervisando la supervivencia inicial de los jóvenes emprendedores que comienzan ahora sus 

proyectos.   

8. Promocionar el complemento juvenil de 430 euros para los jóvenes. 

9. Garantizar la seguridad jurídica a los empresarios de manera que puedan planificar contrataciones 

indefinidas y se reduzca la temporalidad. 

10. Invertir la tendencia que está provocando que la ciudad de Valencia tenga una peor evolución del 

mercado laboral que el conjunto de España. 

11. Fomentar el emprendimiento entre estudiantes de diferentes disciplinas, creando oficinas de 

información al emprendedor en las universidades y centros de formación. Relanzar las “Experiencias 

Piloto de Emprendedores” (EPEs) proponiendo encuentros entre capital semilla, círculos y asociaciones 

empresariales y emprendedores donde estos tengan la oportunidad de exponer sus ideas y encontrar 

financiación. 

12. Desarrollo de  programas de segunda oportunidad laboral para aquellas personas afectadas seriamente 

por la crisis, mediante actuaciones de formación, seguimiento, orientación y asistencia profesional para 

el empleo. 

13. Concretar medidas para incrementar el gasto medio de los turistas. 

14. Mejorar la coordinación con el resto de administraciones en la puesta en marcha del plan de turismo.  

15. Aumentar la conectividad aérea de la ciudad con líneas que aporten visitantes con alta capacidad de 

gasto. 

16. Mejorar la información de las oficinas turísticas con el objetivo de ampliar la estancia con oferta tanto 

de la ciudad como de la Comunitat. 

17. Flexibilizar el servicio de 'Valenbisi' para que pueda ser utilizado en estancias cortas por parte de 

turistas y visitantes 

18. Impulsar la gastronomía valenciana como atractivo singular de la ciudad, así como  la música y los 

músicos valencianos. 

19. Impulsar el conocimiento de las Pedanías y Pueblos de Valencia y el Parque Natural del Saler como uno 

de los hitos turísticos destacados de Valencia. 
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20. Poner en marcha las sinergias comprometidas entre el Palacio de Congresos y Feria Valencia para la 

captación de congresos. 

21. Solucionar el problema jurídico de Feria Valencia para relanzar la institución.   

22. Convertir al puerto de Valencia en lugar de salida de los cruceros para ampliar la estancia media de este 

tipo de turistas. 

23. Impartir planes específicos de formación a los trabajadores del sector turístico para fomentar la 

excelencia y el manejo de los idiomas. 

24. Establecer medidas urgentes frente a las mafias que venden producto ilegal en las calles de la ciudad.  

25. Convocar con mayor frecuencia el Consejo Local de Comercio para que recupere el papel vertebrador 

que debe tener. 

26. Creación de un plan estratégico de comercios y mercados con participación activa de todos los agentes 

implicados. 

27. Mejorar la presencia online y de los sistema de gestión de los pequeños comercios. 

28. Impartir formación a los trabajadores del comercio para profesionalizar la atención y trato al cliente, las 

técnicas de venta, el manejo de las nuevas tecnologías y los idiomas. 

29. Incrementar el servicio de inspección para erradicar la venta de productos falsificados. 

30. Eliminar la venta de fruta robada en la ciudad mediante un control de la trazabilidad. 

31. Implantar el cheque universal para la educación de 0 a 3 años. 

32. Crear un nuevo cheque para la educación de 0 a 3 años durante el mes de julio. 

33. Declarar a Valencia ciudad libre de barracones. 

34. Iniciar las obras de las tres fases de Edificant. 

35. Gratuidad del coste de la educación de los hijos de las familias en riesgo de exclusión social, respecto a 

libros, comedor y material escolar durante el periodo de escolarización de 4 y 5 años. 

36. Que se tomen las medidas oportunas para que se proceda, a la mayor brevedad posible, a la reparación 

y apertura del parking en el tanatorio municipal, cerrado desde hace más de un año. 

37. Implementar medidas de apoyo a los jóvenes emprendedores a través del Impuesto de Actividades 

Económicas (IAE). 

38. En atención a la especial situación de protección de las pedanías de la ciudad de Valencia, incidir 

especialmente en que esta rebaja de impuestos lo sea en mayor grado en los casos relacionados con la 

actividad económica del sector agropecuario. 

39. Rebajar el impuesto de circulación para compensar la reducción de oportunidades para circular y 

aparcar en la ciudad.  

40. Estudiar una rebaja del IBI urbano con el doble fin de colaborar a la consolidación de la recuperación 

económica dotando a los ciudadanos de una mayor renta disponible y de resarcir en parte a la 

población del mayor esfuerzo fiscal realizado durante los años de la crisis.  

41. Aumento bonificaciones del IBI para viviendas habituales de familias numerosas. 

42. Aumentar la dotación de medios técnicos y humanos para informar y asesorar a los afectados por las 

plusvalías. 

43. Poner en marcha la publicación en la web del consistorio de las facturas de los contratos menores tal y 

como se acordó en la comisión de participación de noviembre de 2016. 
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44. Iniciar los procesos pertinentes para regularizar y estabilizar la situación de interinos en la 

Administración Municipal, que ha seguido aumentando pese a que en 2015 se comprometió el equipo 

de gobierno a tratar esta problemática de la precariedad laboral. 

45. Iniciar trámites para favorecer y fomentar la promoción interna en el funcionariado de la 

Administración Municipal. Contando en la menor medida posible con personal de dirección en 

comisión de servicios y garantizando que los puestos de jefatura de sección, puramente técnicos, sean 

ocupados exclusivamente por personal de la Administración Municipal. 

46. Efectuar un plan estratégico para la compensación de la plantilla en los diferentes servicios del 

Ayuntamiento, con una evaluación real de las necesidades de cada servicio. 

47. Aplicación real y efectiva del Reglamento de Carrera Profesional Horizontal. 

48. Creación de temarios unificados para las oposiciones a la administración municipal. 

49. Iniciar el procedimiento especializado de oposiciones para personas con diversidad funcional 

intelectual, aprobada en el Pleno de abril de 2017. 

50. Garantizar la equidad, justicia y legalidad en los procesos de oposición. 

51. Fomentar y proteger el uso de las dos lenguas oficiales, efectuando todas las comunicaciones de 

cualquier organismo municipal en ambos idiomas. 

52. Añadir oficialmente la toponimia de la ciudad en castellano. 

53. Lanzar un plan de digitalización completa e interconexión de la administración local y los organismos 

autónomos municipales a través del PIAE. 

54. Replantear el Convenio del Personal Laboral al servicio de la Fundación Deportiva Municipal, para que 

sea producto de una nueva negociación limpia en la que las secciones sindicales aprueben un texto por 

unanimidad. 

55. Retirar los recursos interpuestos contra las resoluciones de la Tesorería General de la Seguridad Social y 

de la Inspección de Trabajo respecto a Mercavalencia y la existencia de falsos autónomos trabajando en 

ella, asumiendo el contenido de las mismas. 

56. Mejora del nivel de información, en cantidad y calidad, de las causas de las propuestas desestimadas en 

los procesos participativos que se lleven a cabo. 

57. Informar en DecidimVLC de los presupuestos de cada proyecto por partidas de obra. 

58. Llevar a cabo el desarrollo real de las estrategias integrales de los barrios de Orriols, Nazaret y 

Benimaclet, tal y como se acordó en el pleno del Ayuntamiento, y llevar a cabo nuevas estrategias 

integrales en otros barrios necesitados de las mismas,  tales como  Velluters.  

59. Lograr el compromiso por parte del tripartito de la ejecución de los proyectos aprobados en los 

presupuestos participativos en tiempo y forma, de manera que este 2018 se acabe con la ejecución del 

100% de los proyectos aprobados en 2015, 2016 y un mínimo del 50% de los aprobados en 2017.  

60. Poner en marcha lo antes posible las comisiones abiertas a la ciudadanía y a los medios de 

comunicación que fueron aprobadas en el Pleno del Ayuntamiento desde enero de 2016. 

61. Desarrollar un espacio en la web mediante la cual los valencianos puedan ver la trazabilidad de las 

mociones que se presentan y aprueban en pleno y comisión y los niveles de cumplimiento e 

implementación de las mismas. Esta moción fue aprobada Comisión de Participación en marzo de 2016. 
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62. Incorporar al portal de Transparencia de la EMT un nuevo apartado que optimice la información básica 

pública para el conocimiento de los ciudadanos en materia de Calidad, Eficiencia  y Explotación del 

Servicio. 

63. Llevar a cabo los informes técnicos y jurídicos de conclusiones sobre el procedimiento y tramitación del 

expediente de Rambleta, por parte del grupo de trabajo derivado del cierre de la comisión de 

investigación del caso Taula, pendiente desde marzo de 2017.  

64. Unificar las políticas culturales en una misma delegación. Carece de sentido que dos concejalías lleven a 

la par estos asuntos y mejoraría la efectividad.   

65. Poner en marcha un Organismo Autónomo para la gestión de todos los museos de la ciudad incluidos 

los de carácter festivo y el de la Policía Local así como todos aquellos que se contemplen en el futuro, 

como el ya anunciado Museo del Mar. 

66. Incrementar y mejorar la colaboración con empresas didácticas para asuntos educativos en los museos. 

67. Mejorar las condiciones de los museos y su visibilidad, en especial de sus actividades. 

68. Incrementar la  promoción de los museos de la ciudad de Valencia  a nivel nacional e internacional.  

69. Poner en marcha el Museo de la Indumentaria. 

70. Hacer realidad una deuda pendiente. El Museo Marítimo.  

71. Mejorar el papel de la Universidad Popular, su importancia, su visibilidad y repercusión social. Poner en 

marcha una política de ampliación del número de matrículas.   

72. Implantación real de los planes de igualdad en todas las delegaciones y organismos autónomos. 

Verificar que se está cumpliendo la ley estatal. 

73. Puesta en valor de las fiestas menores de la ciudad con el apoyo al Consejo de Fiestas de Barrios de la 

Ciudad. 

74. Incrementar la publicación de libros sobre Fiestas, y ponerlo en valor desde la actual delegación de 

cultura festiva. 

75. Mejorar el sistema de concesión de subvenciones a los colectivos relacionados con las fiestas, en 

especial a las Fallas, ante el retraso acumulado.  

76. Mejorar la promoción de las Fallas como patrimonio inmaterial de la Humanidad por la Unesco, así 

como de la Lonja. 

77. El mundo de las fiestas es un sector donde la voluntariedad para su celebración es notoria y, por ello, 

planteamos celebrar los Premios Fiestas Valencia para premiar la labor de los festeros. No sería un 

precedente sino seguiría las mismas pautas que los del área de Deportes. 

78. Convocar Becas de Investigación sobre Fiestas en colaboración con la Universidad. 

79. Realizar un estudio sobre las necesidades de Centros de Día y Residencias para Personas Mayores. 

80. Establecer una mayor coordinación entre los Centros de Servicios Sociales 

81. Incremento de material en los distintos centros para el personal. 

82. Protección para los trabajadores en los casos de visitas a entornos vulnerables. 

83. Establecer un acuerdo con el Ministerio de Justicia para los colaboradores sociales, con aportación 

monetaria del Gobierno. 

84. Iniciar un plan de mejora de las instalaciones deportivas municipales y de actualización del equipo 

deportivo, inexistente durante estos tres años, aumentando el presupuesto para el mantenimiento de  
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la FDM, que se vio reducido el año pasado. Garantizar que los equipos valencianos federados tengan al 

menos una instalación deportiva municipal donde poder entrenar y competir, con las medidas oficiales 

del terreno de juego de cada competición. 

85. Creación de un sistema de concesión de subvenciones a clubes y asociaciones deportivas que permita 

adelantar un porcentaje importante de la ayuda económica y pueda haber una mejor planificación que 

favorezca a los deportistas. 

86. Sacar de la alegalidad la situación actual de los numerosos polideportivos gestionados por clubes que 

siguen sin renovar el convenio. 

87. Incrementar la presencia del mundo del deporte minoritario en los colegios públicos a través de charlas 

u otras actividades de conexión entre deportistas y alumnos. 

88. Mejora del carril de nado instalado en las playas de Valencia para facilitar la práctica de la natación en 

el mar, atendiendo a la gran aceptación que ha tenido y al uso que se le da. 

89. Adoptar las medidas para que se reinicien cuanto antes los trabajos del polideportivo de Nou Moles. 

90. Que se elabore un plan urgente para afrontar la alarmante falta de instalaciones deportivas en las 

pedanías de Valencia. 

91. Que se dé un uso deportivo, entre otros, a la estructura conocida como “Barco de los estibadores” en la 

pedanía de El Saler. 

92. Incrementar de manera suficiente los medios materiales y humanos necesarios para atender de 

manera efectiva la limpieza viaria de las calles y plazas de Valencia. 

93. Incrementar de manera suficiente los medios materiales y humanos necesarios para atender de 

manera efectiva el mantenimiento adecuado de los espacios verdes de la ciudad. 

94. Realizar una planificación efectiva y continua  de la poda y mantenimiento del arbolado viario. 

95. Proceder a la plantación en los alcorques en los que se ubica el arbolado, de aquellas especies 

vegetales que doten de un mínimo nivel de ornato a la vez que sustituyan a las herbáceas silvestres. 

96. Incrementar la limpieza de imbornales y sumideros, no solo con el fin de evitar inundaciones de la vía 

pública en casos de fuertes lluvias, sino también a contribuir a la no propagación de plagas. 

97. Poner en marcha un plan específico de mejora de la limpieza del centro de la ciudad y de lugares de 

interés turístico y ciudadano. 

98. Aumentar los controles sobre los solares de titularidad privada con el fin de que se mantengan en un 

adecuado estado de limpieza y acometiendo por iniciativa propia la limpieza de los mismos en caso 

necesario. 

99. Aumentar la limpieza en las zonas interiores de la Devesa de El Saler y la maleza de los viales. La 

naturaleza no es incompatible con la seguridad. 

100. Creación de una línea de financiación “verde” para impulsar empresas cuyo valor añadido sea 

aportar soluciones útiles para mejorar nuestro medioambiente, pudiendo financiar inversiones en 

sectores medioambientalmente sostenibles, tales como agricultura y alimentación ecológica, energías 

renovables, producción o distribución de productos o servicios que impliquen una mejora del uso 

eficiente de los recursos y/o una reducción en el impacto ambiental. La gestión de dicha financiación  

seria delegada  a  entidades financieras y el Ayuntamiento de Valencia prestaría su aval. 
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101. Separar la injusta tasa TAMER del recibo del agua y así evitar interrupciones en el corte del 

suministro a las personas más desfavorecidas y abordar posteriormente y de forma gradual la 

desaparición de esta tasa.  

102. Mediciones periódicas de los niveles de contaminación acústica de cualquier origen, en las zonas 

sensibles de la ciudad, estableciendo medidas efectivas y reales para su control y disminución. 

103. Promover y proponer la implantación de fuentes de energía renovables (solar térmica/fotovoltaica, 

biomasa, geotérmica) en las dependencias municipales para incrementar la autosuficiencia energética. 

104. Establecer las medidas necesarias para dignificar las instalaciones del núcleo zoológico de 

Benimàmet, dotando a la empresa adjudicataria del suficiente importe económico y exigiendo el 

cumplimiento de sus obligaciones. 

105. Garantizar  la accesibilidad universal en la ciudad de Valencia, pues desde diciembre de 2017  el 

gobierno municipal se encuentra fuera del plazo legal establecido por el Real Decreto 1/2013 para 

paradas de EMT, espacios públicos y edificios públicos,  y llevar a cabo un plan urgente de inversiones 

para acabar con las barreras arquitectónicas urbanas.  

106. Fomentar la accesibilidad de los inmuebles de titularidad privada, mediante el establecimiento de 

ayudas, exenciones y subvenciones, con el fin de dar cumplimiento al Real Decreto 1/2013. 

107. Poner en marcha el parking de Brujas antes del final de 2018. 

108. Iniciar la ejecución del proyecto de transformación del entorno de la Lonja, Brujas y Mercat, dentro 

de los plazos de la legislatura.  

109. Iniciar la ejecución del proyecto de reurbanización de la Plaza de la Reina, dentro de los plazos de la 

legislatura. 

110. Creación de una mesa de seguimiento desde el propio consejo de administración de EMT que revise 

objetivos de los futuros cambios de líneas que se vayan a producir en la ciudad hasta el final de 

legislatura.  

111. Establecer procesos participativos reales y efectivos en los próximos cambios de líneas de EMT 

(cambios que incluyen la entrada de intercambiadores). 

112. Presencia del partido Ciudadanos (Cs) en la Mesa de la Movilidad.  

113. Presencia activa del partido Ciudadanos (Cs) en la implantación del Plan de Seguridad Vial.  

114. Eliminación de las señales inventadas del Anillo Ciclistas mientras no se encuentren en el catálogo 

de señales del Reglamento de Circulación y sustitución por señales que sí están vigentes como la P-22.  

115. Instar a la Generalitat Valenciana para que inicie la puesta en marcha la infraestructura de la T-2 

hasta Nazaret en esta legislatura. 

116. Bonificar en EMT a las personas con más del 33% de discapacidad en el acceso a los títulos de 

transporte. 

117. Proceder en 2019 como mínimo a la congelación de los precios públicos de la EMT respecto a 2018 

en cuanto las tarifas de los usuarios de dicho servicio. 

118. Puesta en marcha de una vez del Plan Director de la Bicicleta para la ciudad de Valencia.  

119. Asegurar la interconectividad y compatibilidad de los servicios de alquiler de carril bici de las  

poblaciones del área metropolitana con el de la Ciudad de Valencia.   

120. Puesta en marcha del sistema de control por cámaras en las zonas peatonalizadas de la ciudad. 
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121. Plan de adaptación de la ciudad e incentivos al uso progresivo del vehículo eléctrico en la misma.  

122. Habilitar aparcamientos de interconexión modal en la ciudad de Valencia, plan de adecuación de 

los solares a habilitar y puesta en marcha para sinergiar su uso con los futuros cambios de líneas de 

EMT, y con las estaciones de Valenbisi y servicios de Sharing.  

123. Llevar la posibilidad de reversión de la prohibición de aparcamiento en el carril bus nocturno a la 

mesa de la movilidad, aceptando las decisiones al respecto que de ella se deriven. Si el articulado de la 

nueva Ordenanza de Movilidad lo acabase permitiendo establecer el nuevo mapa con nuevas zonas de 

aparcamiento permitidas.  

124. Eliminar del borrador de la Ordenanza de Movilidad los aspectos contrarios al Reglamento de la 

Circulación, antes de la aprobación plenaria de la fase de exposición pública.  

125. Asegurar el cumplimiento de la Ordenanza Municipal de Protección contra Incendios llevando a 

cabo actuaciones desde Movilidad Sostenible y Desarrollo Urbano de manera que los camiones de 

mayor dimensión puedan acceder por las 7 calles del barrio de Gran Vía. 

126. Adecuar las señales en el Paseo Marítimo para garantizar el cumplimiento de las ordenanzas de 

playas y de circulación respecto al tránsito de las bicicletas por el mismo.  

127. Mejorar las condiciones de circulación del carril bici del paseo marítimo al ser peligroso, mal 

mantenido y poco intuitivo.  

128. Poner en marcha un servicio de EMT 24 horas, como poco los fines de semana y vísperas de festivo.  

129. Poner en marcha una EMT a 10 minutos en días laborables de invierno. 

130. Hacer gratuito el acceso a la EMT a un familiar que acompañe a un menor o varios en horario 

escolar.  

131. Ejercer el papel ejecutivo, como Ayuntamiento de Valencia, en su papel de integrante en la 

Autoridad de Transporte Metropolitano, para poner en marcha las etapas o fases correspondientes al 

Plan de Movilidad Metropolitano, en lo concerniente a la ciudad de Valencia, en los términos que se 

indican en el mismo para el horizonte del periodo de 2018 y 2019. 

132. Establecer un cronograma para la implantación del Plan de Seguridad Vial  

133. Compromiso del gobierno municipal para la ejecución final de las obras del Plan Confianza exigidos 

por la Conselleria competente sin que exista riesgo de costes extra por parte del Ayuntamiento por 

incumplir los plazos del programa.  

134. Ejecutar las partidas presupuestarias directas del Ayuntamiento asignadas para el Cabañal. 

135. Compromiso del gobierno municipal para la ejecución final del programa EDUSI en los plazos 

marcados por su cronograma.En los proyectos con imposibilidad de cumplimiento, adaptarlos a un 

nuevo cronograma conocido por los vecinos.  

136. Recepcionar las obras la Torre Mirarmar tras el requerimiento de enmienda de las deficiencias 

existentes en la rotonda de entradas de la V-21 e informar de las actuaciones al respecto a la Comisión 

de Urbanismo. 

137. Regular los apartamentos turísticos en toda la ciudad de manera que se establezcan medidas 

eficaces para minimizar los establecimientos ilegales. 
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138. Poner en marcha de manera definitiva el plan integral de reactivación de la Ciudad del Artista 

Fallero que suscribieron todos los grupos políticos sin obviar en él mismo las actuaciones de 

regeneración urbana y arquitectónica. 

139. Poner en Marcha el Plan de reactivación de la rehabilitación de edificios a fin de potenciar la ciudad 

consolidada.  

140. Poner en marcha de manera efectiva el Plan Estratégico de la Vivienda.  

141. Ejecutar el total de las partidas presupuestarias asignadas a la vivienda social. 

142. Desarrollar un plan que consiga efectividad en el mantenimiento de nuestro patrimonio protegido. 

143. Potenciar de manera activa y efectiva el paisaje e integración de la huerta valenciana con las 

poblaciones adyacentes.  

144. Actualizar la ordenanza de ocupación de dominio público para equilibrar los derechos de hosteleros 

y viandantes. 

145. Generar un plan global para dar soluciones a los solares urbanos diseminados por la ciudad a fin de 

potenciar el espacio público. 

146. Vallar y mejorar de las condiciones de salubridad de los solares que no cumplen actualmente la 

normativa en el centro histórico y en el resto de barrios de la ciudad. 

147. Agilizar de manera efectiva el servicio de licencias de obras y actividades por medio de una política 

interna de personal adecuada, con especial hincapié en los edificios con algún tipo de protección y 

situaciones de demora excesiva acumulada. 

148. Agilizar de manera efectiva el servicio de licencias de obras y actividades por medio de una política 

complementaria de acuerdos y convenios con los distintos colegios profesionales implicados. 

149. Plan global de protección y difusión de nuestro patrimonio histórico-artístico. 

150. Potenciar los parques lineales que generen tejidos de transición  y posibiliten recorridos peatonales 

y en bicicleta que favorezcan lo movilidad entre los distintos barrios de la ciudad y del área 

metropolitana. 

151. Potenciar la presencia de las pedanías en las políticas de desarrollo y mejora urbanística, 

mejorando su conexión con la ciudad, accesos, circulación de las mismas y la dotación  de servicios 

básicos. 

152. Poner en marcha un plan de nivelación de alcorques para evitar accidentes de los viandantes. 

153. Desarrollar una campaña divulgativa anual respecto a la necesidad en la ciudad de Valencia de 

tener conciencia ciudadana de la importancia del Informe de Evaluación del Edificio. 

154. Adecuación del espacio urbano de la plaza Javier Goerlich (antes Federico Mayo) 

155. Reconversión de la Plaza de Viriato de Plaza "dura" a plaza con mobiliario urbano y elemento verde. 

156. Seguir trabajando en la reurbanización del distrito del Ensanche, elaborando nuevos proyectos y 

poniendo en marcha nuevas ejecuciones de obra.   

157.  Modificación de planeamiento y puesta en marcha del PAI del Grao con máximo consenso y 

agilidad. 

158. Compromiso real y negociaciones efectivas con el gobierno central para las grandes 

infraestructuras de la ciudad pendientes: Parque Central y prolongación túnel Serrería 

159. Conservación de los antiguos Cines Metropol como vestigio arquitectónico e histórico de la ciudad. 
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160. Acometer los proyectos para equipamientos, especialmente los más sensibles para la ciudadanía 

como el centro de inmigración de Ayora o el centro para personas sin techo de Pilar, con el máximo 

consenso y participación real y efectiva ciudadana. 

161. En el ámbito de las competencias municipales, establecer parámetros claros en la elaboración de 

pliegos de condiciones en la promoción de un concurso de ideas o proyecto urbanístico/arquitectónico 

donde queden garantizada la calidad arquitectónica y urbanística frente a criterios económicos. 

162. Elaborar una hoja de ruta desde el Ayuntamiento e instar a la Generalitat Valenciana para que 

definitivamente ponga en marcha la infraestructura de la T-2 hasta Nazaret en el 2019. 

163. Asegurar el cumplimiento de la Ordenanza Municipal de Protección contra Incendios llevando a 

cabo actuaciones desde Movilidad Sostenible y Desarrollo Urbano de manera que los camiones de 

mayor dimensión puedan acceder por las 7 calles del barrio de Gran Vía. 

164. Sala del 092 integrada en el Sistema Coordcom de emergencias y 112. 

165. Definir el mapa de parques de bomberos de la ciudad. 

166. Agilizar la apertura del parque de bomberos del Oeste. 

167. Definir el organigrama funcional de los trabajadores de bomberos con definición de roles. 

168. Plan  de formación continua en especialidades del cuerpo de bomberos. 

169. Agilizar junto con la Dirección General de Emergencias, de un programa específico único para las 

oposiciones a bomberos con el fin de que todos los opositores dispongan de las mismas herramientas 

de estudio y evitar las posibles interpretaciones distintas en las pruebas de acceso. 

170. Incrementar el número de Bomberos y Policías con la incorporación en la oferta de empleo público 

de un porcentaje aproximado del 80% del total de la tasa de reposición para 2018. 

171. Incorporación progresiva de bomberos y policías  hasta completar una RPT suficiente a las 

necesidades de la ciudad. 

172. Mayor transparencia en las pruebas selectivas para las oposiciones, donde se respete la igualdad, 

mérito y capacidad de los opositores. 

173. Dotación de material a todos los funcionarios de policía, con entrega de chaleco antibalas 

individualizado y guantes anticorte para cada uno de los funcionarios policiales. 

174. Dotación de equipos de trabajo suficientes para policías y bomberos. 

175. Establecer un sistema de mantenimiento de equipos y vehículos adecuado para el parque de 

bomberos. 

176. Establecer un periodo de los policías destinados en playas acorde con los servicios de salvamento 

así como con las necesidades dadas por la afluencia de personas en las playas, alargando su presencia 

los fines de semana  necesarios. 

177. Dotación de equipos de trabajo como moto de agua y lancha para la policía local de playas. 

178. Puesta en marcha de la unidad canina de la policía local de Valencia. 

179. Puesta en marcha de equipos de Drones para Policía local y Bomberos, así como formación 

adecuada. 

180. Implantación de programas de protección a menores como bulling, drogas, etc. Mediante la 

implementación del programa policía tutor. 
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181. Establecer planes de actuación para profundizar en el papel social de la policía con ayuda de 

trabajadores sociales, con el fin de tener una policía más social y próxima a los problemas de los 

ciudadanos. 

182. Agilizar las promociones de forma horizontal y vertical, con criterios objetivos basados en el mérito, 

capacidad y experiencia. 

183. Establecer un plan d 

184. e modernización de equipamiento tanto personal como colectivo de la policía local, de los medios 

tecnológicos, de seguridad y protección, así como  los medios administrativos. 

185. Establecer un calendario formativo para policías que incluya las nuevas exigencias,  con especial 

atención a primeros auxilios, idiomas, prevención y actuación ante nuevas amenazas. 

186. Programas de formación específico sobre Yihadismo en Policías Locales. 

187. Ofrecer un respaldo jurídico legal ante actuaciones de los policías locales y los problemas legales 

que pudieran tener como consecuencia de su actividad profesional. 

188. Elaborar un Plan de Emergencias Sanitarias en la ciudad de Valencia y coordinarse con la 

Consellería. 

189. Diseñar planes de actuación contra las plagas de insectos y roedores con la antelación suficiente. 

190. Elaborar un programa de actuación junto a las concejalías correspondientes de lucha contra los 

roedores y ratas en jardines urbanos. 

191. Llevar a cabo medidas efectivas  contra el mosquito tigre, ofreciendo información suficiente, 

delimitando las zonas concretas de mayor proliferación y tomando medidas preventivas. 
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La presidència alça la sessió a les 14:20 hores, de la qual, com a secretari, estenc esta acta
amb el vistiplau de la presidència.


